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12. STUDENOGA 2020. I ČETVRTAK I VIROVITIČKI LIST

U vrijeme kada dolazi kraj godine obilježene 
pandemijom koronavirusa Covid-19, bilo bi 
neoprostivo sjetiti se jedne službe koja bez 
pompe i gotovo nezamjetno u ovoj godini slavi 
čak 70 ljeta postojanja. Riječ je o neprofitnoj 
udruzi koja okuplja volontere velikog srca, a 
koji će po kiši, vrućini, stijeni, u moru, na pla-
nini, u pećini, rijeci, tamo gdje se rijetki usude, 
potražiti i spasiti osobu u nevolji. Besplatno 
će izdvojiti svoje vrijeme, znanje, uložen trud 
u osposobljavanje, svoju snagu i izdržljivost 
kako bi pomogli izgubljenima i unesrećenima 
diljem Hrvatske. Pogađate, riječ je o HGSS-u, 
Hrvatskoj gorskoj službi spašavanja, koja 
na području Virovitičko-podravske županije 
djeluje kroz Stanicu Orahovica i koja svoju 
bazu gradi u Virovitici (nekad stara kožara u 
Bogdanićevoj ulici). 

TRIDESETAK PLEMENITIH 
Stanica Orahovica osnovana je 2012. godine. 
Potekla je iz HGSS-ove stanice Požega, osno-
vane 1969. godine i iz koje su se obučavale sve 
ostale stanice. Danas okuplja tridesetak ljudi 
s našeg područja koji druge stavljaju ispred 
svojih potreba i želja. Među njima su liječnici, 
medicinski tehničari, rendžeri, informatičari, 
inženjeri, branitelji, šumari... Sve ih veže isto: 
pomoći drugome, dok volonterski obavljaju 
ovu odgovornu službu. Svaki od njih educiran 
je i istreniran za izazove koji ih čekaju, kaže Iv-
ica Kašuba, pročelnik HGSS-a iz Stanice Ora-
hovica. Poput mnogih drugih članova, i sam je 
u dvojnoj ulozi svakog dana: kao medicinski 
tehničar u Općoj bolnici Virovitica, u kojoj radi 
na JIL-u, i kao pročelnik i spašavatelj u okviru 
HGSS-a. 
- Iako Stanica Orahovica pokriva ovaj dio 
teritorija, sve stanice u Hrvatskoj su ujedin-

jene u smislu intervencija. Sama stanica ne bi 
mogla postojati bez ljudi, a danas je to široka 
lepeza aktivnosti i pomoći koju pružaju u 
različitim situacijama. Iako smo najpoznatiji 
po potragama i spašavanju, naš posao odnosi 
se i na dežurstva na sportskim i planinarskim 
aktivnostima, radimo na edukaciji, prevenciji, 
dajemo sigurnosne preporuke. Planinarski 
tim bio je tako u pripravnosti nakon potresa 
u Zagrebu, a naši spašavatelji imali su ove go-
dine posla po cijeloj Hrvatskoj, od Vinkovaca 
do Šibenika, pa i u Bosni i Hercegovini. Gdje 
god da treba, tu smo – kaže Kašuba koji ističe 
kako su službi novi članovi uvijek dobrodošli.  

KVALITETNI OPERATIVCI 
Svatko tko osjeti poziv pridružiti se ovom timu 
mora znati da će kroz naredne tri do četiri go-
dine morati učiti. Prolazit će različite tečajeve, 
od pružanja prve pomoći, različite tehnike 
spašavanja (zimske, ljetne, speleospašavanje, 
helikoptersko spašavanje…). Na tom će putu 
ponajviše otkrivati i samoga sebe, svoje kom-
petencije, sposobnosti i zrelost, definirati i za 
što će biti „specijaliziran“ u službi. Neki će tako 
biti kartografi, upravljači bespilotnih sustava 
(dronova), neki će spašavati na planini, neki 
u poplavama i brzim rijekama, neki će se ot-
kriti u potražnom timu sa psom ili u nekom 
drugom području. Neki  pak u svima njima. 
-Interes je svih da to budu sposobni operativni 
ljudi na maksimalnoj usluzi građanima i turis-
tima u nevolji. Težnja svakog od nas je da bu-
demo gorski spašavatelji, no lepeza aktivnosti 
je uistinu raznolika. Okupljamo različite 
članove, poput onih iz planinarskih društava, 
a sve su to ljudi koji vole prirodu, znaju i žele 
istraživati zahtjevne dijelove, ali su i željni 
pomoći drugima. Ova služba je specifična i 
traži od volontera posebno – da sve obaveze 
koje bi inače imali u svoje slobodno vrijeme 
guraju od sebe i uvijek budu spremni javiti 
se na poziv. Neovisno je li riječ o blagdanu, 
obljetnici, rođendanu ili ste si za taj dan nešto 
drugo isplanirali. I kad idemo na godišnji, 
javljamo se nadležnim stanicama da smo na 
‘njihovom’ terenu i da mogu računati na nas. 
Ovdje nema prostora za individualce, timski 
rad je iznad svega. To je ta emocionalna nit 
života koja povezuje sve volontere – ocjenjuje 
pročelnik I. Kašuba. 

DORASLI IZAZOVIMA 
Ako ste se kojim slučajem izgubili, onda znate 
da pozivom na broj 112 ili direktno Službi 
(svaka Stanica ima svoj broj, za Orahovicu to 
je 091 212 3046)  pokrećete cijelu malu vojsku 
spašavatelja, od onih zaduženih za karte 
i terene, koji će učiniti sve da otkriju vašu 

AKTUALNO2 I

Marija Lovrenc 
Foto: I. Bedeković i arhiva HGSS Stanice 
Orahovica 
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HRVOJE ŽIVKOVIĆ (23) SPAŠAVATELJ JE 

VEĆ ČETIRI GODINE  

Kad krećemo na teren, već imamo 
‘sliku’ cijele akcije u glavi 

Smiren i staložen, ozbiljan i odgovoran. Čovjek koji 
raspoznaje gotovo sve biljke u šumi, na planini i livadi i to 
po latinskom nazivu jednako je uspješan u potragama za 
ljudima, bilo da je riječ o izgubljenima na gori, stijeni ili 
u poplavi.  Ima 23 godine i svako malo položi novi tečaj 
u okviru HGSS-a, pa ih danas ima desetak: od pružanja 
prve pomoći na teško pristupačnim područjima, ITLS-a, 
preko spašavanja na divljim vodama i poplavama, ljetnim 
i zimskim tehnikama, speleospašavanju, AVD … 
Riječ je o Hrvoju Živkoviću iz Dugog Sela Lukačkog, 
inače školovanom šumarskom i vatrogasnom tehničaru 
i CNC operateru, koji je u HGSS-u već četiri godine. Na 
terenima diljem Hrvatske, pomažući unesrećenima i 
izgubljenima, imao je priliku sudjelovati u svim vrstama 
akcija osim speleospašavanja. 
-Odmalena volim planinarenje i prirodu, kao i pomagati 
drugima. To me potaklo na razmišljanje o tome kako bih 
mogao pridonijeti nečemu većem i boljem. Izbor je nara-
vno, pao na HGSS i pokazao se točnim. Sa svakim novim 
tečajem naučio sam mnogo, baš svaki se isplati pa mi je 
želja nastaviti ulagati u svoje znanje i sposobnost. U ovom 
trenu pripremam se za ispit za gorskog spašavatelja, a 
nakon toga htio bih položiti i za helikoptersko spašavanje 
- kaže Hrvoje Živković, trenutno nezaposlen, a koji svaki 
svoj slobodni tren stavlja u službu drugima. Mirno i s 
puno detalja objašnjava kako izgleda jedna intervencija 
potrage, tko se sve uključuje i zašto je važno dobro poz-
navati teren na koji idu. Kad nemaju intervencija, onda je 
zadaća ponavljanje svega naučenog, učenje novih puteva 
izvlačenja, pogotovo na Papuku i cijelom ovom dijelu 
Slavonije, koji imaju „na dlanu“. 
-Od onog trena kad dobijemo poziv, sve se usmjerava 
na to da spašavanje odradimo najbolje što možemo. 
Nakon poziva, koji osoba upućuje, a često je uspaničena, 
na nama je da je smirimo, uputimo da nam da infor-
macije koje nam mogu pomoći locirati je i potom što 
brže i sigurnije doći do nje. U tom trenu, kad krećemo, 
svaki od nas već ima sliku terena u glavi, protokol koji 
ćemo slijediti, razmišljamo o mjestima koja mogu biti 
problematična i na kojima se osobe mogu još više pogu-
biti, ako ne ostanu na mjestu s kojeg nas zovu. A i to se 
događa – ističe spašavatelj Hrvoje koji ocjenjuje kako su 
najteže i najintezivnije akcije koje traju po nekoliko dana 
i koje zahtijevaju posebnu usredotočenost, snagu, pa i 
fizičku spremu za takve izazove. 
Glavni savjet koji daje svima i prije negoli odu na 
višesatni izlet u prirodu je: imajte napunjen mobitel. Sav-
jetuje i korištenje HGSS-ovih planinarskih karata koje se 
online mogu kupiti i „skinuti“ na mobitel, pa koristiti kroz 
aplikaciju Orux map, koju često koriste i HGSS-ovci. 
- Digitalne karte HGSS-a možete koristiti i izvan mreže, 
pa lokaciju možete očitati i ako nemate signala.  Naravno, 
postoje i druge digitalne karte i platforme koje su dobre 
za orijentaciju u prostoru, a s kojih se također može 
poslati svoju lokaciju HGSS-u, kako bi vas što prije našli – 
objašnjava Hrvoje.  
Onog trena kad nazovete, važno je da ostanete smireni, 
ističe Hrvoje, jer je HGSS već krenuo prema vama. 
Slušajte upute i ne brinite, u sigurnim ste rukama.  

• Digitalnu kartu HGSS-a 
možete koristiti kao pozadinu na 
oruxmaps-u. Ona se koristi i izvan 
mreže, pa lokaciju možete očitati i 
ako nemate signala.  

DINO ŽILIĆ (30) MEDICINSKI JE TEHNIČAR U HITNOJ, A U HGSS-U JE VEĆ PET GODINA 

Na istoj intervenciji znao je koristiti i mačetu i dron da pomogne osobi u nevolji 
„Noć je. Osjetite kolegu pored vas, ali ga ne vidite, 
ni njega ni njegovu svjetiljku od gustog granja. 
Razmičete granje i grmlje rukama da dođete do 
osobe kojoj treba pomoć. Znate da je osobu dron 
(bespilotna letjelica) otkrio samo 200 metara 
od kuće, ali se do nje gotovo pa i ne može, a 
treba vas. U jednom trenu uzimate mačetu, da 
posječete grane, da prođete. Konačno, dođete do 
osobe, pomognete joj, ali na povratku se granje 
vratilo na staro. Sada se s kolegama i ozlijeđenom 
osobom morate provlačiti kroz grmlje, kroz koje 
se ništa ne vidi. Četiri sata trajala je ta muka, 
samo probijanje i izvlačenje. Bio je to jedan od 
najtežih terena kojih se sjećam, na području 
Karlovačke županije. Došao sam tamo odmah 
nakon višednevne potrage koju smo odradili u 
Dubrovačko-neretvanskoj županiji. Ponavljam da 
sam zaista puno različitih terena i prehodao i pre-
letio, pa čak i na vodi prošao, ali ovoliku količinu 
granja i grmlja koja potpuno onemogućava 
kretanje do tada nisam nikada vidio – opisuje 
upečatljivu intervenciju volonter HGSS-a Dino 
Žilić (30) iz Virovitice. Ovaj medicinski tehničar 
radi već više od 11 godina u timu hitne medicinske 
pomoći u Zavodu za hitnu medicinu Virovitičko-
podravske županije. Nisu mu strane najteže 
životne situacije, Hrvatsku je prošao pješice, 

čamcem ili ju preletio dronom. Nerijetko iz jedne 
smjene u hitnoj, odmah kreće u onu drugu 
– spašavati živote po planinama, 
vodama i rijekama Lijepe naše, 
ali samo u drugoj uniformi – 
one HGSS-a. I tako već petu 
godinu. Pridružio se HGSS-u 
iz plemenitih ciljeva, kao i 
drugi volonteri, ali i zato jer 
je u Stanici   postojala velika 
potreba za njegovom stru-
kom. Danas je, uz funkciju 
instruktora i člana upravnoj 
tijela Medicinske komisije 
HGSS-a ujedno i aktivni član 
Komisije za potrage i lavine i Komisije za 
informiranje i analitiku. Izgubljene i unesrećene 
traži dronom (bespilotnim letjelicama), ali i radi 
na prevenciji edukaciji i informiranju građana 
kako bi nesreća bilo što manje. 
- Još od mojih početaka u službi, ostala mi je 
duboko urezana u sjećanje izjava jednog od 
naših istaknutijih članova službe: „U HGSS-u 
je dobrovoljan ULAZ i IZLAZ, a sve ostalo je 
obveza“. Da, volonteri smo, nitko nas ne tjera 
ni na što, ali to ne znači da nemamo obvezu i 
odgovornost. Članstvo u HGSS-a zahtjeva veliko 

odricanje, veliku žrtvu i često promjenu načina 
života, ali i razmišljanja. U svakom trenutku, bio 

dan ili noć morate biti spremni na poziv 
zbog kojeg ostavljate sve i krećete pružiti 

pomoć nestaloj ili unesrećenoj osobi. 
Često se dogodi da dobijem poziv, 
uzimam opremu i krećem, znam 
smjer, sve ostalo saznajem putem 
ili tek dolaskom na mjesto potrage 
– kaže Dino koji procjenjuje da 
je za biti volonter potrebno imati 

dobro izbalansirane razine „ludosti, 
empatije prema čovjeku i profesion-

alnosti“. Žrtva je uskladiti primarno 
zanimanje, od kojeg žive i ovu službu 

koja spašava živote „u slobodno vrijeme“. No 
svaki spašen život, osmijeh osobe koja je sigurna 
i zbrinuta nakon muke i ocjena da je akcija dobro 
prošla nagrada su koja nema cijenu i za koju se 
sve isplati, kaže. Pa i otići s vlastitog rođendana. 
Što to, dakle, Dino volonterski radi u svoje slo-
bodno vrijeme u HGSS-u? Između ostalog, traži 
ljude dronom. Zahvaljujući različitim vrstama 
kamera i kvalitetnim optičkim zoomom na terenu 
danas mogu doslovno raspoznati svaki kamenčić. 
Kod potraga, svaka je sekunda bitna i zato je, 
neovisno lete li dronom danju ili noću, nastoje 
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BOJAN CIKUŠA (36) U SLOBODNO 
VRIJEME SPAŠAVA DRUGE 

Svaka intervencija ovisi o 
nizu faktora, a na neke je 
nemoguće utjecati 
„Ekstremni“ ljubitelj prirode, kako sa smiješkom za sebe, 
tipičnog volontera HGSS-a kaže Bojan Cikuša (36) iz Sla-
tine, u svoje slobodno vrijeme radi dvije stvari – spašava 
stare zanate i – ljude. Ovaj izrađivač noževa i predmeta od 
kože, trenutno nezaposleni bravar, već četiri godine svaki 
slobodni tren na raspolaganju je HGSS-u i osobama u 
nevolji. Prošao je brojne terene i stekao ogromno iskustvo, 
što na tečajevima, od hitne pomoći do AVD-a, ljetnih 
tehnika spašavanja, što vlastitim iskustvom koje se produ-
bljuje sa svakom novom  intervencijom. Navikao je biti 
„uvijek spreman“ na poziv u pomoć, 
bilo da odmara, šeta sa djevojkom, 
planira pogledati neki dobar film ili 
otići u berbu gljiva. Dobra priprema 
tajna je uspješne akcije, kaže, iako će 
ishod, kao i uvijek, ovisiti o mnogim 
faktorima na koje ne može utjecati. 
Za primjer uzima intervenciju u kojoj 
su uspješno reanimirali planinara 
kojem je pozlilo u šumi. 
- Samo vikend 
prije te intervencije kole-
ga Hrvoje i ja bili smo 
na edukaciji vezanoj 
uz korištenje AVD-a 
(automatskog 
vanjskog 
defibrilatora). 
Vikend kad je 
stigao poziv 
da je planinaru 
stalo srce, jako se 
puno toga ‘poklopilo’, 
da intervencija prođe 
u najboljem mogućem 
redu i da sve funkcionira 
savršeno. Kako je bila 
riječ o zaista hitnoj situaciji, moj 
zadatak je bio trčeći kroz šumu s AVD-om što prije doći do 
unesrećenog, a kolege su vozilom stigli s ostalom opremom.
Planinari su već odradili svoje, započeli ručnu reanimaciju, 
smirivali ljude, osigurali nam mjesto pristupa pa smo 
kolege i ja odmah krenuli u postupak oživljavanja. Nije bilo 
vremena za kolebanja. Nikad nema. Skoncentriraš se, boriš 
za tuđi život, slijediš upute iz glave i ne razmišljaš o ničemu 
drugome. Tek kada sve prođe, emocije dobiju svoj prostor. 
Ne prije – ističe Bojan koji kaže kako su nakon reanimacije 
planinara transportirali djelatnicima hitne medicinske 
pomoći, koji su čekali uz prvu pristupačnu cestu. Spašen 
život rezultat je dobre koordinacije svih uključenih u akciju, 
kaže Bojan. Ponekad situacija bude drugačija - osoba umre. 
– Sve ovisi o vrsti ozlijede, terena na kojem se nalazi, kad 
nam stigne poziv. Samo mjesec dana kasnije volonteri iz 
druge stanice imale su sličnu intervenciju ali nisu uspjeli 
spasiti čovjeka – ozbiljno kaže spašavatelj Bojan. Iako, 
naravno, gravitiraju bazi u Orahovici, kad situacija zahtjeva, 
na terenu su po cijeloj Hrvatskoj. Kiša, snijeg, led, poplave, 
bujice, mrak, vrućine iznad 40 stupnjeva – sve je dio radne 
atmosfere, u punoj opremi, kako već nevolja naloži. Papuk, 
koji smatraju domom u prirodi, zeznut je – ima puno 
lokacija koje i iskusne izletnike znaju zavarati, lokacija na 
kojima nema signala, na kojima se ljudi precijene. Obučeni 
volonteri u potragu kreću uzimajući sve to u obzir, s nadom 
da će sve završiti osmijehom i olakšanjem, a ne suzama.  Za 
volontera je bitno da bude spreman pomoći, da voli prirodu 
i ljude, da bude multifunkcionalan, ističe naš sugovornik, 
jer je i ova služba takva.
 – Svaki je slučaj zapravo priča za sebe, ostajete vi, koji 
se iz dana u dan obogaćujete novim iskustvima, znanjem, 
pa i kritikama, pitajući se: jesam li mogao nešto napraviti 
drugačije, bolje? Sretni ste samo time što ste nekome 
pomogli. To je u biti osnova zašto se netko priključuje timu 
HGSS-a – poručuje Bojan. 

DINO ŽILIĆ (30) MEDICINSKI JE TEHNIČAR U HITNOJ, A U HGSS-U JE VEĆ PET GODINA 

Na istoj intervenciji znao je koristiti i mačetu i dron da pomogne osobi u nevolji 
maksimalno iskoristiti. Ova oprema postala im 
je neizostavni dio potrage. 
-Svaka potraga dronom započinje konzul-
tacijom s voditeljem potrage i kartografom 
te analizom podataka o terenu i samoj 
unesrećenoj osobi. Nakon analize podataka, 
potrebno je podesiti postavke na samoj 
bespilotnoj letjelici i odlučiti se za optiku s 
kojom ćemo letjeti. Kako sam trenutno u 
postupku školovanja za instruktora bespilot-
nih sustava, koristim naprednije platforme 
bespilotnih sustava koji imaju mogućnost 
nošenja nekoliko kamera različite namjene – 
objašnjava Dino koji kaže kako se pri noćnim 
potragama koriste termalne i multispektralne 
kamere, koje im brzo i lako omogućavaju na 
teško pristupačnim terenima otkriti nestalu 
ili ozlijeđenu osobu. Ove godine i HGSS je, 
kao i ostali, pod „korona-mjerama“: tečajevi 
se održavaju na otvorenom, a kontakti izvan 
službe su im, kaže, veliki problem jer automa-
tizmom mogu ispasti iz tima i ne biti opera-
tivni, pa su, uz drugo što su mjere donijele, i 
zbog toga na dodatnom oprezu. 
Dino kaže kako bi zato volio da je više preven-
tive, a manje akcije. To mu je misao vodilja 
kada s kolegama izrađuje promotivne materi-

jale, video materijale, ploče, jumbo plakate u 
suradnji s tvrtkom Anić Holding d.o.o. i drugo. 
-Trudimo se informirati i educirati ljude o 
pravilnom načinu kretanja u planinama, 
sigurnom gljivarenju, ispravnom ponašanju 
u slučaju nezgode ili ako se izgubimo. Takve 
aktivnosti postale su svakodnevica u HGSS-u, 
pa čak i u ovim Covid danima, možda sada još 
i više. Sve preventivne aktivnosti usmjerene su 
postizanju konkretnog cilja: većoj sigurn-

osti i smanjenju broja nesreća. Na nama 
svojstven, duhovit, ali istovremeno i izuzetno 
ozbiljan način, dopiremo do naših građana i 
posjetitelja. Analize koje provodimo, pokazuju 
da smo izabrali pravi način jer svaka naša 
poruka, dala je očekivani rezultat – zadovoljan 
je Dino Žilić koji poziva i druge zainteresirane 
da otkriju tu savršenu kombinaciju „ludosti, 
empatije i profesionalnosti“ i vide jesu li i sami 
potencijalni kandidati za volontere HGSS-a. 

lokaciju čim prije, spašavatelja zaduženih za 
medicinsku pomoć, upravljače dronovima, 
pa i potražnih timova koji će slatke, ali jako 
efikasne njuške, pse tragače, uz spašavatelje, 
aktivirati da vas što prije pronađu. 
Stanica Orahovica u svakom je smislu danas 

dorasla svim izazovima na terenima diljem 
Hrvatske, iako se baziraju na Papuk. Ove 
godine, kaže nam spašavateljica Marika 
Marić, odradili su 832 volonterska sata u 
vrijeme „zaključavanja“, kada su bili i na 
kontrolnim punktovima. Ove godine imali 
su i osam akcija spašavanja na neurbanom 
području Virovitičko-podravske županije, 
sa 13 unesrećenih osoba te potražnu akciju 

za nestalom osobom na rijeci Dravi, zajedno 
sa Stanicom Koprivnica. U 31 dan imali su 
23 potražne akcije na području cijele RH 
(neurbana područja: Šibenik, Sl. Brod, V. 
Gorica, Čeminac, Požega, Daruvar, Velika 
Peratovica, Biokovo, Našice, na Dunavu Savi 

u Sl. Brodu), jednu na području 
BIH (Čitluk) te dežurstva na 
sportskim događanjima, u 
NP Paklenica te pripravnost 
alpinističkog tima za potres u 
Zagrebu. 
-Svaka akcija je specifična, 
uvijek nešto iznenadi, no uvi-
jek radimo na sebi da te efekte 
iznenađenja otklonimo, da 
budemo što stručniji i orga-
niziraniji. Zato tijekom cijele 
godine svaki volonter radi na 
sebi, održava kondiciju, stječe 
nova znanja i iskustvo kako 

bi svaka akcija bila što uspješnija, na sreću 
onoga koji treba pomoć – kaže Marika 
Marić, koja živote spašava već šestu godinu.  
Volonterima će na terenu od presudne 
važnosti biti oprema, vozila, komunikaci-
jska sredstva, karte i to da surađuju kao 
jedan... Organizacija mora biti savršena i 
sve odrađeno po propisanim protokolima. 
Tako je to kad se netko u slobodno vrijeme 

opredijeli za spašavanje života. Za vrijeme st-
varanja ovog članka mnogi volonteri morali 
su biti na svom radnom mjestu ili u potrazi. 
Nisu mogli s nama podijeliti svoja iskustva. 
Onima koji jesu, kao i svima čije priče neće 
ostati zabilježene u novinskim stupcima, 
ali hoće u životima spašenih, jedno veliko 
hvala. A u ime svih onih koji možda baš u 
ovom trenu zovu 112 jer su shvatili da se 
pola sata vrte u krug u jednom dijelu šume i 
nemaju pojma kako se vratiti, onih koji su se 
ozlijedili penjući se ili su nekoj drugoj opas-
nosti, a vi im jedini možete pomoći, od srca 
smo poželjeli: dobro nas našli! 

DOMAĆA ZADAĆA PRIJE 
ODLASKA U PRIRODU 

Spašavateljica Marika Marić dala je par 
korisnih savjeta kao domaću zadaću za 
svakoga tko planira izlet na otvorenom.
1. Naučite poslati lokaciju 
s vašeg mobitela, neo-
visno o karti ili platformi 
koju koristite. 
2. Napunite mobitel. 
(Ako ste se izgubili, a ba-
terija vam je poluprazna, 
razmislite koliko poziva 
možete obaviti dok vam 
se ne isprazni. Prvo 
nazovite 112 i slijedite 
upute.) Pišite SMS poruke umjesto poziva 
(štedite bateriju). 
3. Uvijek nekome javite gdje idete – na 
koje područje, koliko vas neće biti i kad 
se planirate vratiti.  Neka ta osoba bude 
zadužena da obavijesti HGSS i kaže joj vašu 
rutu u slučaju da joj se niste javili na vrijeme 
i ne može vas kontaktirati.  
4. Ponesite u torbi: rezervnu odjeću, vodu, 
prvu pomoć, nešto slatko i lijekove koje ko-
ristite. Dobro je imati i svjetiljku (neovisno o 
veličini) te šibice ili upaljač.  
5. Nikuda bez astro folije! Taj maleni 
dodatak ne zauzima puno mjesta u torbi, a 
može značiti doslovno spas od smrzavanja 
ili toplotnog udara. Kada se želite ugrijati – 
okrenite srebrnu stranu prema tijelu (zlatna 
van), ako se želite ohladiti, obrnuto – okren-
ite zlatnu stranu prema tijelu.   
6. Odjenite se slojevito, a na nogama nosite 
visoke patike ili gojzerice.  
7. Proučite kartu i razmislite koliko vam 
vremena treba za planirani izlet, osobito 
povratak. Naime, u šumi mrak pada sat 
vremena ranije nego na otvorenom, pa se u 
ovo jesensko doba počinje mračiti već oko 
15 sati! 
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Marija Lovrenc

Marija Lovrenc

Građani Virovitice i prigradskih 
naselja godinama koriste besplat-
ni telefon 0800 9995, odnosno 
broj Komunalnog info centra 
grada Virovitice, na koji 24 sata 
dnevno mogu prijaviti probleme 
iz ove domene. Tjedno na ovaj 
broj zaprimi se tridesetak poziva 
građana, kaže Damir Škorjanec, 
zadužen za odgovaranje na njih i 
potom komunikaciju s tvrtkama 
ili subjektima koji će krenuti u 
pomoć.  
- Najviše poziva odnosi se na 
probleme vezane uz javnu rasv-
jetu. Ljudi zovu da im ne radi sv-
jetlo ispred kuće, da je nešto savi-
nuto, da ‘svjetlo treperi’. Zovu nas 

i kad imaju problema s vodom, 
prijavljuju rupe u nogostupima i 
na cestama, ali i pse bez povodca 
koji su ih uplašili. Prijavljuju kad 
su kontejneri prepuni, životinje 
poput štakora na ulicama, a kod 
obilnih kiša i oborina pozivi se 
najčešće odnose na probleme s 
kanalizacijom i oborinskim vo-
dama – kaže D. Škorjanec. 
Uputiti poziv je besplatno. 
Građani se ne moraju predstaviti, 
ali je potrebno reći kako je broj s 
kojega zovu vidljiv. U periodu od 

ponedjeljka do petka, odnosno, 
radnim danom, građanima će 
se D. Škorjanec sam javiti i to u 
periodu od 7 do 15 sati. Iza tog 
vremena, kao i vikendom, pozive 
preuzima automatska sekretar-
ica. Svaki se poziv bilježi, pa će 
na svaki Damir Škorjanec i reagi-
rati čim ga posluša. Građani svoj 
problem mogu prijaviti i na mail, 
poslati fotografiju odnosno one 
informacije koje će ubrzati postu-
pak rješavanja.  
- Surađujemo s tvrtkama Virkom, 

za pitanje vode i kanalizacije, 
Poslovnim parkom vezano uz 
parkirališta, nogostupe i javnu 
rasvjetu, Florom za pitanja otpada 
i slično. Ponekad su pitanja koja 
nam građani postave zapravo u 
domeni određenih inspekcija, pa 
ih upućujemo na pravu adresu, 
kao i sve one koji zovu iz okolnih 
općina, a njihov problem nije u 
nadležnosti Grada Virovitice – 
objašnjava D. Škorjanec.
Nakon što zaprimi poziv, ako je 
jasan, odmah će kontaktirati tvrt-
ku ili službu. Ako ne može razum-
jeti o čemu je riječ ili osoba koja 
je nazvala samo šuti, uzvratno će 
ju pozvati i zamoliti da objasni o 
čemu je problem i tako što brže ga 
riješiti. 
-Odmah izdam nalog, no tvrtka 
potom radi po ukupno pri-
kupljenim nalazima, pa uvijek 
molim građane za strpljenje, da 
će žarulja biti popravljena za koji 

dan, a ako prođe sedam dana, 
neka nas ponovno nazovu. Ug-
lavnom to bude riješeno – kaže D. 
Škorjanec. 

KONTROLA ZADATAKA 
Snimljene prijave svojevrsna su 
kontrola kvalitete rada službi, 
kaže gradonačelnik Ivica Kirin. 
Ispričao je anegdotu u kojoj je i 
sam, prije dosta godina, prijavio 
da ne radi jedna žarulja na rasv-
jetnom tijelu u njegovom kvartu, 
Požarima. 
- Znate koliko je trebalo da se ta 
žarulja zamijeni? Došli su nakon 
šest mjeseci – sa smiješkom kaže 
Kirin koji ističe kako se takve situ-
acije danas ne smiju događati. 
Svaki poziv tako ostaje zabilježen 
i točno se zna kada je zaprimljen 
i kada je konkretan problem pri-
javljen. Način je to na koji se us-
postavlja direktna odgovornost 
onih koji posao nisu obavili, a za 
koji su zaduženi.  Ujedno, građani 

prečesto drvlje i kamenje bacaju 
na službe koje za to nisu odgov-
orne, pa se lako provjeri je li os-
oba dobila prave informacije i je li 
upućena na točnu instituciju koja 
joj može pomoći.  
Za hitne intervencije nema oprav-
danja za čekanje, kaže Kirin, što 
će Grad uvijek i platiti, a drugo je 
na zaduženim tvrtkama da posao 
obave na vrijeme. Najavio je kako 
se traži programsko rješenje da se 
svi prijavljeni komunalni pozivi u 
budućnosti objave i na internetu, 
kako bi građani sami bili upoznati 
kada su nešto prijavili, što su pri-
javili drugi i što se radi po tom 
pitanju.
-Najvažnije nam je da su ljudi pri-
hvatili ovaj broj kao bazu na kojoj 
mogu prijaviti komunalni prob-
lem i pozivam ih da to i dalje čine, 
a naše službe i zadužene tvrtke 
učinit će sve da ga što prije otk-
lone – obećao je gradonačelnik 
Ivica Kirin.  

• Ljudi zovu da im ne radi svjetlo ispred kuće, da je nešto savinuto, da ‘svjetlo treperi’. Zovu nas i kad imaju 
problema s vodom, prijavljuju rupe u nogostupima i na cestama, ali i pse bez povodca koji su ih uplašili. 

Prijavljuju kad su kontejneri prepuni, životinje poput štakora na ulicama, a kod obilnih kiša i oborina pozivi 
se najčešće odnose na probleme s kanalizacijom i oborinskim vodama – kaže D. Škorjanec.

KOMUNALNI INFO CENTAR TJEDNO ZAPRIMI TRIDESETAK POZIVA GRAĐANA 

Prijavljuju probleme vezane uz javnu rasvjetu, 
rupe u nogostupu i pse bez povodca

Damir Škorjanec

RIZIK SMANJITI NA NAJMANJU MJERU 

Grad školama kojima je vlasnik nabavlja 
pametne mjerače temperature 
Kroz nekoliko dana u vrtić i škole čiji je osnivač Grad Virovitica stižu pametni mjerači temperature. Mjerači će biti postavljeni u 
osnovnim školama Ivane Brlić – Mažuranić, Vladimir Nazor, Centru za odgoj, obrazovanje i rehabilitaciju, Glazbenoj školi Jan 
Vlašimsky te na dvije lokacije Dječjeg vrtića Cvrčak (Pejačevićeva i Starčevićeva).
Grad Virovitica naručio je ove mjerače temperature kako bi se u prostorima gdje dnevno prolaze stotine učenika i djece vrtićke dobi 
rizik od zaraze koronavirusom sveo na najmanju moguću mjeru.
Pametni mjerač temperaturu izmjeri u nekoliko sekundi, a dovoljno je samo zastati i licem se okrenuti prema senzoru. Postavljanjem 
novih mjerača roditelji više neće morati djeci mjeriti temperaturu prije polaska u školu, odnosno vrtić, poručuju iz Grada Virovitice. 

V.L. 

OD 15. STUDENOG ZIMSKA SLUŽBA POČINJE S RADOM

Grad Virovitica plaća sol, opremu i kadar
U tijeku su posljednje pripreme za 
početak rada Zimske službe, a koja 
službeno „starta“ od 15. studenog i 
traje do 15. travnja slijedeće godine. U 
tom periodu primjenjuje se i Odluka o 
obaveznoj zimskoj opremi na dionica-
ma javnih cesta, pa su vozači obvezni 
imati  propisanu zimsku opremu.
Gradonačelnik Ivica Kirin ističe kako 
će i ove godine za zimski scenarij biti 
spremni strojevi, sol, kameni agre-
gat, oprema i ljudi koji će dežurati 24 
sata dnevno. Godišnje se iz gradskog 
proračuna za tu stavku izdvoji i do mil-
ijun kuna. Održavanje nerazvrstanih 
cesta na području grada Virovitice 
obavljaju Ceste Bjelovar d.d., a koje su 
prošle sezone, uz 120 kilometara cesta 
za područje grada Virovitice održavali 
i 187 kilometara državnih cesta te 685 
kilometara županijskih i lokalnih cesta 
te virovitička tvrtka Flora koja održava 
brdske ceste (klanjce) i nogostupe 
diljem grada.
Grad Virovitica je preko ugovorenih 
tvrtki Ceste d.d. i Flora Vtc d.o.o. 
pripremio dovoljne količine materijala 
za osiguranje prohodnosti cesta, doz-
najemo iz gradske uprave.

PO PRIORITETIMA 
– U mjestima pripravnosti ugovorenih 
tvrtki trenutno na skladištu imamo 80 

NOVO GRADILIŠTE U PODUZETNIČKOJ ZONI ANTUNOVAC 

Kreće izgradnja komunalne infrastrukture 
Na području grada Virovitice ovih će se dana otvoriti 
još jedno novo gradilište, točnije, u Poduzetničkoj 
zoni Antunovac, koja će dobiti kompletnu komu-
nalnu infrastrukturu. Ugovor o izvođenju radova na 
izgradnji ceste i druge komunalne infrastrukture u 
Poduzetničkoj zoni Antunovac, kao i stručnom na-
dzoru, potpisao je gradonačelnik Virovitice Ivica 
Kirin.
Radove, čija je vrijednost 4.341.490,68 kuna, izvodit 
će Ceste d.d. Bjelovar, dok je za stručni nadzor u 
vrijednosti od 120.375,00 kuna zadužena tvrtka CIP 
d.o.o. iz Virovitice. Početak radova očekuje se ovih 
dana.
Realizacijom ovog projekta u zoni Antunovac izgra-
dit će se pristupne ceste s pješačkim stazama, vo-

doopskrbna mreža, mješovita kanalizacija, plinovod 
te javna rasvjeta i elektronička komunikacijska in-
frastruktura.
– Ovo je još jedna investicija kao pomoć gospodarst-
vu u ovoj poduzetničkoj zoni. Nova cesta, uz komu-
nalnu infrastrukturu, olakšat će poslovanje našim 
poduzetnicima, ali benefit će imati i stanovnici koji 
žive u neposrednoj blizini zone Antunovac – rekao je 
gradonačelnik Kirin.
Bespovratna EU sredstva za ovaj projekt iznose 
3.148.263,61 kuna, a odobrena su u okviru Poziva 
Ministarstva gospodarstva “Razvoj infrastrukture 
poduzetničkih zona”. Projekt prijavila je Razvojna 
agencija VTA. Ostatak sredstava za projekt osigurat 
će Grad Virovitica.                                                    V.L. Gradonačelnik Ivica Kirin

KOMUNALNI INFO CENTAR GRADA VIROVITICE 
Besplatni telefon: 0800 9995, Fax: 801-587
e-mail: komunalni.poslovi@virovitica.hr

Što možete prijaviti: nedostatke, hitne popravke,  otklanjanje nedostataka na: cestama, 
javnoj rasvjeti, nogostupima, javnim površinama, drveću, kanalizaciji, vodovodu, 

plinu, parkiralištima, fasadama…
RADNO VRIJEME: radnim danom od 7 do 15 sati, od 15-7 sati i vikendom 0-24 

automatska sekretarica
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• Ostali odgojno-obrazovni programi rade redovno, ali prema posebnim epidemiološkim 
smjernicama. Na web stranicama objavili su upute za roditelje i skrbnike kojih se trebaju 
pridržavati prilikom dolaska u vrtić.

Sukladno epidemiološkoj situaciji 
početak predškole u Dječjem vrtiću 
„Cvrčak“ odgađa se do daljnjega, objav-
io je Vrtić na svojim službenim stranica-
ma. Prema riječima ravnateljice Sandre 
Moslavac, postoji plan prema kojemu 
će se odvijati rad na siguran način za 
djecu, roditelje i zaposlenike vrtića.
- Imamo dovoljno vremena odraditi 
sate predviđene za program predškole 
kada situacija bude povoljnija. Vodimo 
računa o svemu - rekla je Moslavac, te 
dodala da će svi roditelji i skrbnici na 
vrijeme biti informirani putem njihove 
web stranice te da su dostupni za upite 
putem elektroničke pošte ili telefonski.
Istaknula je da se minimalni fond od 150 
sati stigne odraditi kada epidemiološka 
situacija bude sigurna i za djecu i djelat-
nike.
- Riječ je o fondu sati koji se stigne 
odraditi i da počnemo od 1. ožujka pa 
da smo do 1. svibnja gotovi - rekla je 
ravnateljica.
Ostali odgojno-obrazovni programi 
rade redovno, ali prema posebnim 
epidemiološkim smjernicama. Na web 

stranicama objavili su upute za roditelje 
i skrbnike kojih se trebaju pridržavati 
prilikom dolaska u vrtić.
- Sve vas još jednom molimo za surad-
nju i iskrenost, jer ćemo samo tako 
moći održati kontinuitet rada vrtića i 
odvijanja odgojno-obrazovnog rada za 
djecu u našem vrtiću! Naglašavam da 
je situacija u Dječjem vrtiću „Cvrčak“ 

pozitivna jer ste nam vi pomogli vašom 
suradnjom i razumom te ostavili di-
jete kod kuće i kod najmanje sumnje 
da bi dolazak vašeg djeteta (ili vas) u 
naš kolektiv mogao nekoga ugroziti 
- stoji na web stranici Dječjeg vrtića 
„Cvrčak“.

V. L. 

U DJEČJEM VRTIĆU „CVRČAK“ DO DALJNJEGA ODGOĐEN POČETAK PREDŠKOLE 

Fond potrebnih sati odradit će na proljeće 

IZ MIKEŠKOG KUTA

Prošli tidan u Sabora se raspravljalo 
oko razni’ tema i donešene s’ njeke važne 
odluke i od sveg’ mi tlaka digla  kuknjava 
govornika kojis’ prigovarali Vladi na 
odluku o povećanju minimalne plaće za 
150 kunca koja će se sprovest početkom 
sićnja sljedeće godne. Rasplakala se za 
govornicom i tv kamerama poduzetnička 
bratija da kakaj’ to nametnuta odluka 
bez dogovora š njima i uplitanje u njijovo 
poslovanje i ionako teško stanje te das’ 
stavljeni pred gotov čin i da nemaju 
‘’prostora’’ dab’ se ta odluka bez bolni’ 
rezova provela, napominjuć da će to 
najviše pogodt’ radnike jerbo će njeki 
morat’ dobt otkaze?! I sad si pogledam 
unatrag sviju tih godna, od početka 
privatizacje naše ‘Rvacke i stavim ruku 
na srce, da mi ne pukne od sramote i 
činjence koja kaže: da se ravnalo po 
tim našim privatnikima još bi radniki i 
dandanas bili na dvi tisuće i nješta kunca 
jerbo s’ sva povećanja minimalca podizale 
vlade i njijove odredbe, a debelo najviše 
ova ekipa premijera Plenkovića! Osim 
tog, sjetimo se muljanja i varanja oko 
PeDeVeja i raznorazni’ stopa! Vlada im 
nješta snizi, al’ od pojeftinjenja proizvoda 
ni abera?! Tu i tam bude nješta, al’ ne 
projde ni misec dana, ne da se vrate 
na staro već još konstantno povećaju 
kakob’ nadoknadli ono, u međuvrimenu 
izgubljeno?! Ide kraj godne a sve lagano 
se penje na skuplje - namisto obratno, jer 
je potražnja tad najveća zbog  blagdana 
i praznika... Kud nas kosi ota korona, 
još se pojačano i bezumno stradava na 
ulcama našega grada od pregustog 
prometa i ludi, usijani’ i bezdušni’ glava 
koje svojom ravnodušnošću, neopreznošču 
il’ obiješenjaštvom sve rišavaju brutalnim 
nezgodama i šakama, i zabajdav nam 
sto kružni’ tokova i nadzorni’ kamera 
kad nema kućnog odgoja, pridržavanja 
pravila i propisa te potrebnog 
razumjevanja za sve sudijonike u prometu, 
javnom i obiteljskom životu koji j’ zaprav’ 
osnova svega... Baš je lipo bilo gostovanje 
naše ravnateljce muzeuma, Mihaele 
Kulejove, u emisji ‘’Dobro jutro Hrvatska’’ 
povodom Godišnje nagrade struke za Novi 
stalni postav: ‘’Drveno doba’’, dij’ u desetak 
minuta dočarala svu povist našega grada 
dokazavši daj’ kod nas drvo oduvik bilo 
prvo i bežnjeg’ nam nema života! Posebno 
j’ bilo ‘’lomljenje jez’ka’’ mikeškim ričima 
popularnog voditelja Meštrovića koja me 
baš lipo nasmijala. Ko muj’ kriv šta ćešće 
ne dolazi pab’ mort naučjo naški!...   

Vaš Bera

Daj' lak' mikeški, 
divan'jo  b' ga 
svaki!

UREĐENA DVA PARKIRALIŠTA

U centru lakše parkiranje uz 
40 novih mjesta 
Virovitica je dobila dva nova parkirališta. Novih 40-ak 
parkirališnih mjesta bit će dostupni na Trgu bana Josipa Jelačića 
– ulaz iza Mihanovićeve ulice te u Ulici Stanka Vraza kod ulaza 
u dvorište samostana Župe sv. Roka. Osim parkirališta, na Trgu 
bana Josipa Jelačića uređena je i pristupna cesta, ukupna vrijed-
nost radova iznosila je 100.000 kuna. Parkiralište u Ulici Stanka 
Vraza u potpunosti je završeno i vrijednost radova je bila 168.000 
kuna. Investitor je Poslovni Park Virovitica.                          V.L. 

• U slučaju nedostataka, u svakom trenutku zalihe soli i agregata je moguće nadopuniti s 
potrebnim količinama. I da ne padne jedna pahulja snijega cijele zime, strojevi, sol, agregat, 
oprema, odnosno sva tehnika moraju biti spremni, kao i kadar koji je na raspolaganju 24 
sata dnevno – kaže gradonačelnik Ivica Kirin.

OD 15. STUDENOG ZIMSKA SLUŽBA POČINJE S RADOM

Grad Virovitica plaća sol, opremu i kadar

tona soli i 250 m3 agregata, a što bi trebalo 
biti dovoljno za cijelu zimu, ako bude blaga 
kao prijašnje. U slučaju nedostataka, u sva-
kom trenutku zalihe soli i agregata je moguće 
nadopuniti s potrebnim količinama. I da 

ne padne jedna pahulja snijega cijele zime, 
strojevi, sol, agregat, oprema, odnosno sva 
tehnika moraju biti spremni, kao i kadar koji 
je na raspolaganju 24 sata dnevno.
Ta pripravnost košta gradski proračun oko 

pola milijuna kuna. Svake godine priprem-
ljeni smo za ekstremne uvjete, pa će tako biti 
i ove zime. Prijašnjih godina zime su blage, 
no u slučaju većih količina snijega ili da dođe 
do elementarne nepogode, na raspolaganju 
će nam biti i strojevi svih gradskih tvrtki, kao 
i svi zaposlenici grada i gradskih tvrtki ako 
bude potrebno – ističe gradonačelnik Ivica 
Kirin.
Naglasio je kako će se i ovaj puta slijediti 
protokol koji određuje prioritete u čišćenju 
snijega.
– Prvo se čiste prometnice koje vode do bol-
nice, škola, trgovina, dakle glavne ceste, a tek 
onda sporedne i klanci. Važno je osigurati 
da hitne službe i javni prijevoz mogu doći do 
odredišta i da građani mogu sigurno prome-
tovati na putu do posla i kuće – istaknuo je 
gradonačelnik uoči priprema za novu zimsku 
sezonu na našim prometnicama.
– Pozivam sve vozače da poštuju prometna 
ograničenja u zimskim uvjetima i da opreme 
svoja vozila zimskom opremom jer tako 
čuvaju sebe i sigurnost drugih sudionika u 
prometu, od pješaka do vozača- poručio je.
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i podnošenje zahtjeva za jednokratnu 
pomoć HZZO-a, kao i zahtjev za upis 
promjene osobnog odbitka na por-
eznim karticama roditelja. Nekada su 

zbog toga morali ići od ustanove do 
ustanove, gubiti vrijeme, a danas sve 
to mogu obaviti na jednom mjestu.
- Ovo su pravi učinci ove reforme – 
maksimalno se približiti stanovnicima 
naše županije, olakšati im proces do-
bivanja određenih dozvola i dokume-
nata, ubrzati rješavanje predmeta i za 
građane i poduzetnike, riješiti stajanje 
u redovima – jer, uostalom, to je naša 
uloga. Mi smo ti koji smo na usluzi 
našim građanima - naglasio je župan 
Igor Andrović.
Osim toga, u Virovitičko-podravskoj 
županiji se mogu podnijeti i zahtje-
vi za novčanu pomoć za opremu 
novorođenog djeteta koju daju poje-
dine općine i gradovi. Ovu uslugu 
koja omogućuje svojim sugrađanima 
kvalitetnije i brže ostvarivanje prava 
prepoznale su neke od jedinica loka-
lne samouprave s područja županije 
(četiri općine i jedan grad). Očekuje se 
kako će prednost ove mogućnosti uvi-
djeti i ostali gradovi i općine. 
Kako bi dodatno pospješili i omogućili 
bržu komunikaciju, Virovitičko-
podravska županija u suradnji s 
Općom bolnicom Virovitica svim 
majkama s područja županije koje 
posjeduju elektroničku osobnu iska-
znicu poklonit će prilikom izlaska iz 
rodilišta čitač pametnih kartica kako 
bi im tako olakšali, ali ih i potaknuli 
na novu mogućnost prijave djeteta. 

Ako roditelji „zapnu u prijavi“, ti-
jekom cijelog procesa prijave djeteta 
putem interneta na raspolaganju su im 
službenici Matičnog ureda koji će ih u 
slučaju potrebe voditi korak po korak 
kroz sustav.

K. Toplak

U vrijeme koronavirusa, kada se 
osobni kontakti uz pridržavanje 
epidemioloških mjera smanjuju na na-
jmanju moguću mjeru, u Virovitičko-
podravskoj županiji u suradnji s 
Ministarstvom pravosuđa i uprave 
među prvima su u Hrvatskoj podržali 
sve moguće novine za građane s ovog 
područja kako bi im se hodanje od 
šaltera do šaltera ili čekanje u redo-
vima za pojedine dokumente svelo 
na najmanju moguću mjeru, odnosno 
svelo se gotovo na – jedan klik mišem. 
Osim toga, za prijave poslane putem 
sustava e-Građani građani ne plaćaju 
pristojbu. Izdavanje potrebnih osobnih 
dokumenata je potpuno besplatno.
- Danas naši građani ne moraju ići 
od ustanove do ustanove kako bi iz-
vadili dokumente. Na jednom mjestu 
dobit će sve potrebno - naglašava 
pročelnica Službe za poslove župana 
i opće poslove Virovitičko-podravske 
županije Jasna Abramović. Tako kroz 
sustav e-Novorođenče roditelji prijav-
ljuju rođenje djeteta putem interneta 
iz udobnosti doma, uz elektroničku 
osobnu iskaznicu i čitač pametnih 
kartica. Putem osobnog korisničkog 
pretinca dostavljaju im se zapisi i do-
kumenti: elektronički zapis iz matice 
rođenih i evidencije državljanstva, 
uvjerenje o prebivalištu, potvrda o 
prijavi na HZZO te porezne olakšice. 
Roditelji automatski mogu zatražiti 
i jednokratnu novčanu naknadu 
od HZZO-a, kao i novčanu potporu 
svoga grada ili općine, a na području 
Virovitičko-podravske županije to se, 
za sada, odnosi na Orahovicu, Crnac, 
Čađavicu, Novu Bukovicu i Voćin.

SVE NA JEDNOM MJESTU 
Ova dodatna usluga uvelike olakšava 
roditeljima te umjesto da skupljaju 
dokumentaciju i fizički je predaju u 
općini ili gradu, od sada u samo neko-
liko klikova mogu sami predati i taj 
zahtjev online.
Istina, oni to mogu učiniti i dolaskom 
u prostorije Virovitičko-podravske 
županije, a tada će im, na jednom 
mjestu, sve biti riješeno „za pet minu-
ta“. Djelatnici Županije će im odra-
diti i prijavu zdravstvenog osiguranja 
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U VIROVITIČKO-PODRAVSKOJ ŽUPANIJI HODANJE OD 
ŠALTERA DO ŠALTERA SVELI NA NAJMANJU MOGUĆU MJERU 

Sve više građana do potrebnog 
dokumenta dolazi već jednim klikom miša  

• Ovo su pravi učinci ove reforme – maksimalno se približiti stanovnicima naše 
županije, olakšati im proces dobivanja određenih dozvola i dokumenata, ubrzati 
rješavanje predmeta i za građane i za poduzetnike, riješiti stajanje u redovima 
– jer, uostalom, to je naša uloga. Mi smo ti koji smo na usluzi našim građanima, 
naglasio je župan Igor Andrović.

NOVA USLUGA ZA MLADENCE 

Vjenčanje sad mogu prijaviti online 
Od 1. srpnja na 
području Virovitičko-
podravske županije 
dostupna je i usluga 
e-Prijava vjenčanja. 
Ona omogućava mla-
dencima, punoljetnim 
državljanima Repub-
like Hrvatske, da 
prijave sklapanje braka 
u građanskom obliku u 
bilo kojem matičnom 
uredu na području 
Virovitičko-podravske županije 30 do 45 dana unaprijed. Sve to, bez odlaska u 
matični ured. Budući mladenci samo se trebaju pojaviti na zakazanom mjestu 
vjenčanja.
Za prijavu na uslugu je potrebna vjerodajnica minimalno značajne razine 
sigurnosti ili razine 3, na primjer m/Token ili korištenje pristupnih podataka 
Internet bankarstva, uključenih u sustav e-Građani. Proces podnošenja zahtjeva 
moguće je započeti od strane ženika ili nevjeste. Tek nakon što jedan od ženika/
nevjeste popuni prijavu, ista će biti dostupna drugom ženiku/nevjesti koji ga 
može pregledati, dopisati podatke i potvrditi. Nakon potvrde od strane ženika i 
nevjeste, prijava dolazi na odobrenje u nadležni matični ured prema odabranoj 
lokaciji sklapanja braka. Novom uslugom mladencima smo omogućili prijavu 
sklapanja braka bez odlaska u matični ured – naglasila je Jasna Abramović.

SMANJENI TROŠKOVI

Do osobnih 
dokumenata bez 
plaćanja pristojbi 
Putem sustava e-Pristojbe 
omogućeno je 
online i 
kartično 
plaćanje 
up-
ravnih 
pris-
tojbi i 
na-
knada 
za javne 
usluge 
koje pružaju 
županijska upravna tijela. Tako 
građani štede na vremenu, ne 
moraju više u kupovinu biljega već 
sve usluge mogu na licu mjesta 
platiti karticom.
– Virovitičko-podravska županija 
kontinuirano prati sve novitete u 
procesu digitalizacije javne uprave 
te obučava svoje djelatnike za 
rad s istima. Tako olakšavamo 
građanima uštedjeti vrijeme za 
nepotrebno „hodanje od šaltera do 
šaltera“, ali i novac, jer za osobne 
dokumente poslane putem sustava 
e-Građani ne plaćaju pristojbe. 
Osim toga, ovaj oblik internetske 
komunikacije smatramo posebno 
važnim u ovo vrijeme pandemije 
virusa COVID-19, kada svaki 
nepotrebni izlazak iz doma može 
predstavljati rizik za zdravlje naših 
građana – zaključio je virovitičko-
podravski župan Igor Andrović.

TRAŽE POTENCIJALNE 
RESURSE 
UGLJIKOVODIKA  
INA počinje sa 
seizmičkim mjere-
njima na području 
Virovitice i Suhopolja

INA provodi seizmička mjerenja 
u svrhu istraživanja potencijalnih 
resursa ugljikovodika na poljo-
privrednom i šumskom području 
općina i gradova Đulovac, 
Grubišno Polje, Suhopolje, Veliki 
Grđevac i Virovitica.
Aktivnosti će se provoditi svaki 
dan u tjednu, 12 sati te će trajati 
do kraja travnja 2021. Također, 
iste aktivnosti INA već provodi na 
području općina i gradova: Crnac, 
Čačinci, Čađavica, Donja Motičina, 
Đurđenovac, Feričanci, Mikleuš, 
Nova Bukovica, Viljevo, Zdenci, 
Orahovica i Slatina. Aktivnosti će 
na spomenutim lokacijama tra-
jati do sredine prosinca 2020., 
svaki dan u tjednu, s mogućnošću 
produžetka njihova trajanja us-
lijed nepovoljnih vremenskih 
prilika. Radove izvodi ugovoreni 
podizvođač, kompanija Geofizyka 
Torun uz stalni stručni nadzor 
Ininih radnika.
Eventualne štete koje bi mogle 
nastati uslijed seizmičkih mjeren-
ja procjenjivat će komisija sas-
tavljena od predstavnika INA-e 
i predstavnika mjesnih odbora 
već za vrijeme radova ili odmah 
nakon njihovog završetka. Vlas-
nici zemljišta i nekretnina o tome 
će biti na vrijeme obaviješteni, a 
eventualnu štetu nadoknadit će 
INA.
- Stanovnike molimo za razumije-
vanje te da ne diraju postavljene 
oznake i seizmičku opremu, a 
eventualne krađe i oštećenja INA 
je dužna prijaviti nadležnim insti-
tucijama - poručuju iz INA-e.

V.L. , foto: Freepik

POZIVNI CENTAR 
ŽUPANIJSKOG ZAVODA 
ZA JAVNO ZDRAVSTVO 
“SVETI ROK” 
O svim pitanjima u 
vezi sa samoizolacijom 
ili izolacijom saznajte 
na ova dva 
broja 
Testirali ste se na 
SARS-CoV2 i dobili 
ste pozitivan nalaz 
ili ste bili u kon-
taktu s osobom koja je pozitivna 
na koronavirus? Potrebni su vam 
odgovori na sljedeća pitanja: Koji 
je postupak za osobe u izolaciji i 
koliko trebam biti u izolaciji? Tre-
bam li biti u samoizolaciji? Kako 
utvrditi početak i kraj samoizolaci-
je? Tko od mojih ukućana i mojih 
poznanika treba biti u samoizo-
laciji? Trebam li se testirati? Kako 
obavijestiti poslodavca? Odgovore 
na ta i druga pitanja možete do-
biti na sljedećim kontakt broje-
vima svaki dan od 8 do 20 sati: 
099/382-8348 i 099/494-4630, u 
Pozivnom centru Zavoda za javno 
zdravstvo „Sveti Rok“ Virovitičko-
podravske županije.

V. L., foto: ilustracija
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Odlične vijesti stigle su na adresu 
Virovitičko-podravske županije, a 
vezano za projekt Centar za kult-
uru zdravlja – Dvorac Janković 
Cabuna. Nakon odobrene druge 
faze, projekt je sve bliže početku 
radova, čeka se još odluka o fi-
nanciranju i bespovratnim sred-
stvima u nadležnosti Ministarstva 
regionalnog razvoja i fondova Eu-
ropske unije. Nositelj projekta je 
Virovitičko-podravska županija, 
a partneri su Općina Suhopolje i 
Turistička zajednica Virovitičko-
podravske županije. Projekt je 
u ime Virovitičko-podravske 
županije, pripremila VIDRA 
Agencija za regionalni razvoj VPŽ. 
Centar za kulturu zdravlja Dvo-
rac Cabuna, jedan od strateških 
prioriteta Virovitičko-podravske 
županije je ulaganje u turističku 
infrastrukturu.
– Virovitičko-podravska županija 
se zadnjih godina pozicionirala 
kao županija koja je prepoznatlji-
va po revitalizaciji objekata kul-

turne baštine na svom području i 
stavljanja istih u funkciju turizma. 
Nastavljamo dosadašnji slijed ob-
nove naše kulturne baštine. Uz 
obnovu Dvorca Pejačević u Viro-
vitici koji je projekt Grada Viro-
vitice, europskim i županijskim 
sredstvima, obnovili smo ruševnu 
kuriju u Kapela Dvoru, pretvorivši 
je u Hotel baštinu Kurija Janković 
s četiri zvjezdice. Od propadanja 
smo spasili Dvorac Janković u 
Suhopolju koji je Centar za pos-
jetitelje, a slijedom toga, obnovit 
ćemo i Dvorac Janković u Cabuni. 
To će biti četiri obnovljena dvorca 
u krugu od samo 20 kilometara. 
Po tome smo jedinstveni, to nema 
nitko u Hrvatskoj – naglasio je 
virovitičko-podravski župan Igor 
Androvića,
Ukupna vrijednost projekta 

„Centar za kulturu zdravlja – 
dvorac Janković Cabuna“ pri-
javljenog na poziv Priprema i 
provedba integriranih razvojnih 
programa temeljenih na obnovi 
kulturne baštine na području 
Slavonije, Baranje i Srijema 
iznosi 56.258.679,84 kn. Projekt 
će se provoditi u razdoblju od 36 
mjeseci.
Centar je zamišljen kao samos-
talni sklop za kulturu i baštinu 
područja Virovitičko-podravske 
županije kroz interaktivni postav 
u prizemlju. U podrumu centra 
bit će smješten poligon za tjele-
snu aktivnost i edukaciju djece 
kao i prostor za prezentaciju ob-
novljenih dvoraca na području 
Virovitičko-podravske županije. 

K.T. 
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• Centar je zamišljen kao 
samostalni sklop za kulturu i 
baštinu područja Virovitičko-
podravske županije kroz 
interaktivni postav u prizemlju. 
U podrumu centra bit će 
smješten poligon za tjelesnu 
aktivnost i edukaciju djece 
kao i prostor za prezentaciju 
obnovljenih dvoraca na 
području Virovitičko-podravske 
županije. 

U VIROVITIČKO-PODRAVSKOJ ŽUPANIJI HODANJE OD 
ŠALTERA DO ŠALTERA SVELI NA NAJMANJU MOGUĆU MJERU 

Sve više građana do potrebnog 
dokumenta dolazi već jednim klikom miša  

ZAŽELI – PROGRAM ZAPOŠLJAVANJA ŽENA 

U sklopu projekta “Niste sami’’ 
započelo osposobljavanje žena za 
zanimanje gerentodomaćica

U prostorijama Pučkog 
otvorenog učilišta Omega 
započelo je osposobljavanje 
ženskih osoba iz ciljne skupine 
projekta pod nazivom ”Niste 
sami” kojeg provodi Društvo 
multiple skleroze Virovitičko-
podravske županije u suradnji s 
partnerima, Hrvatskim zavodom 
za zapošljavanje – područnim 
uredom Virovitica, Centrom 
za socijalnu skrb Virovitica, 
Gradom Slatinom, te Centrom za 
socijalnu skrb Slatina.
Jedna od projektnih aktivnosti 
je pohađanje programa 
osposobljavanja žena iz ciljane 
skupine projekta, a u koje 
spadaju dugotrajno nezaposlene 
ženske osobe s najviše završenim 
srednjoškolskim obrazovanjem 
pri čemu se naglasak stavlja 
na starije od 50 godina, te one 
koje se nalaze u nepovoljnom 
položaju. Cilj ove aktivnosti je 

unaprijediti znanje i vještine 
te ojačati radni potencijal žena 
zaposlenih u sklopu projekta kako 
bi po završetku rada na projektu 
imale veće mogućnosti za daljnje 
zapošljavanje. Projektom ”Niste 
sami” predviđeno je educiranje 

devet žena koje su sada i započele 
s pohađanjem programa 
osposobljavanja za zanimanje 
gerontodomaćice.
– Žene koje su uključene u 
projekt pohađati će predavanja 
za zanimanje gerentodomaćice. 

PROJEKTI

• Završetkom programa polaznice stječu kompetencije poput prepoznavanja i razlikovanja potreba 
osoba treće životne dobi, prilagođavanju načina pripreme obroka, kako komunicirati na pravilan 
način s korisnicima usluge te primijeniti pravila zaštite na radu i pružanju prve pomoći- istaknula je 
Marijeta Zelić, koordinatorica projekta ”Niste sami”.

Projekt je sufinancirala Europska unija iz Europskog socijalnog fonda.

Poslovi gerontodomaćice 
obuhvaćaju pomoć starijim 
osobama u njihovom domu, a 
zahtijevaju fizički i psihički rad. 
Završetkom programa polaznice 
stječu kompetencije poput 
prepoznavanja i razlikovanja 
potreba osoba treće životne dobi, 
prilagođavanju načina pripreme 
obroka, kako komunicirati na 
pravilan način s korisnicima 
usluge te primijeniti pravila 
zaštite na radu i pružanju prve 
pomoći- istaknula je Marijeta 
Zelić, koordinatorica projekta 
”Niste sami”.

Projekt ukupne vrijednosti 
2.130.988,75 kuna provodi se 

unutar Operativnog programa 
Učinkoviti ljudski potencijali 
2014.-2020. te se sufinancira 
sredstvima Europske unije iz 
Europskog socijalnog fonda. 
Trajanje projekta predviđeno je 
do 04. svibnja 2021. godine.

Javni poziv Virovitičko-podravske 
županije za subvenciju kamata svim 
mikro,malim i srednjim poduzetnicima s 
područja Virovitičko-podravske županije 
koji su ostvarili pravo na HAMAG BICRO 
kredite – COVID-19 zajmove i ESIF mik-
ro zajmove za obrtna sredstva ostvarene 
u 2020. godini produžen je do 31. pros-
inca ove godine. 
Županija će subvencionirati puni iznos 
kamate od 0,25% za COVID-19 zajmove 
za obrtna sredstva odnosno kamatu od 
0,5% za ESIF mikro zajmove za obrt-
na sredstva, u cijelom periodu otplate 
kredita, pa će kamata na kredite, malim 
i srednjim poduzetnicima s područja 
Virovitičko-podravske županije iznositi 
nula posto.
– Kao što brinemo o sigurnosti i zdrav-
lju svih naših stanovnika Virovitičko-
podravske županije, svjesni smo kako 
nam je danas te u budućnosti važno sva-

ko radno mjesto. U vremenima epidemije 
koronavirusa, važan nam je opstanak 
svakog našeg poduzetnika, obrtnika, 
poljoprivrednika, gospodarstvenika – 
istaknuo je virovitičko-podravski župan 
Igor Andrović.
Zainteresirane osobe koje ispunjavaju 
uvjete određene Odlukom o subvencion-
iranju kamate na HAMAG BICRO kred-
ite – COVID-19 zajmove i ESIF mikro 
zajmove za obrtna sredstva od 20. srpnja 
2020. godine mogu podnijeti zahtjeve za 
subvenciju kamate na navedene kred-
ite na način određen  Javnim pozivom 
objavljenim 28. srpnja 2020.  godine. 
Zahtjev za ostvarivanje prava na subven-
ciju kamate podnosi se Upravnom odjelu 
gospodarstvo i poljoprivredu uz prilog 
dokaza o ispunjavanju uvjeta za prijavu 
na Javni poziv na propisanom obrascu 
koji je dostupan na službenoj stranici 
Virovitičko-podravske županije.        K. T. 

PRODUŽENI ROKOVI 
Do kraja prosinca mogu se podnijeti 
zahtjevi za subvenciju kamata od 
nula posto 

JEDINSTVENI I JEDINI U HRVATSKOJ 
Budući Centar za kulturu zdravlja bit će četvrti 
obnovljeni dvorac u krugu od 20 kilometara
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Kulturna udruga KrEdA proteklog je tjedna u 
Suhopolju organizirala sadnju novog drvore-
da oraha. Radi se o jednoj od aktivnosti koja se 
provodi u sklopu projekta “Sinergija tradicije 
i baštine za održivu zelenu budućnost” kojeg 
udruga provodi u partnerstvu s Općinom 
Suhopolje i Osnovnom školom Suhopolje, a 
sufinancira ga Ured za udruge Vlade RH kroz 
švicarsko–hrvatski program suradnje. Osam 
novih stabala oraha posađeno je u Kolodvor-
skoj ulici, a za njihovu sadnju udruga je ostva-
rila suradnju s tvrtkom Flora VTC.
-Veoma smo zadovoljni suradnjom s tvrtkom 
Flora VTC i koordinatorom sadnje Doma-
gojem Horvatom, kao i kvalitetom sadnica 
te poštivanjem zadanih rokova – rekla je 
Matea Marek, koordinatorica projekta “Sin-
ergija tradicije i baštine za održivu zelenu 
budućnost”.

Povodom sadnje novog drvoreda, Udruga 
KrEdA organizirala je i volontersku akciju koja 
je održana uz poštivanje svih preporučenih 
epidemioloških mjera zaštite, a okupljeni vo-
lonteri obojili su stupove zaštitne ograde oko 
posađenog drvoreda.
Ovo je već drugi drvored koji je udruga KrE-
dA zasadila u Suhopolju zahvaljujući ovome 
projektu, a osim što će nastaviti aktivno raditi 
na uređenju okoliša lokalne zajednice, uskoro 
će biti tiskana i izdana “Omamina kuharica – 
orah” koja će sadržavati tradicionalne recepte 
s orasima, sačuvane od mama, baka i omama 
s područja općine Suhopolje.
Iduće godine, povodom završetka ovog pro-
jekta, organizirat će se nova manifestacija 
“Dani oraha u Suhopolju” s iznenađenjima za 
sve posjetitelje. (Kulturna udruga KrEdA)

KrEdA organizirala sadnju 
novog drvoreda oraha

ZAVRŠNA KONFERENCIJA PROJEKTA „ZAŽELI“,  POMOĆ U KUĆI STARIMA I NEMOĆNIMA S PODRUČJA OPĆINE CRNAC

Projekt je starima i nemoćnima omogućio konkretnu pomoć

U Mjesnom domu u Crncu 1. 
studenoga 2020. godine održana 
je završna konferencija projekta 
„Zaželi“ koji je u ovoj općini nosio 
naziv „Pomoć u kući starima i 
nemoćnima s područja općine 
Crnac“. Riječ je o projektu ukupne 
vrijednosti 2.157.985,42 kuna, koji 
je u provedbi od 30. svibnja 2018. 
do 30. studenog 2020. godine, 
a odobren je u okviru poziva za 
dodjelu bespovratnih sredstava iz 
fondova EU pod nazivom „Zaželi 
– program zapošljavanja žena“ 
financiranog u okviru Operativnog 
programa „Učinkoviti ljudski 
potencijali 2014.-2020.” Partneri 
na projektu su Hrvatski zavod za 
zapošljavanje – Područni ured 
Virovitica i Centar za socijalnu 
skrb Slatina. Završnoj konferenciji 
nazočili načelnik općine Crnac Mato 
Damjan, pročelnik Danijel Jozić, 
predstavnice konzultantske kuće 
Sintagma predvođene vlasnicom 
Senkom Vranić te sve djelatnice 
ovog projekta. 

OPRAVDAN ZBOG VELIKIH 
POTREBA NA TERENU 

- Zahvaljujući ovom projektu bilo 
je zaposleno 12 žena koje su brinule 
o 60 korisnika, starima i osobama 
u nepovoljnom položaju. Ovim 
projektom je nastavljen smjer 
dosadašnjeg djelovanja Općine 

Crnac u području socijalnog 
i društvenog djelovanja te se 
otvara okvir koji je održiv i koji 
će se razvijati i nakon provedbe 
ovog projekta. Stvorit će se novi 
kapaciteti te bi budući projekti mogli 
obuhvaćati nove ciljne skupine. 
Općina Crnac već je prijavila i 
novi projekt kroz program „Zaželi 
– program zapošljavanja žena – 
faza II“, zahvaljujući kojemu bi se 
zaposlio još veći broj žena i pružila 
potpora i podrška većem broju 
krajnjih korisnika na području naše 
općine. Hvala od srca svim ženama 

koji su svoj posao odradile odlično 
te koordinatorici Nicole Velić, a 
obilaskom korisnika uvjerili smo se 
koliko je to ponajviše njima značilo 
- rekao je na konferenciji načelnik 
Mato Damjan.
Senka Vranić iz obrta Sintagma 
pohvalila je Općinu i sve sudionike 
projekta na iznimno odrađenom 
poslu.
- U početku smo mislili da će ovaj 
projekt biti teže provediv u malim 
sredinama, da će teže biti pronaći 
žene koje bi radile, ali danas, kada 
zaključujemo ovu priču, mogu reći 

da je ovaj projekt u općini Crnac 
donio velik rezultat, puno veći 
nego u nekim drugim sredinama i 
da se pokazala velika opravdanost 
potrebe za ovakav projekt u ovoj 
općini. Stoga čestitam ekipi ove 
općine na velikom poslu i vjerujem 
u uspješnu suradnju u njegovom 
nastavku - rekla je Vranić.
Katica Grgurić, jedna od 
zaposlenica, obratila se u ime svojih 
kolegica. 
- Ovaj projekt je svima donio 
puno. Nama nužno zaposlenje 
koje nam je spasilo kućni budžet, 
a našim korisnicima jednu novu 
životnu radost. Na samom kraju 
naših dolazaka osjećali smo se kao 
članovi njihovih obitelji i to govori 
puno, bilo je tu i suza na rastanku, 
ali vjerujem da ćemo se svi ponovno 
naći uskoro u novom projektu. 
Hvala Općini i svima koji su nam 
omogućili sudjelovanje i zaposlenje 
kroz ovaj projekt - rekla je Grgurić.
Na kraju je svima zahvalila i 
koordinatorica Nicole Velić.
- Bila mi je uistinu velika čast i 
zadovoljstvo biti koordinator na 
ovom projektu. Svi smo odlično 
surađivali, od načelnika do 
zaposlenica, te pokazali smo da 
smo općina koja ima odličan tim 
i da smo spremni za novi ovakav 
projekt - zaključila je Velić. 

PROJEKTI

• Zahvaljujući ovom projektu bilo je zaposleno 12 žena koje su brinule o 60 korisnika, starima i osobama u nepovoljnom 
položaju. Ovim projektom je nastavljen smjer dosadašnjeg djelovanja Općine Crnac u području socijalnog i društvenog 
djelovanja te se otvara okvir koji je održiv i koji će se razvijati i nakon provedbe ovog projekta. Stvorit će se novi kapaciteti, a 
budući projekti mogli bi obuhvaćati nove ciljne skupine, rekao je načelnik Mato Damjan. 

SUHOPOLJE

Zbog radova na kružnom 
toku vozi se obilaznim 
pravcima

PITOMAČA

Napreduju radovi na kružnom toku u 
Pitomači, na raskrižju ulica Ljudevita Gaja, 
Petra Preradovića i Petra Krešimira IV. Riječ 
je o investiciji koju financiraju Hrvatske ceste, 
a radove izvode Ceste Bjelovar. Ovo raskrižje 
bilo je jedna od kritičnih točaka Podravske 
magistrale, koja je problematična zbog 
otežanog uključivanja prometa iz sporednih 
ulica na državnu cestu, ali posebno opasna 
zbog teretnih vozila koja ovom dionicom 
često prolaze.
Prema riječima načelnika općine Željka 
Grgačića raskrižje je problem već niz godi-

na.– U blizini se nalaze tržnica i KTC, a kada 
je srijeda ili subota, velike su gužve i zaista je 
nemoguće izaći sa sporednih cesta na glavnu. 
Osim što će protočnost prometa biti bolja, ne 
moram ni spominjati koliko će povećati sig-
urnost u prometu. Prvenstveno će se smanjiti 
brzina vozila koja prolaze središtem Pitomače 
– rekao je načelnik Grgačić. Privremeno je, do 
25. studenoga u 17:00 sati zatvorena državna 
cesta D2 u ulici Ljudevita Gaja. Promet se 
odvija obilaznim pravcima.

M. L. 
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I. Raspisuje se javni natječaj za dodjelu 20 stipendija Općine Špišić Bu-
kovica iz sredstava Proračuna Općine Špišić Bukovica u akademskoj go-
dini 2020./2021.
II. Javni natječaj provodi Povjerenstvo za dodjelu stipendija (u daljnjem 
tekstu: Povjerenstvo).
III. Pravo na sudjelovanje u Javnom natječaju za dodjelu stipendija ima-
ju studenti koji udovoljavaju sljedećim uvjetima:
1. da su državljani Republike Hrvatske s prebivalištem na području 
Općine Špišić Bukovica,
2. da su redoviti studenti na visokim učilištima koja imaju sjedište na 
području Republike Hrvatske te ispunjavaju uvjet prosječne ocjene i to:
- prosjek 4,0 u srednjoj školi - za studente 1. godine  studija 
- prosjek 3,0 na studiju - za studente 2. i viših godina studija,
3.  da nisu kažnjavani za kaznena djela,
4. da nisu korisnici koje druge stipendije ili novčane potpore za vrijeme 
školovanja,
5. da svladava upisani studij bez ponavljanja godine, izmjena programa 
studija, te ne mijenja prvotno upisani studij,
6. da nisu navršili 27 godina života,
7. da domaćinstvo u kojem žive podmiruje sve obaveze prema Općini 
Špišić Bukovica
8. da je studij koji studiraju udaljen od mjesta prebivališta studenta na-
jmanje 50 km.
IV. Stipendije Općine Špišić Bukovica dodjeljuju se na temelju sljedećih 
kriterija:
1. socijalni status i druge socijalne prilike obitelji kandidata,
2. uspjeh u školovanju, odnosno studiju i postignuti rezultati na natjecan-
jima, odnosno znanstveno-stručni i drugi odgovarajući radovi i uspjesi u 
struci studenata.
V. Uz prijavu za sudjelovanje na javnom natječaju kandidat prilaže:
1. domovnicu / presliku osobne iskaznice
2. dokaz o prebivalištu na području Općine Špišić Bukovica – potvrda o 
prebivalištu od MUP RH
3. dokaz o nekažnjavanju – potvrda Općinskog suda o nekažnjavanju  
4. dokaz da su redoviti studenti i da savladavaju upisani studij bez po-
navljanja godine uz obveznu naznaku sveučilišnog studija – Potvrda 
Fakulteta kojeg student pohađa da je upisan prvi puta u određenu godinu 
studija i da je redovan student
5. prijepis ocjena iz svih godina srednjoškolskog obrazovanja (za studente 
1. godine studija), odnosno prijepis ocjena iz svih položenih kolegija (za 
studente 2. i viših godina studija) 
6. potvrdu Porezne uprave o dohotku za sve članove kućanstva za pro-
teklu godinu
7. Izjava o članovima zajedničkog kućanstva ovjerena kod javnog 
bilježnika 
7. izjava da nije korisnik koje druge stipendije ili novčane potpore za vri-
jeme školovanja
8.  uvjerenje o školovanju brata / sestre kandidata (ne starijeg od 27 go-
dina) 
9. druge dokaze kojim se potvrđuju činjenice odlučne za bodovanje 
znanstveno-stručnog ili umjetničkog rada studenta.
10. druge dokaze kojima se potvrđuju činjenice odlučne za bodovanje 
socijalnog statusa;  
- invalidnost kandidata, 
- invalidnost roditelja, 
- kandidat dijete bez roditelja / samohranog roditelja,
- kandidat / roditelj korisnik stalne socijalne zaštite

Prijave bez potpune dokumentacije neće se razmatrati.
VI. Pojedinačni mjesečni iznos stipendije utvrđuje se u iznosu od 
1.000,00 kuna.
VII. Rok za podnošenje prijava za dodjelu stipendije je 10 dana od dana 
objave Javnog natječaja u Virovitičkom listu i na Internet stranici Općine 
Špišić Bukovica   www.spisicbukovica.hr.

Prijava s potrebnim  dokazima dostavlja se s naznakom 
“Javni natječaj za dodjelu stipendija Općine Špišić Bukovica” 

na adresu: 
Općina Špišić Bukovica, 

Vinogradska 4,
33 404 Špišić Bukovica

VIII. Temeljem pristiglih prijava za dodjelu stipendije i izvršenog bodo-
vanja prema kriterijima iz Odluke o stipendijama Općine Špišić Bukovi-
ca, u roku od 30 dana od dana isteka roka za podnošenje prijava Načelnik 
utvrđuje konačnu listu kandidata na temelju prijedloga liste korisnika 
stipendija od strane Povjerenstva za dodjelu stipendija Općine Špišić 
Bukovica. Konačna lista se objavljuje na oglasnoj ploči Općine Špišić Bu-
kovica i Internet stranici Općine.
U roku od osam dana od dana objave liste, svaki kandidat može podnijeti 
pisani prigovor Načelniku Općine Špišić Bukovica.
Odluka Načelnika po prigovoru je konačna.
IX. Na temelju Odluke o dodjeli stipendija Načelnik Općine Špišić Buk-
ovica i stipendist sklapaju Ugovor o korištenju stipendije Općine Špišić 
Bukovica.
Prije potpisivanja ugovora o stipendiranju, odabrani stipendisti Općine 
Špišić Bukovica dužni su predati bjanko zadužnicu ovjerenu kod javnog 
bilježnika na ime jednog roditelja ili staratelja na iznos do 10.000,00 kn, 
i očitovanje roditelja ili staratelja potpisnika zadužnice da pristaje biti ja-
mac u slučaju vraćanja stipendije.
X. Stipendija za studente dodjeljuje se za 10 mjeseci i to u pravilu za 
razdoblje od mjeseca listopada do mjeseca srpnja tekuće akademske go-
dine.
Korisnik stipendije koji redovno ne upiše slijedeću akademsku godinu 
mora vratiti primljenu stipendiju, te se ne može javiti na buduće natječaje 
za dodjelu stipendije Općine Špišić Bukovica.

Klasa: 604-01/20-01/01
Urbroj: 2189/06-01-20-2
Špišić Bukovica, 12.11.2020.godine

Načelnik:
Hrvoje Miler 

Na temelju članka 11. Odluke o stipendijama Općine Špišić 
Bukovica (Službeni vjesnik 06/12 i 07/16) i čl.2. Odluke o 
visini i broju stipendija za akademsku godinu 2020/2021. 
Klasa: 604-01/20-01/01, Urbroj: 2189/06-01-20-1 od 
29.10.2020., raspisujem

JAVNI NATJEČAJ
za dodjelu stipendija Općine Špišić Bukovica 

u akademskoj godini 2020./2021.Nakon održane koordinacije projekta 
„Aglomeracija Orahovica-Čačinci” i 
odluke Gradskog vijeća Orahovice o 
III. izmjenama i dopunama Prostor-
nog plana uređenja grada Orahovice, 
nastavljen je projekt od iznimnog 
značaja za ovu općinu. Naime, radi se 
o projektu u vrijednosti 80 milijuna 
kuna u fazi izgradnje te 2,5 milijuna 
kuna u fazi projektiranja, a  financira-
ju ga Općina Čačinci, Grad Orahovica, 
Hrvatske vode, Voda d.o.o. i Europ-
ska unija. Njegovim završetkom bit će 
izgrađena odvodnja sanitarno-fekalnih 
voda za naselja Nova i Stara Jošava, 
Crkvari i Čačinci te vodoopskrbni 
sustav za naselja Vojlovica i Huml-
jani. Također, projektom je planirano 
izgraditi zajednički pročišćivač voda 
za grad Orahovicu i općinu Čačinci 
te nešto manji pročišćivač sanitarno-
fekalnih voda za naselja Nova Jošava, 
Stara Jošava i Crkvari.
- Trenutno smo u fazi izrade projek-
tne dokumentacije, a najvažnije je 
istaknuti da ćemo taj pročistač imati 
zajedno s Orahovicom, dakle neće 
biti posebno Čačinci, posebno Ora-
hovica, nego idemo na jedan. To će 
značiti završetak izgradnje novog ka-
nalizacijskog sustava na području ci-

jele naše općine te izgradnju nužnog 
vodovoda za mjesta Vojlovica i Hum-
ljani. Zahvaljujući tome možemo se 
javiti na natječaje EU fondova. Sada 
je najvažnije pripremiti projektnu do-
kumentaciju koja će potrajati do kraja 
sljedeće godine, a izgradnja bi mogla 
početi 2022. ili 2023. godine. Za nas 
je taj projekt od velikog značaja jer za 
vrijeme Milanovićeve Vlade nismo do-
bili ni kune za kanalizaciju, odnosno 

ispali smo iz projekata financiranja 
Hrvatskih voda, ali evo sada već neko-
liko godina, točnije od dolaska na vlast 
Vlade premijera Andreja Plenkovića, 
dobivamo nužna sredstva i polako 
završavamo ulicu po ulicu, a kada jed-
nom dođe do realizacije ovog velikog 
projekta, tada će sve doći na svoje 
mjesto - kaže načelnik općine Čačinci 
Mirko Mališ.                         

V. Grgurić 

Nastavlja se važan projekt 
“Aglomeracija Orahovica-Čačinci“

ČAČINCI

SLATINA
PROFESORICA INDUSTRIJSKO-
OBRTNIČKE ŠKOLE SLATINA NEDA 
MAĐARAC 

S kolegama će 
uređivati i kreirati 
digitalne obrazovne 
sadržaje na 
“Europeani”

Profesorica Industrijsko-obrtničke škole 
Slatina Neda Mađarac odabrana kao jedna od 
osam nastavnika iz Republike Hrvatske koji će 
uređivati i kreirati digitalne obrazovne sadržaje 
na “Europeani” u nastavnoj godini 2020./2021. 
„Europeana“ je središnji kulturno-obrazovni 
portal koji okuplja stručnjake iz svih područja 
umjetnosti, povijesti, znanosti i kulture na 
razini Europske unije i kojemu je cilj digitaliz-
irati europsku kulturnu baštinu kako bi ona 
bila dostupna za istraživanje ili podučavanje. 
„Europeana“ osnažuje sektor kulturne baštine 
u svojoj digitalnoj transformaciji. Razvija 
stručnost, alate i politike kako bi se prihvatile 
digitalne promjene i potaknula partnerstva 
koja potiču inovacije.

V.L. 

UDŽBENIK „ŠESTICA“ PROGLAŠEN NAJBOLJIM U EUROPI

Jedan od autora je i Slatinčanka 
Hana Tepeš 
Udžbenik iz hrvatskog jezika za šesti razred 
„Šestica“ u izdanju Profil Kletta, proglašen 
je najboljim udžbenikom u Europi na 
međunarodnom natjecanju Belma – Best 
European Learning Materijal Awards. Na-
grada mu je dodijeljena zbog visoke kvalitete 
materijala koji promiču čitanje u digitalnom 
dobu. Jedna od četvero autora ove knjige je i 
Hana Tepeš koja radi u Osnovnoj školi Josipa 
Kozarca Slatina kao nastavnica hrvatskog jezika. Prestižna europska 
nagrada “Belma” je svojevrstan Oscar za najbolje obrazovne materijale.

K.T., foto: Facebook, Profil Klett
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Virovitičanin fra Antonio 
Kirin (24) položio je svoje 
vječne zavjete, posljed-
nji korak do svećeništva. 
Ovaj pristupačan, uvijek 
nasmiješen i drag mladić 
dolazi iz župe sv. Roka 
u Virovitici, koja će na-
kon pet godina, od fra 
Filipa Đurđevića, tako 
uskoro dobiti svog novog 
svećenika. Predstavljamo 
vam stoga Antonija Kiri-
na, s kojim smo mailom 
„porazgovarali“ o pozivu, 
izazovima vjere, smislu i 
poslanju i koji je na naša 
pitanja odgovorio u svom 
poznatom, otvorenom 
stilu. 

Za početak- tko je An-
tonio Kirin? Ovdje, u 
Virovitici, mnogi Te 
poznaju, no kratko 
nam se predstavi i za 
druge čitatelje. 
Pozdrav! Ime mi je An-
tonio Kirin i, za one koji 
me ne znaju, ja sam iz 
Virovitice. U tom gradu 
sam  rođen, završio os-
novnu i srednju školu te 
nakon završene Katoličke 
klasične gimnazije s pra-
vom javnosti odlazim 
na sasvim drugi put, a 
to je put redovništva i 
svećeništva. Možda kada 
čitate ovo očekujete 
nekakvu spektakularnu 
priču poput: „Bio sam 
na dnu života pa me Bog 
izdigao iz tame grijeha 
i sada u svetosti letim 
po samostanski pros-
torijama“. Ne, to ovdje 
nećete pročitati. Danas 
sam franjevac koji je dao 
Bogu svečane zavjete da 
ću živjeti u poslušnosti, 
bez vlasništva, i čistoći. 
Peta sam godina fakulte-
ta i ako Bog da, za dvije 
godine bih trebao biti 
zaređen za svećenika. 

Kako je bilo otkriti 
poziv za svećenika? 
Je li to bilo iznena-
da? Kako si znao da 
ćeš krenuti putem 
bogoslovije, a onda 
i svećeničke službe? 
Zašto baš franjev-
ci? 

Poziv za svećenika 
sam otkrio još u 
srednjoj školi. 
U drugom raz-
redu srednje 
p o s t a j a o 
sam sve 
nesretniji i 
mrzovoljni-
ji. Inače 
su mi dani 
prolazili kroz smijeh, a 
onda odjednom sam post-
ao nesretan. Nešto mi je 
falilo, ali što? Razmišljao 
sam: „Imam sve u životu, 
imam predivnu obitelj, 
nisam loš učenik, imam 
djevojku, puno dobrih i 
kvalitetnih prijatelja. Što 
će mi više od toga, a opet 
sam neispunjen i nekako 
nezadovoljan?“. 
Tako sam počeo sam-
oinicijativno odlaziti na 
svete mise petkom da zah-
valim Bogu na školskom 
tjednu koji je prošao. I 
tu se počeo rađati Božji 
poziv. Otkrio sam da 
sam sretniji, zadovoljniji 
i smireniji. U to vrijeme 
sam krenuo i na Framu. 
Meni se na te susrete nije 
išlo, ali, eto, prijateljica 
me je nagovarala i nago-
varala, pa sam ipak po-
pustio i otišao. Naravno 

da nisam požalio, 
ipak sam tu ob-

likovao svoj 
poziv. Oz-
b i l j n i j e 
sam sh-
vatio i 

počeo više 
p r a k t i c i r a t i 

misu, ispovi-
jed i molitvu. 
Gledao sam fran-

jevce koji su u to 
vrijeme bili na službi u 
samostanu i divio se nji-
hovom bratskom životu, 
dnevnom redu, pristupu 
ljudima. Tada je počela 
dolaziti misao: „Zašto ne 
odeš za svećenika?“. Zbil-
ja sam se trudio ne misliti 
o tome, ali misao je bila 
napadna, budio sam se i 
išao spavati s tom mišlju. 
U školi bih u mislima od-
lutao i razmišljao o tome. 
Stavio bih slušalice u uši i 
pustio pjesmu, samo kako 
ne bih na to mislio. Nara-
vno, nije pomoglo. Tada 
sam rekao: „Dobro, Bože, 
što želiš od mene? Hoćeš 
li da odem u samostan? 
Dobro, idem!“ U tom 
trenutku me je zahva-
tio neopisivi mir. Nisam 
si htio priznati da bi me 
takav način života mogao 
oduševiti, bilo me je strah 
kako ću bez djevojaka, 

buduće obitelji i u tom 
pobožnom okruženju. No, 
bio sam presretan. Kako 
ne bih, pa našao sam si 
cilj u životu! Htio sam to 
svima ispričati, ali sam 
se zaustavio i shvatio da 
sam tek drugi razred, jer 
do samostana imam još 
barem dvije godine. Za to 
smo znali samo dva fran-
jevca i ja. Nisam htio da 
počnu kružiti svakakve 
priče i onda na kraju da 
ne odem u samostan. 
Počeo sam pričati o svom 
putu tek onda kada sam 
prvo rekao roditeljima. To 
je bilo u travnju ili svib-
nju, prije nego ću otići 
u samostan. Tako sam 
si rekao: ako je to pravi 
poziv, onda ću se strpjeti i 
pričekati. Kada me je fra-
tar kome sam to rekao pi-
tao hoću li u franjevce ili 
nešto drugo, rekao sam - 
franjevci. Iskreno, nisam 
znao da išta drugo pos-
toji. I nisam se prevario. 
Kroz te dvije godine pro-
lazio sam svašta. Učio 
sam na svojim greškama, 
od roditelja, franjevaca, 
framaša, vjernika koji 
su dolazili u crkvu. Jako 
puno sam naučio od svog 
profesora iz vjeronauka 
koji je vodio vjeronaučnu 
skupinu na koju sam 

išao sve četiri godine, za-
tim, od svojih prijatelja iz 
razreda od kojih bi svatko 
mogao naučiti što znači 
radost i požrtvovnost, 
prijatelja iz ulice, a pogo-
tovo od moje susjede Ane 
koju znam od malih nogu. 
Svima njima od srca ve-
liko hvala.  

Što voliš u okviru svog 
zvanja? Gdje se vidiš 
kao svećenik? Što su 
bile najveće prepreke 
koje si morao proći? 
Jesi li se lomio u doba 
formacije i oko čega? 
U okviru svoga zvanja 
najviše volim bratstvo. 
Bog je kao i prije, tako 
i za vrijeme samostana 
stavio u moj život predi-
vne ljude. Nas je u gen-
eraciji deset iz raznih di-
jelova Hrvatske, s kojima 
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VIROVITIČANIN FRA ANTONIO KIRIN POLOŽIO VJEČNE ZAVJETE 

Želim biti radostan svećenik i kao takav, 
uz Božju pomoć, pomagati ljudima 

Zavjetovanici koji su svoj život posvetili Bogu, braći i ljudima (2020.)

„OBITELJ MI 
JE NAJVEĆA 
PODRŠKA“ 

Od roditelja 
sam najviše 
naučio o životu 
Od početka svoje odluke 
da odeš u svećenike 
kao sin virovitičkog 
gradonačelnika bio 
si pod svojevrsnim 
povećalom. Kako su 
roditelji reagirali na 
Tvoju odluku i jesi li 
osjećao neki dodatni 
pritisak ili očekivanja 
od strane drugih, za 
vrijeme svog školovanja 
i duhovne formacije? 
Da, pod nekakvim 
povećalom sam ipak bio. To 
vam je ono: ako napraviš 
neku glupost, neće se toliko 
odraziti na mene, koliko na 
moje roditelje. Stoga sam 
oko toga morao paziti. Kao 
što sam prije naveo, imao 
sam jako dobre i iskrene 
prijatelje te s te strane nisam 
osjećao nikakav pritisak. 
Moji roditelji su prihvatili 
i podržali moju odluku od 
samog početka i na tome 
sam im zahvalan. Od njih 
sam naučio najviše o životu. 
Naučili su me kako treba biti 
odgovoran u životu, kako 
se treba žrtvovati za ono što 
voliš. Mediji pišu puno neis-
tina o mom ocu i naravno da 
mi nije svejedno to slušati 
i gledati. Moj otac je čovjek 
koji radi od „jutra do sutra“ 
i uz gomilu posla uvijek 
nađe vrijeme za obitelj. U 
njegovom osmjehu i očima 
se može vidjeti djetinja 
neiskvarenost koju bih volio 
imati. Moja majka uvijek 
ima vremena za sve. Od nje 
će te rijetko čuti da nešto ne 
može ili da joj je nešto teško. 
Tako da, ako me pitate jesu 
li oni ponosni na mene, 
znam da jesu. Definitivno 
sam još ponosniji na njih 
i da sam mogao birati 
roditelje, nikada ne bih 
mogao izabrati bolje. 

Naša vjera u Isusa Krista je radost. Bog od nas hoće da budemo radosni u 
životu. Nije to lako, ne postoji čovjek bez problema. Treba u svemu tome 

vidjeti da je to dio Božjega plana za nas i da to pokušamo prihvatiti. Uzalud 
velike škole, ako ne znaš prići najmanjem čovjeku!

S polaganja vječnih zavjeta (2020.)

Križ sv. 
Damjana
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sam prošao od prepirki, 
smijeha, pomaganja  do 
toga da ih danas smatram 
dijelom svoje obitelji. 
Volio bih raditi sa svim 
uzrastima, pastoralno 
djelovati i sve što ide uz 
tu službu. Malo me strah 
propovijedanja, ali mis-
lim da ću se i tu snaći. 
Volim čitati, ali da bih se 
bavio nekakvom velikom 
znanošću, to nikako ne 
bih. Naravno, ne bih volio 
živjeti sam, nego u brat-
stvu. U našu dragu Vi-
roviticu vjerojatno neću 
moći biti namješten, jer 
je takva praksa Provinci-
je. Ne mogu birati u koje 
mjesto i na koju službu će 
me provincijal postaviti, 
samo se nadam da ću je 
obavljati savjesno i što 
bolje budem mogao. 

Vidiš li se u radu s 
mladima? Potekao 
si, poput mnogih, iz 
Frame.  
Da, volio bih raditi s 
mladima, a naročito s 
Framom. Za one koji ne 
znaju što je Frama ili 
Franjevačka mladež, to je 
zajednica mladih koji su 
okupljeni oko Isusa Kris-
ta i po uzoru na sv. Franju 
obećaju da će se „odazvati 
na svaki poziv dobra“. 
Frama kao takva djeluje 

diljem svijeta, Hrvatske 
pa tako i u našem samo-
stanu sv. Roka u Viroviti-
ci. U Frami su najčešće 
srednjoškolci i studenti, 
koji se ovdje pripremaju 
za ono što ih tek čeka u 
životu, bilo za svećenički 
bilo obiteljski život. Dos-
ta mladih je izgubljeno, 
traže sreću na krivim 
mjestima, odbačeni su. 
Htio bih ljudima pomoći 
da pronađu svoj životni 
put, pomoći im koliko je 

u mojoj moći, makar ih 
samo saslušati. Najviše od 
svega želim da upoznaju 
onu ljubav, razumijevan-
je, podršku koju sam i ja 
osjetio uz pomoć framaša 
i duhovnih asistenata te 
da nađu cilj u životu.

Što je važno za 
svećenički poziv da-
nas? Što misliš, koje 
su odlike „pravog 
svećenika“?
Mislim da je za svećenički 

poziv bitno da se radi o 
istinski radosnoj i nas-
mijanoj osobi koja zna 
preuzeti odgovornost 
i žrtvu u životu. Nema 
ljepše vidjeti nego nasmi-
janog čovjeka, katolika. 
Naša vjera u Isusa Kris-
ta je radost. Bog od nas 
hoće da budemo radosni 
u životu. Nije to lako, ne 
postoji čovjek bez prob-
lema. Treba u svemu 
tome vidjeti da je to dio 
Božjega plana za nas i da 

to pokušamo prihvatiti. 
Uzalud velike škole, ako 
ne znaš prići najmanjem 
čovjeku!

Kako se koronakri-
za odrazila na vas 
– morali ste promi-
jeniti mjesto za život, 
studiranje, otići u dru-
ge župe, dok se Kaptol 
ne vrati u svoje novo-
staro izdanje? Gdje si 
danas? 
Korona razdoblje se nije 
nešto previše odrazilo na 
nas, osim što smo mi frat-
ri bili više zajedno. Žao mi 
je, doduše, onog vremena 
kada nismo imali mise 
s narodom te ljudi koji 
nisu mogli doći u crkvu za 
Veliki tjedan i Uskrs. No, 
na nas nije toliko korona 
utjecala koliko potres koji 
se dogodio u Zagrebu. 
Morali smo se preseliti u 
Samobor, u Kuću susreta 
Tabor, gdje smo živjeli 
skoro do kraja ljeta. 
Tamo smo normalno nas-
tavili obdržavati dnevni 
red i sreća u nesreći što 
je bio prvi val korone, pa 
su predavanja bila preko 
interneta. Nismo smjeli 
puno izlaziti van, jer da 
netko donese koronu, 
vjerojatno bi je svi dobili, 
s obzirom da smo pos-
vuda zajedno. Tako smo 

imali još više vremena 
boraviti jedni s drugima, 
što je, vjerujem, pozitivno 
iskustvo svakome bratu. 
Kada pitate moju braću 
bogoslove, vjerujem da 
će vam svi reći da im fali 
samostan na Kaptolu, jer 
ipak smo svi tu bili doma. 
Pred kraj ljeta smo se 
razišli: nas devetorica sa 
svečanim zavjetima smo 
preseljeni u hercegovački 
samostan u Dubravu, dok 
su ostala braća bogoslovi 
nastanili kapucinski sa-
mostan, isto u Dubravi. 
Samo smo deset minuta 
pješice udaljeni jedni 
od drugih, tako da se 
međusobno viđamo. 

Imaš li hobi, koji su Ti 
planovi za budućnost? 
Ako je  fotografiranje i 
izrađivanje albuma hobi, 
da, onda imam hobi. 
Volim slikati sva puto-
vanja, sretne i smiješne 
situacije i onda to pret-
voriti u fizički album sa 
slikama. Uvijek je lijepo 
kada sjednemo i otvori-
mo album i prisjećamo se 
trenutaka koje smo prov-
eli u početnim dijelovima 
naše formacije. Tako da 
sam sada odabrao slike 
za sljedeći album samo ih 
još moram izraditi. 
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Želim biti radostan svećenik i kao takav, 
uz Božju pomoć, pomagati ljudima 

• Volio bih raditi sa svim uzrastima, pastoralno djelovati i sve što ide uz tu 
službu. Malo me strah propovijedanja, ali mislim da ću se i tu snaći. Volim 
čitati, ali da bih se bavio nekakvom velikom znanošću, to nikako ne bih. 
Naravno, ne bih volio živjeti sam, nego u bratstvu. U našu dragu Viroviticu 
vjerojatno neću moći biti namješten, jer je takva praksa Provincije. Ne mogu 
birati u koje mjesto i na koju službu će me provincijal postaviti, samo se 
nadam da ću je obavljati savjesno i što bolje budem mogao. 

PORUKA NADE 

Bog nikada od nas ne diže 
ruke, ni u najtežim trenutcima 
Koja je Tvoja poruka vjernicima – na temelju 
svoje vjere, poziva, svoje slike o Bogu?
Vama, dragi Virovitičani, želim puno sreće u 
životu, da uvijek budete nasmijani i kada vas ‘taru’ 
nevolje. Znam da je teško u današnjim vremenima i 
vjerujem da uz Božju pomoć i uz pomoć drugih možete 
sve to prebroditi. Vremena će biti teža, ali Bog nikada nije ostavio 
nikoga od vas. Nema te gluposti ili grijeha u životu od kojeg bi 
Bog „digao ruke“ od vas. Za kraj, dolazi mi rečenica od jednog 
mog prijatelja koji je reagirao na nepravdu. Otprilike je rekao: 
„Volio bih uzeti njihove probleme, da mene muče, jer ja sam mlad 
i lakše ću se nositi s njima“. Možda ne možemo rješavati tuđe 
probleme, no možemo pomoći ljudima da oni lakše riješe svoje. 
Hvala svima koji molite za mene. I dalje se preporučam u vaše 
molitve, a ja ću moliti za vas. Živjeli! 

Franjevci sudjeluju u humanitarnim turnirima, poput virovitičkog “Uskrs u svakom domu” (2018.)

S hodočašća u Međugorje  (2020.)

Naša vjera u Isusa Krista je radost, poručuje fra Antonio Kirin
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„Najbolji farmer Dino“. Piše to na majici 
12-godišnjaka Dine Šantaveca iz Suhopolja, 
a svatko tko ga poznaje, reći će da je to – 
apsolutna istina. I to zato što ovaj mladić, 
čija je priča za svaku pohvalu, slijedi svoju 
životnu zadaću. Uz redovne školske obaveze 
to je brinuti se za svoje životinjsko carstvo. 
Sve je počelo iz velike ljubavi prema jednom 
praščiću Juri, kaže mladi farmer koji danas 
ima više od 50 različitih ljubimaca.
- Jura je bio moj prvi ljubimac, malo vijet-
namsko prase koje sam dobio za svoj prvi 
rođendan. Živio je uz mene punih deset 
godina dok nije uginuo. Znao me nositi na 
leđima dok sam bio malen, a ja sam se prav-
io da je moj poni - s puno ljubavi prisjeća se 
Dino i kaže kako će mu uvijek nedostajati i 
da će ga se uvijek sjećati s velikom radošću 
i po lijepim zajedničkim trenutcima. Ljubav 
prema Juri nastavila se kako su godine 
prolazile i kako je Dino svoje srce, dvorište 
i dom polako otvarao i za druge mu drage 
ljubimce. Trenutno ima više od 50 različitih 
životinja: pataka raznih vrsta, ali i guske, 
zečeve, pse, mačke, poludivlje svinje, fazane, 
kokoši, pure te zamorce. Ovo miroljubivo 
životinjsko carstvo prva mu je draga zadaća 
svakog jutra. 
PRVO DORUČKUJU ŽIVOTINJE, A 

TEK ONDA ON 
- Svako jutro, prije škole, ustajem u sedam 
sati kako bih do osam stigao nahraniti više 
od 50 životinja. Tek nakon što su one nah-
ranjene, i sam odlazim doručkovati, a za-
tim pravo u školu - rekao nam je Dino te 
dodaje kako ga nakon škole i pisanja zadaće 
čeka ista rutina. Srećom zadaće ovih dana 
nema puno, iskreno priznaje, pa mu ostaje 
više vremena za drage mu domaće i divlje 
životinje koje žive pod njegovim krovom. Uz 
školu to mu je druga velika obaveza, no Dino 
je odgovoran i nije mu teško hraniti 
životinje, čistiti i ograđivati 
tor, nositi im toplu vodu za 
kupku. Igra je nagrada 
za sav posao, kao i sig-
urnost da njegovim 
ljubimcima ništa 
ne nedostaje. 
- Ne mogu vam 
točno reći koliko 
imam peradi - re-
kao nam je kroz 
smijeh Dino. 
- Kada ih pokušam 
prebrojati, uvijek 
neka pobjegne, sakrije 
se ili se čak dogodi da jed-

nu prebrojim 
dvaput. Ono što 
sigurno znam 

je da ih ima više 
od 30. Imam 

dvije vrste gusaka: 
dravske i labudske, 

dvije vrste zamoraca: 

dugodlake(čupave) i kratkodlake, tu su 
i dvije vrste zečeva: obični domaći i Rex 
zečevi, oni su manji i mekaniji, rekao bih 
plišaniji. Zasad imam samo jednu vrstu 
pura, ali zato imam divlje patke, pingvinke, 
japanske i ruanske patke - objašnjava Dino 
svoje prirodno blago, dodavši da ima i neko-
liko vrsta kokoši. 
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U Dininom životinjskom 
carstvu je pedesetak 
pataka, kokoši, zamoraca, pasa, 
mačaka i poludivljih svinja 
Agava Kovač 
Foto: Ivan Bedeković

PRIJATELJI O NJEGOVOM HOBIJU 
Mihael i Magdalena:  Dino se u 
potpunosti posvećuje životinjama, 
ali  uvijek nađe vremena i za prijatelje 

Mihael Nježić kaže kako mu je najdraža 
životinja Dinin najstariji fazan zbog nje-
govog dugog, raskošnog perja na repu. 
- Sviđaju mi se sve te predivne boje koje 
ima. Fazani su mnogo ljepši od fazanki, 
one nemaju tako šaren rep već samo 

malo boje oko glave. Dino se u potpunos-
ti posvećuje svojim ljubimcima, ali pritom 

ne zanemaruje školu i nas - istaknuo je 
Mihael i dodao kako Dino svojim ljubimcima 

daje svu ljubav i pažnju. Kad god bi mu došao 
u posjet, nikada se nije dogodilo da životinje nisu 

bile nahranjene ili zbrinute, unatoč drugim, školskim 
obvezama. Mihaelove riječi potvrdila je i Magdalena Pravdić.  
- Dino nam uvijek prepričava svoje dogodovštine pa već znamo da su divlje svinje 
najnestašniji mali „nevaljalci“ i da uvijek nešto smjeraju. U isto vrijeme najmirniji 
je Sivi, veliki, umiljati mačak - ističe Magdalena, koja kaže kako rado dolazi vidjeti 
kako žive svi stanovnici „malog Dininog životinjskog carstva.“
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„Najbolji farmer Dino“. Piše to na majici 
12-godišnjaka Dine Šantaveca iz Suhopolja, 
a svatko tko ga poznaje, reći će da je to – 
apsolutna istina. I to zato što ovaj mladić, 
čija je priča za svaku pohvalu, slijedi svoju 
životnu zadaću. Uz redovne školske obaveze 
to je brinuti se za svoje životinjsko carstvo. 
Sve je počelo iz velike ljubavi prema jednom 
praščiću Juri, kaže mladi farmer koji danas 
ima više od 50 različitih ljubimaca.
- Jura je bio moj prvi ljubimac, malo vijet-
namsko prase koje sam dobio za svoj prvi 
rođendan. Živio je uz mene punih deset 
godina dok nije uginuo. Znao me nositi na 
leđima dok sam bio malen, a ja sam se prav-
io da je moj poni - s puno ljubavi prisjeća se 
Dino i kaže kako će mu uvijek nedostajati i 
da će ga se uvijek sjećati s velikom radošću 
i po lijepim zajedničkim trenutcima. Ljubav 
prema Juri nastavila se kako su godine 
prolazile i kako je Dino svoje srce, dvorište 
i dom polako otvarao i za druge mu drage 
ljubimce. Trenutno ima više od 50 različitih 
životinja: pataka raznih vrsta, ali i guske, 
zečeve, pse, mačke, poludivlje svinje, fazane, 
kokoši, pure te zamorce. Ovo miroljubivo 
životinjsko carstvo prva mu je draga zadaća 
svakog jutra. 
PRVO DORUČKUJU ŽIVOTINJE, A 

TEK ONDA ON 
- Svako jutro, prije škole, ustajem u sedam 
sati kako bih do osam stigao nahraniti više 
od 50 životinja. Tek nakon što su one nah-
ranjene, i sam odlazim doručkovati, a za-
tim pravo u školu - rekao nam je Dino te 
dodaje kako ga nakon škole i pisanja zadaće 
čeka ista rutina. Srećom zadaće ovih dana 
nema puno, iskreno priznaje, pa mu ostaje 
više vremena za drage mu domaće i divlje 
životinje koje žive pod njegovim krovom. Uz 
školu to mu je druga velika obaveza, no Dino 
je odgovoran i nije mu teško hraniti 
životinje, čistiti i ograđivati 
tor, nositi im toplu vodu za 
kupku. Igra je nagrada 
za sav posao, kao i sig-
urnost da njegovim 
ljubimcima ništa 
ne nedostaje. 
- Ne mogu vam 
točno reći koliko 
imam peradi - re-
kao nam je kroz 
smijeh Dino. 
- Kada ih pokušam 
prebrojati, uvijek 
neka pobjegne, sakrije 
se ili se čak dogodi da jed-

nu prebrojim 
dvaput. Ono što 
sigurno znam 

je da ih ima više 
od 30. Imam 

dvije vrste gusaka: 
dravske i labudske, 

dvije vrste zamoraca: 

dugodlake(čupave) i kratkodlake, tu su 
i dvije vrste zečeva: obični domaći i Rex 
zečevi, oni su manji i mekaniji, rekao bih 
plišaniji. Zasad imam samo jednu vrstu 
pura, ali zato imam divlje patke, pingvinke, 
japanske i ruanske patke - objašnjava Dino 
svoje prirodno blago, dodavši da ima i neko-
liko vrsta kokoši. 

- Najsimpatičnije su Appenzeller kokoši, sa 
svojom srebrno-crnom bojom i perjem na 
glavi koje nalikuje na raščupanu kosu. Uz 
njih imam i posavske kukumaste kokoši, 
brame, adonte i naravno, obične domaće 
kokoši hrvatice. Moram istaknuti i perlinke 
(faraonke, biserke) koje su vrlo neobičnog 
izgleda. Poznate su po tome što se za njih 
kaže da najavljuju kišu, da se tada izrazito 
jako glasaju, „kriču“. To rade samo prije ve-
likog nevremena - zaključio je Dino. 
Ima tri fazana, od kojih mu je najdraži na-
jstariji mužjak kojeg je spasio iz kanala, a 
društvo fazanima prave pet mačaka i dva 
psa. 
- Smjelo ih odmjeravaju, no prevelik su 
im zalogaj - kroz šalu nam kaže naš sugo-

vornik. 

U KUĆU SAMO MAČKE I ZAMORCI 
Dok perad i ostale životinje imaju dvorište 
po kojem se slobodno kreću, u kuću pristup 
imaju samo mačke i zamorci, za koje Dino 
kaže kako se „odlično slažu”. No, nismo 
mogli ne primijetiti kako mačak pozorno 
prati svaki pokret sitnijih zamoraca.
- Da, nažalost dogodi se da mačkama kat-
kad proradi instinkt pa moram uvijek biti 
na oprezu. Iako se inače dobro slažu, za 
svaki slučaj prvo provjerim jesu li zamorci 
„sami u sobi“ prije nego li ih pustim da u 
miru trčkaraju boravkom. Mir je mir - kaže 
Dino ozbiljno.
Ističe kako ga sve više zabrinjavaju lisice, 
ali i ljudi. 
- Nije iznenađujuće da se lisica ponekad us-
pije nekako provući ili prokopati ogradu i 
odnijeti nešto od mojih pernatih ljubimaca. 
No bude mi teško i neugodno se iznenadim 
kada se uvjerim da su ljudi ti koji otvore 
vrata od ograde u noći i pokradu patke, 
guske ili kokoši. To je potpuno bespotreb-
no. Kada bi me zamolili i pitali, ja bih im 
ih ionako poklonio - ističe Dino, poznat po 
svom dobrom srcu.
Susjedi kažu kako Dino ima tri „nestašne“ 
poludivlje crne svinje koje vole malo 
prošetati po njihovim vrtovima. I Dino 
i roditelji nastoje to izbjeći, kad god je 
moguće. 

UMJESTO PLIŠANACA DRAŽI SU 
MU ŽIVI LJUBIMCI 

Zanimalo nas je kako je uspio nabaviti to-
liko životinja i kako stiže obaviti sve druge 
obveze? 
- Moji vršnjaci možda radije od svog 
džeparca kupe video igricu ili plišane 
igračke, no meni je draže uštedjeti i 

novcem koje dobijem kupiti novog, 
živog ljubimca. Tako sam nabavio sve 

svoje životinje. Oko hrane mi pripomažu 
roditelji, kao i ujak i kum koji mi poklan-
jaju kukuruz i žito za perad. Sijeno za ovce, 
brikete i povrće za zamorce te hranu za pse 
i mačke kupujem sam, od svog džeparca - 
ističe Dino, koji kaže kako se uz hranjenje 
obavezno brine i o drugim stvarima koje se 
tiču životinja. Vikendom pere torove koje 
je ogradio, stavlja novi najlon po dvorištu 
gdje hoda perad, ovcama čisti štagalj, kao i 
kućice od zamoraca. 
- Najdraže mi je kada patkama donesem 
vodu u njihove bazenčiće pa se  brčkaju. 
Lijepo ih je vidjeti kako uživaju - poručuje 
ovaj mladi ljubitelj životinja. 
Iako već ima svoje životinjsko carstvo, na 
broju ljubimaca ne planira stati. Volio bi 
u budućnosti, povjerio nam je, imati svoj 
mali zoološki vrt  s domaćim i divljim 
životinjama te azil za napuštene životinje. 
Jer, svaka je, kaže, u njegovom slučaju 
dobrodošla.
- Trenutno planiram nabaviti male koze, 
konja i paunove. To mi je sada najveća želja. 
Znam da se mogu brinuti o njima i da mi je 
svaka životinja jednako vrijedna, pa ću stoga 
dati sve od sebe da svaka od njih kod mene 
nađe svoje mjesto. Ne mogu se odlučiti koja 
mi je najdraža, jer je svaka posebna na svoj 
način. Siguran sam da ću u budućnosti 
nabaviti još više životinja i izgraditi svoj 
zoološki vrt s domaćim životinjama. Iako 
rado prihvaćam svaku napuštenu životinju, 
jako bi me usrećilo kada bi se vlasnici ljepše 
odnosili prema svojim ljubimcima i shvatili 
da su i oni živa bića i da imaju osjećaje. Pa 
ako se već ne mogu brinuti za njih financijs-
ki ili nisu dovoljno odgovorni i suosjećajni, 
neka radije pruže životinji priliku da nađe 
topli dom negdje drugdje - zaključio je ovaj 
vrijedan mladić velikog srca. 
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U Dininom životinjskom 
carstvu je pedesetak 
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mačaka i poludivljih svinja 

• Moji vršnjaci možda 
radije od svog džeparca 
kupe videoigricu ili 
plišane igračke, no meni 
je draže uštedjeti i novcem 
koji dobijem kupiti si 
novog, živog ljubimca. 
Tako sam nabavio sve 
svoje životinje. Oko hrane 
mi pripomažu roditelji, 
kao i ujak i kum koji mi 
poklanjaju kukuruz i 
žito za perad. Sijeno za 
ovce, brikete i povrće 
za zamorce te hranu za 
pse i mačke kupujem 
sam, od svog džeparca, 
ističe Dino, napomenuvši 
kako se osim o hranjenju 
obavezno brine i o drugim 
stvarima koje se tiču 
životinja.

Nije iznenađujuće da se lisica 
ponekad uspije nekako provući 

ili prokopati ogradu i odnijeti 
nešto od mojih pernatih ljubimaca. 
No, bude mi teško i neugodno 

se iznenadim kada se 
uvjerim da su ljudi 

ti koji otvore vrata 
od ograde u noći 
i pokradu patke, 
guske ili kokoši. 

To je potpuno 
bespotrebno. 
Kada bi me 
zamolili i 

pitali, ja bih 
im ih ionako 

poklonio, 
ističe Dino, 

poznat po svom 
dobrom srcu. 
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Pripazite na rane simptome 
Pitali smo kako prepoznati simptome dijabetesa kako bismo na 
vrijeme reagirali i krenuli sa liječenjem.
 -Kod tipa 2 bitno je da se prepoznati sljedeće: ako naglo 
mršavite, a dobro jedete, puno mokrite i pijete puno tekućine, 
no unatoč tome se osjećate slabo. 
Kod tipa 1, slični simptomi se mogu 
javiti već i u dojenačkoj dobi, ali i 
kasnije, kod mladića i djevo-
jaka. Simptomi se tada naglo 
ispolje, okidač može biti 
prehlada ili stres, a tu je i 
čimbenik nasljednosti. Pre-
poznati se može isto naglim 
mršavljenjem i ‘mutnoćom’ 
u glavi ili ako vidite da vam 
je dijete popilo jako puno 
tekućine, a opet je žedno. Važno 
je promatrati dijete i javiti se 
liječniku kod simptoma koji za 
njega nisu uobičajeni i koji ne prolaze 
– kaže dr. Cindrić. 
Iako je za tip 2 karakterističan da se pojavljuje u kasnijoj 
životnoj dobi, nažalost, ima ga sve više i među mladima. Zašto 
je to tako? 
- Dijabetes tipa 2 također postaje ‘mladenački’ jer imamo djecu 
koja se sve manje kreću i nezdravo hrane. I kod te djece se mogu 
ispoljiti simptomi i onda treba odmah krenuti s liječenjem, ali 
i promijeniti način života. Najvažnija je prehrana, kretanje, tek 
onda terapija – istaknuo je dr. I. Cindrić.  

• Uz pomoć Grada Virovitice, na simboličan način obilježit će Svjetski dan dijabetesa: Dvorac Pejačević bit 
će obasjan plavom bojom, koja je boja dijabetičara svijeta. Z. Mikulčić-Drakulić napominje kako je jako važno 
raditi na pravovremenom otkrivanju šećerne bolesti, baviti se fizičkom aktivnošću, zdravo se i ispravno 
hraniti i uzimati redovito terapiju.

S bolešću se duže i kvalitetnije živi 
uz dobre saveznike: prehranu, 
kretanje i ispravnu terapiju 

GOTOVO SVAKA DESETA OSOBA U HRVATSKOJ BOLUJE OD DIJABETESA

Znate li koja je globalna epi-
demija bila „glavna“, dok ove 
godine tu titulu nije preuzeo 
koronavirus Covid-19? Riječ je 
o dijabetesu, šećernoj bolesti, s 
kojom u svijetu, prema procje-
nama, danas živi čak 463 mili-
juna osoba u dobi od 20 do 79 
godina. Polovica nema postav-
ljenu dijagnozu bolesti te ne pri-
ma liječenje, ističu u Hrvatskom 
zavodu za javno zdravstvo. 
Prema podacima CroDiab 
Registra osoba sa šećernom 
bolešću, u Hrvatskoj je u 2019. 
bilo 315.298 osobe sa šećernom 
bolesti, a broj oboljelih povećava 
se iz godine u godinu, upozorava 
HZJZ. U subotu, 14. studenog, 
obilježit će se Svjetski dan di-
jabetesa, u povodu kojeg Udruga 
dijabetičara Virovitice podsjeća 
građane na razmišljanje o ovoj 
sve učestalijoj bolesti koja je 
poprimila trend rasta, pred-
stavlja najveći javnozdravstveni 
problem 21. stoljeća te zahtjeva 
i našu akciju. 

„PLAVI DVORAC“ 
Svake godine Udruga je svoj 
Dan obilježila različitim ak-
tivnostima kojima su se 
približili građanima s ciljem 
edukacije i prevencije bolesti.  
Ove godine, zbog koronavirusa, 
predsjednica Udruge Zdenka 
Mikulčić-Drakulić, kaže kako 
će, obilježavanje biti znatno sk-
romnije i uglavnom simbolično. 
Dijabetičari pripadaju jednoj od 
najugroženijih skupina u pan-
demiji i prvi moraju biti primjer 
pridržavanja svih mjera te čuvati 
prvo sebe, a potom i druge.  
– Ove godine Dan se 
obilježava pod temom „Medicin-
ske sestre i šećerna bolest“. Zbog 
pandemije koronavirusa izostat 

će neke od naših tradicionalnih 
akcija, kao što je mjerenje krvi, 
a nismo ni održali sastanak 
Udruge, jer nam to situacija ne 
dopušta. Zato  koristimo pri-
liku da putem medija uputimo 
građanima poziv da razmisle o 
dijabetesu, svom načinu života 
i preveniraju ovu bolest na vri-
jeme te zahvalimo svim našim 
liječnicima, medicinskim ses-
trama i tehničarima koji nas 
prate u našoj bolesti  – ističe Z. 

Mikulčić-Drakulić.
Dodaje da će se ove godine u 
subotu, uz pomoć Grada Viro-
vitice, Svjetski dan dijabetesa 
dobiti na još jednoj simbolici: 
Dvorac Pejačević bit će obas-
jan plavom bojom, koja je boja 
dijabetičara svijeta. Z. Mikulčić-
Drakulić napominje kako je jako 
važno raditi na pravovremenom 
otkrivanju šećerne bolesti, 
baviti se fizičkom aktivnošću, 
zdravo se i ispravno hraniti i 
uzimati redovito terapiju. U 
svim tim koracima oboljelima 
pomažu stručnjaci: liječnici i 
medicinske sestre. U bolnicama 
u Hrvatskoj, ističe, radi više od 
20.000 medicinskih sestara i 
tehničara, no  dalje ih nedostaje 
ih oko 4500. 

Novi lijekovi na 
tržištu čuvaju 
bubrege, štite 
od infarkta i 
pomažu 
smanjiti 
tjelesnu težinu 
Na tržištu su se pojavile 
nove grupe lijekova koji 
su prije bili na B lis-
tama HZZO-a, a sada su 
dostupniji pacijentima. 
S obzirom na utjecaj na 
organizam oboljelih od 
dijabetesa i efektima u 
liječenju, mogu se nazvati 
revolucionarnim i jako 
dragocjenima, kaže dr. 
Cindrić. - To su lijekovi 
koji su po efikasnosti 
vodeći u svijetu, a uz 
ovakav režim možemo 
efikasnije liječiti paci-
jente, rezultati su bolji, a 
pacijenti ih danas mogu 
dobiti i bez participacije. 
Uz dobru regulaciju 
šećera, imaju jako dobre 
efekte na i bubrežnu 
funkciju, koju štite i 
poboljšavaju, kao i na 
smanjenje težine, koja 
je bitna u dijabetesu. 
Pacijenti s tim lijekovima 
više nemaju velik pad 
razine šećera, hipog-
likemiju. Istraživanje 
posljedica liječenja u 
svijetu u posljednjih 
desetak godina utvrdile 
su da neki lijekovi imaju 
i neke dodatne efekte 
na pacijente koji boluju 
od srčanih problema, 
pa su mijenjane smjer-
nice kako im pristupiti 
i jedan od odgovora su 
novi lijekovi koje danas 
koriste i naši pacijenti 
dijabetičari– zaključuje 
dr. Cindrić. Kaže da je 
nakon metformina, a koji 
se uvodi pacijentima s 
dijabetesom tipa 2 već 
kod dijagnoze, sada izbor 
iz skupine novih lijekova 
koji su prije bili na B 
listi HZZO-a, koji su se 
pokazali kao efikasniji i 
bolji za cijeli organizam 
oboljelog. 

Kod tipa 2, od kojeg boluje 90 posto 
oboljelih dijabetičara u svijetu,  
postoji genetska predispozicija, 
no važni su i faktori okoliša. 
- Kod oko 80 posto 
osoba ovaj tip dijabetesa ne 
bi se ispoljio da je na vrijeme 
prepoznat odnosno adekvatno 
liječen uz terapiju lijekovima i 
prilagođenu prehranu – ističe dr. I. 
Cindrić.  

UPOZORAVAJUĆE 
BROJKE 

Prošle godine dijabe-
tes je bio treći uzrok 
smrti u Hrvatskoj. 
Nažalost, mnogo 
djece i mladih 

do 20 godina ima 
šećernu bolest tipa 1, 

a jedna od dvije odrasle 
osobe sa šećernom bolešću 

je još uvijek nedijagnosticirana, 
te većinom imaju dijabetes 
tipa 2 –upozorava Z. Mikulčić-
Drakulić. Medicinske sestre i 
liječnici svojevrsne su „ dobre 
vile„ osoba oboljelih od dijabe-
tesa pa su im oboljeli iznimno 
zahvalni.  
O problemima osoba oboljelih 
od dijabetesa iz iskustva najbolje 
zna internist dr. Ivica Cindrić, 
subspecijalist dijabetologije i 
endokrinologije iz virovitičke 
Opće bolnice. Uz dijabetičare, 
liječi i endokrinološke pacijente, 
kojih je također sve više. Ističe 
kako Hrvatska danas, nažalost, 
pripada svjetskoj statistici po 
broju oboljelih od dijabetesa 
– svaka 10 osoba boluje od 
šećerne bolesti. 
Ne liječe se svi na vrijeme, a 
posljedice mogu biti pogubne. - 
Kod pojedinaca može dovesti do 

teških komplikacija, od sljepoće, 
prestanka rada bubrega, gu-
bitka ekstremiteta nogu, sk-
lonost upalama koje se sve teže 
podnose. Neadekvatno liječena 
bolest skraćuje životni vijek 
ljudi, dok se kod šećerne bolesti 
koja se dobro liječi sve te komp-
likacije ublaže te se ljudima 
omogućuje normalna kvaliteta 
života. Ujedno, dijabetes kao 
bolest stvara enormne troškove 
u zdravstvu - govori nam naš 
sugovornik dr. Ivica Cindrić. 
Prepoznati bolest jedan je od 
najvažnijih zadataka za svakog 
oboljelog. 
Postoji nekoliko vrsta dijabe-
tesa, najčešći su tip 1 i tip 2, 
gestacijski (trudnički) dijabetes, 
ali i neke rjeđe vrste. Kod tipa 
1, koji se prije nazivao dječjim 
dijabetesom, podsjeća dr. 
Cindrić, postoji apsolutni ne-
dostatak inzulina pa pacijenti u 
svome liječenju moraju uzimati 
inzulin. Ovaj tip dijabetesa se 
najčešće javlja oko puberteta 
pa sve do 25 godine života. Kod 
tipa 2, od kojeg boluje 90 posto 
oboljelih dijabetičara u svijetu,  
postoji genetska predispozicija, 
no važni su i faktori okoliša. 
- Kod oko 80 posto osoba ovaj 
tip dijabetesa ne bi se ispoljio da 
je na vrijeme prepoznat odnos-
no adekvatno liječen uz terapiju 
lijekovima i prilagođenu preh-
ranu – ističe.  
Gestacijski dijabetes, koji raz-
vije oko 10 posto trudnica, 
javlja se pak na kraju drugog 
tromjesečja trudnoće. - Uvjeto-
van je hormonima, a tri mjeseca 
nakon poroda nalazi najčešće 
budu normalni. Jedan broj žena 
će ipak prijeći u dijabetes tipa 
2, ali to stanje isto treba pre-
poznati na vrijeme - naglasio je 
dr. Cindrić. 

dr. Ivica Cindrić predsjednica Udruge Zdenka Mikulić Drakulić

Kretanje je neizmjerno važan čimbenik
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VRIJEDAN PROJEKT “ZAŽELI - PROGRAM ZAPOŠLJAVANJA ŽENA 
ZA POMOĆ SLIJEPIM I SLABOVIDNIM OSOBAMA’’

Sedam žena kroz projekt završilo 
osposobljavanje za zanimanje 
gerontodomaćice, a jedna autoškolu

U sklopu projekta ‘’Zaželi – 
program zapošljavanja žena za 
pomoć slijepim i slabovidnim 
osobama’’ čiji je nositelj 
Organizacija slijepih Virovitičko 
– podravske županije uz partnere 
Hrvatski zavod za zapošljavanje, 

područni ured Virovitica te Centar 
za socijalnu skrb Virovitica, 
završeno je osposobljavanje žena 
za zanimanje gerontodomaćice  
te jedna zaposlenica pohađa 
autoškolu.
Ukupna vrijednost projekta 

iznosi 1.381.799,78 kuna te je u 
potpunosti financiran sredstvima 
Europske unije. Službeni 
završetak projekta predviđen 
je 30. studenog, a sukladno 
epidemiološkoj situaciji završna 
konferencija neće biti održana.

PROJEKTI

• Kroz 30 mjeseci 
koliko je trajao 
projekt podijeljeno je 
960 paketa kućnih 
potrepština krajnjim 
korisnicima, pružena 
je pomoć za otprilike 
40 krajnjih korisnika, a 
osigurana je i oprema 
za zapošljavanje žena 
te je kupljeno osam 
bicikala- istaknula 
je predsjednica 
Organizacije slijepih 
Virovitičko – podravske 
županije Valentina 
Markovinović.

Projekt je sufinancirala Europska unija iz Europskog socijalnog fonda.

Kao cilj ovog projekta istaknuto 
je zapošljavanje i osposobljavanje 
osam žena, pripadnica ciljane 
skupine, u svrhu unapređenja 
njihovog radnog potencijala kroz 
pružanje podrške i potpore, a 
samim time i povećanje kvalitete 
života osobama u nepovoljnom 
položaju, točnije slijepim i 
slabovidnim osobama.

-U projekt je uključeno osam 
ženskih osoba iz ciljane skupine 
projekta od kojih je sedam 
završilo osposobljavanje za 

gerentodomaćicu, dok je 
jednoj osobi u sklopu projekta 
financirano polaganje vozačke 
dozvole. Kroz 30 mjeseci koliko 
je trajao projekt podijeljeno je 
960 paketa kućnih potrepština 
krajnjim korisnicima, pružena 
je pomoć za otprilike 40 krajnjih 
korisnika, a osigurana je i 
oprema za zapošljavanje žena 
te je kupljeno osam bicikala- 
istaknula je predsjednica 
Organizacije slijepih Virovitičko 
– podravske županije Valentina 
Markovinović.

S korisnicima rade pod mjerama 

ZBOG EPIDEMIOLOŠKE SITUACIJE 
OTKAZANA DOGAĐANJA U KNJIŽNICI 

Gradska knjižnica i čitaonica Virovitica 
svake godine brojnim događanjima važnije 
datume, posebno Mjesec hrvatske knjige, 
ujedno i Dan Hrvatskih knjižnica, koji se 
obilježio jučer (utorak), 11. studenog. 
Iako je bilo planirano da se do 15. listo-
pada provedu događanja vezana uz Mjesec 
hrvatske knjige, zbog epidemiološke situaci-
je odlučeno je da se sva kulturna i obrazovna 
događanja u Knjižnici otkazuju do daljnjega. 
To nam je potvrdio i v.d. ravnatelj Gradske 
knjižnice i čitaonice Virovitica Alen Bjeli-
ca, koji je napomenuo da otkazivanje ovih 
događaja ne znači i prekid rada knjižnice s 
korisnicima. 
-I dalje nastavljamo s posudbom knjižnične 

građe našim članovima, ali u nešto izmijen-
jenim uvjetima. Posudba i povrat knjižnične 
građe odvijat će se uobičajeno, dakle, uz 
poštivanje propisanih epidemioloških mjera. 
Radi sigurnosti naših djelatnika i čitatelja, u 
Knjižnici odjednom može boraviti 20 ko-
risnika, pojedinačno do 15 minuta, no sva 
književna građa može se rezervirati putem 
e-maila, Facebooka ili nove aplikacije. Za 
one kojima je svrha znanstveni, istraživački 
ili stručni rad, moguć je boravak i služenje 
informacijskim izvorima do 45 minuta i 
uz prethodnu najavu - napomenuo je Alen 
Bjelica. 

B. Sokele

Virovitičkom COOR-u 
Čuvarice kulturne baštine 
poklonile 300 ručno 
izrađenih maski 
za lice 

HVALEVRIJEDNA DONACIJA 

Čuvarice kulturne baštine iz Kladara 
virovitičkom Centru za odgoj obrazovanje i reha-
bilitaciju su darovale 300 maski za lice. Riječ je o 
unikatnim maskama za lice koje je u Etno zbirci 
“Bakina priča” za polaznike COOR-a preuzela 
Tena Mioč-Cabadaj te tom prilikom zahvalila 
Čuvaricama kulturne baštine na ovoj i donaciji.

V.L. 
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IGOR FAZEKAŠ, ČLAN UPRAVE HRVATSKIH ŠUMA:
Novim modelom prodaje drvnih 
sortimenata sačuvali smo hrvatsku drvnu 
industriju i radna mjesta od konkurencije

• Član Uprave Hrvatskih šuma kaže kako su se, istovremeno s ulaganjem u prirodno blago, s 
gospodarstvenicima u drvnoj industriji usuglasila i jasna pravila i kriteriji za kupovinu drvne sirovine 
putem godišnjih ugovora, čime im se omogućava lakše planiranje proizvodnje.

Prema Eurostatovim podaci-
ma pošumljenost Republike 
Hrvatske u 20 godina povećala 
se za 17 posto pa će šuma sutra 
vrijediti i više nego danas. Brojke 
ističe Igor Fazekaš, član Uprave 
Hrvatskih šuma, napomenuvši 
kako su se, istovremeno s ula-
ganjem u prirodno blago, s 
gospodarstvenicima u drvnoj 
industriji usuglasila i jasna 
pravila i kriteriji za kupovinu 
drvne sirovine putem godišnjih 
ugovora, čime im se omogućava 
lakše planiranje proizvodnje.
Novim modelom prodaje 
drvnih sortimenata sačuvana 
su od konkurencije hrvatska 
drvna industrija i radna mjes-
ta, a u domaćoj drvnoj indus-
triji prerađena je cjelokupna 
količina drvnih sortimenata, 
kaže Fazekaš. Osvrnuo se i na 
sve što je dosad učinjeno u ok-
viru gospodarenja šumama, 
poslovanju u vrijeme pandemi-
je koronavirusa te o radu Up-
rave šuma Podružnice Slatina, 
koja će uskoro obilježiti drugu 
godinu postojanja.
• Krenimo redom. Tko je 
Igor Fazekaš? Možete li 
nam se kratko predstaviti? 
Rođen sam u Virovitici, a 
živim u Slatini. Nakon gim-
nazije završio sam Ekonom-
ski fakultet u Osijeku te dobio 
posao u tvrtki GAJ Slatina, gdje 
sam nakon pripravničkog staža 
postao direktor izvoza final-
nih proizvoda i voditelj mar-
ketinga. Godine 2002. prešao 
sam u Slavonsku banku, gdje 
sam najprije radio kao voditelj 
poslovnice, potom kao voditelj 
podružnice, a bio sam i regional-
ni voditelj Poslovnog centra. Ti-
jekom rada u banci završio sam 
poslijediplomski studij i stekao 
zvanje magistra ekonomskih 
znanosti, završio sam Korpo-
rativno upravljanje za članove 
nadzornih i upravnih odbora na 
Ekonomskom fakultetu u Za-
grebu i Ekonomskom fakultetu 
u Splitu, a u međuvremenu sam 
se usavršavao na brojnim in-
stitutima u Hrvatskoj, Austriji 
i Švicarskoj. U bankarstvu sam 
radio do 2014. godine kada sam 
postao ravnatelj Doma zdravlja 
VPŽ, a od kraja 2017. godine 
sam u Hrvatskim šumama. 
U međuvremenu sam jedno 
kraće vrijeme bio i zastupnik 
u Hrvatskom saboru, vijećnik 
Vijeća grada Slatine u nekoliko 
mandata, vijećnik Županijske 
skupštine, predsjednik Odbora 
za financije i proračun VPŽ, 
predsjednik Odbora za finan-
cije i proračun grada Slatine te 
član nadzornih odbora nekoliko 
tvrtki.
• Već drugu godinu ste u 
Upravi Hrvatskih šuma. 
Koliko organizacijskih 
jedinica danas ima ovo 
društvo? 
Hrvatske šume, društvo s 
ograničenom odgovornošću, 
nastale su iz Hrvatskih šuma 
– javnog poduzeća za gos-

podarenje šumama i šumskim 
zemljištima u Republici 
Hrvatskoj, p.o. Zagreb. Javno 
poduzeće je bilo osnovano na 
temelju Zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o šumama 
s početkom rada 1. siječnja 
1991. godine, a preoblikova-
no je u Hrvatske šume d.o.o. 
rješenjem Trgovačkog suda u 
Zagrebu iz travnja 2002. go-
dine, kada nastaju Hrvatske 
šume d.o.o. u svom današnjem 
obliku. Društvo se, uz direkciju, 
sastoji od sljedećih organizaci-
jskih jedinica: 17 uprava šuma 
podružnica, 169 šumarija i 31 
radne jedinice. Među njima 
je i Uprava šuma Podružnica 
Slatina, koja je s radom počela 
u siječnju 2017. godine.
• Kako biste prezentirali 
postignuća HŠ u Vašem 
mandatu? 
U mandatu ove uprave ponosni 
smo na gospodarenje šumama 
na održiv način, tako da šuma 
sutra vrijedi više nego danas – 
Eurostatovi podaci pokazuju 
da se pošumljenost Republike 
Hrvatske u 20 godina povećala 
17 posto, a istovremeno smo s 
gospodarstvenicima u drvnoj 
industriji usuglasili jasna pravi-
la i kriterije za kupovinu drvne 
sirovine putem godišnjih ugo-
vora, čime im se omogućava 
lakše planiranje proizvod-
nje. Novim modelom prodaje 
drvnih sortimenata sačuvani 
su od konkurencije hrvatska 
drvna industrija i radna mjes-
ta, a u domaćoj drvnoj indus-
triji prerađena je cjelokupna 
količina drvnih sortimenata.
Pokrenuli smo i niz projekata 
financiranih EU sredstvima – 1. 
siječnja 2017. godine Hrvatske 
šume d.o.o. u sklopu projekata 
financiranih sredstvima EU 
imale su ugovoreno 15 pro-
jekata ukupne vrijednosti 24,3 
milijuna kuna, dok je do da-
nas ugovoreno više od 80 novih 
projekata ukupne vrijednosti 
veće od 800 milijuna kuna, tj. 
33 puta više! Uz stalne inves-
ticije u radove gospodarenja 
šumama (prošle godine one su 
iznosile 482,72 milijuna kuna), 
investicijska ulaganja Hrvatskih 
šuma iznose između 125 i 220 
milijuna kuna godišnje.
Kontinuiran je rast davanja za 
jedinice lokalne samouprave. 
Na primjer, Hrvatske šume 
su u 2016. godini uplatile 52 
milijuna kuna, a u 2019. čak 
126 milijuna kuna kroz šumski 
doprinos u proračune lokalnih 
samouprava. Od 2017. godine 
dosad ukupne uplate iznose go-
tovo 400 milijuna kuna.
• Kako se pandemija koro-
navirusa odrazila na poslo-
vanje Hrvatskih šuma? 

Hrvatske šume unatoč krizi i 
pandemiji COVID-19 poslu-
ju s dobiti i bez kreditnih 
zaduženja. Od 2017. do 2019. 
godine Hrvatske šume su upla-
tile su 1.066,4 milijuna poreza 
i doprinosa, 1.020,1 milijuna 
PDV-a te 79,8 milijuna poreza 
na dobit.
Planirana ulaganja u 
protupožarnu zaštitu u stalnom 
su porastu – sa 61 milijuna 
kuna u 2016., na 72 milijuna 
kuna u 2020. godini. Hrvatske 
šume u 2018. godini investirale 
su u nabavu kamera i videonad-
zora u svrhu ranog otkrivanja i 
dojavljivanja požara, što je in-
vesticija vrijedna dodatnih 20 
milijuna kuna.
Plan godišnje nabave također 
je u porastu – sa 719,3 milijuna 
kuna u 2016. na 1.054,46 mili-
juna kuna u 2020., godini, što 
uključuje angažiranje cjelok-
upnog gospodarstva putem na-
bave roba i usluga.
Hrvatske šume nastavile su 
s ulaganjima u „zelenu en-
ergiju“ kroz otvaranje Sektora 
za zelenu energiju i projekte 
sufinancirane sredstvima EU 
fondova i međunarodne pro-
jekte te investicijski ciklus s na-
glaskom na nabavi suvremene 
opreme za pridobivanje 
biomase, čime će se omogućiti 
proizvodnja obnovljive energije 
uz očuvanje okoliša, ali i ot-
varanje novih radnih mjesta te 
ostanak stanovništva u rural-
nim područjima.
Putem Hrvatskih šuma pokre-
nute su i poticajne mjere za 
hrvatsko stočarstvo i raz-
voj proizvodnje u ruralnim 
područjima. Putem dosadašnjih 
javnih poziva korisnicima je 
omogućen dugoročni zakup 
više od 120.000 ha šumskog 
zemljišta u vlasništvu Repub-
like Hrvatske do deset godina, 
a kroz model dugoročnog zak-
upa unaprijeđeno je planiran-
je proizvodnje i razvoja u 
stočarstvu.
Broj zaposlenih u Hrvatskim 

šumama u mandatu ove Vlade 
porastao je sa 7079 zaposlenih 
na dan 31. prosinca 2016. na 
8199 zaposlenih s krajem rujna 
2020. godine. Prečesto se zabo-
ravlja da su Hrvatske šume 
zapravo jedan od rijetkih pouz-
danih poslodavaca u ruralnom 
kraju koji zapošljavanjem rad-
nika zadržava ljude u tim sre-
dinama, a što sprječava iselja-
vanje i opustjelost sela.
Hrvatske šume dočekale su 
krizu vezanu za pandemiju ko-
ronavirusa s rezervama likvid-
nosti te su putem mjera Vlade 
RH svojim kupcima pomogle 
prebroditi krizu produženjem 
roka plaćanja sa 60 na 100 dana 
kako bi dale podršku nastavku 
proizvodnje te zadržavanju rad-
nih mjesta u drvnoj industriji.
• U pripremi je objava 
novog Javnog poziva za 
prodaju drvnih sortimena-
ta za 2021. godinu. Kakvi 
su planovi budući da zain-
teresirani već čekaju? 
Da, Hrvatske šume svake 
godine na temelju jasno 
definiranih kriterija i potpi-
sanog Pisma razumijevanja s 
udruženjem drvoprerađivača 
pri HGK raspisuju Javni poziv 
za prodaju trupaca, pa će vrlo 
brzo biti objavljen i Javni 
poziv za 2021. godinu. Okvirna 
količina je oko 2.300.000 m3 
trupaca i oko 1.200.000 m3 
prostornog drva. Na navedeni 
poziv se mogu javiti sve pravne 
osobe registrirane u Hrvatskoj 
koje posjeduju pogone za pre-
radu drva i koje svojim izlaznim 
računima mogu opravdati ugo-
vorene količine u obračunskom 
razdoblju: 1. studenog 2019. 
- 31. listopada 2020. Poziv će 
biti otvoren 15 dana, a svi uvjeti 
će biti navedeni na web stranici 
Hrvatskih šuma d.o.o.
Možda je bitno reći da su 
Hrvatske šume u 2020. go-
dini osigurale dostatne količine 
za izvršenje svih ugovornih 
količina, no nažalost kod pojed-
inih kupaca postotno izvršenje 

je manje isključivo voljom kup-
ca kao posljedica poremećaja na 
tržištu uzrokovanog pandemi-
jom COVID- 19. Bitno je na-
pomenuti da su Hrvatske šume 
d.o.o. u sinergiji s nadležnim 
Ministarstvom poljoprivrede i 
Vladom RH kao jednu od mjera 
pomoći drvoprerađivačkom 
sektoru HŠ d.o.o. produžile 
rok plaćanja sa 60 na 100 dana 
od 1. siječnja do 31. prosinca 
2020., što je uvelike pomoglo 
drvoprerađivačkom sektoru.
• Od 2019. godine na 
području Virovitičko-
podravske županije djeluje 
i Uprava šuma Podružnica 
Slatina, koja okuplja sedam 
šumarija, a koje su prije 
bile u sastavu podružnica 
Našica, Bjelovara i koja je 
površina sada pod ovom 
upravom i koliko je ljudi 
zaposleno u njoj i koji 
značaj ima za Virovitičko-
podravsku županiju?  
Cilj osnivanja UŠP Slatina 
bio je što bolje, uspješnije 
i kvalitetnije upravljanje 
šumama i šumskim zemljištem 
na području Virovitičko-
podravske županije, a taj smo 
cilj, slobodno sada možemo 
reći, i ostvarili. Olakšana nam je 
organizacija poslovanja, lakše i 
brže su nam dostupni tereni 
kojima upravljamo, investicije 
i prioriteti ulaganja određuju 
se na području županije, a 
lakša je i komunikacija s loka-
lnom zajednicom, udrugama, 
ustanovama koje se brinu o 
zaštiti prirodnih vrijednosti 
na ovom području. Evidentan 
je značajan doprinos razvoja 
obrtništva i poduzetništva na 
prostoru županije kroz brojne 
kooperantske odnose, suradnju 
s tvrtkama i obrtima.
Površina šuma i šumskog 
zemljišta kojim gospodari UŠP 
Slatina je 50.000 ha s drvnom 
zalihom od 13.796.993 m3. 
Ukupno je u ove gotovo dvije 
godine djelovanja zaposleno 
370 djelatnika, od čega najviše 
proizvodnih radnika. Dio rad-
nih mjesta smo popunili raspi-
sivanjem internih natječaja, a 
za ostala slobodna radna mjesta 
raspisali smo javne natječaje. 
Od osnutka uprave  otvoreno je 
50-ak novih radnih mjesta.
• Uz gospodarenje šumama 
za očuvanje bioraznoliko-
sti, prirodnog bogatstva i 
naslijeđa za buduće gener-
acije (Arboretum Lisičine, 

Park prirode Jankovac, 
dravske šume u okviru 
Regionalnog parka Mura-
Drava) važan je i gospodar-
ski čimbenik. Govorimo 
ovdje o opskrbi domaćih 
drvoprerađivača koji za 
sirovinu ovise isključivo o 
Hrvatskim šumama. Kak-
va je situacija na području 
Virovitičko-podravske 
županije i koliko imate 
ugovorenih kupaca s ovog 
područja? 
Trenutno imamo više od 60 
ugovorenih kupaca koji se op-
skrbljuju sa sirovinom iz naše 
podružnice, a sortimenti koje 
kupuju kod nas su od najvrjed-
nije furnirske robe, pilanske ob-
lovine, pa do prostornog drveta 
i biomase.  Neki od najvećih ku-
paca s područja naše županije 
su Tvin, Drvo – Trgovina, Pro 
Wood, Ciprijanović, Pan Parket, 
Drvene konstrukcije, AMS – 
Biomasa, Energy 9. Cilj nam je 
prvenstveno sirovinom opskrbi-
ti domaću drvoprerađivačku 
industriju i omogućiti lokalnim 
drvoprerađivačima da lakše, 
brže i jeftinije dođu do potrebne 
sirovine. Naravno da smo ot-
voreni i za kupce iz drugih 
županija.
• Što očekujete do kraja 
2020. godine? Kako biste 
ocijenili ovu poslovnu 
godinu? 
Na kraju mogu zaključiti da 
su se Hrvatske šume d.o.o., 
kao i cjelokupno naše gospo-
darstvo, našle u izvanrednom 
poslovnom okruženju koje 
nam predstavlja nove izazove 
u poslovanju i procesima 2020. 
godine. U svim tim nastojan-
jima pokušat ćemo zadovoljiti 
želje, potrebe i očekivanja svih 
zainteresiranih strana. Na-
damo se da ćemo u zajedničkoj 
sinergiji uspjeti prebroditi sve 
izazove koji se trenutno nalaze 
pred nama te da ćemo usp-
jeti ostvariti zajednički zadane i 
postavljene poslovne ciljeve. 
Sve to činimo kako bismo 
što prije ublažili posljedice 
trenutačne situacije uzrokovane 
pandemijom, a koja je prisutna 
i nadalje u cjelokupnom gos-
podarskom okruženju, a kojoj 
se nažalost još uvijek ne nazire 
kraj. Uvjeren sam da ćemo 
ovu poslovnu godinu završiti s 
pozitivnim i zadovoljavajućim 
poslovnim rezultatom, re-
dovno isplaćujući plaće svim 
našim zaposlenicima uz ure-
dno izvršavanje obaveza prema 
svim našim partnerima, ako ne 
dođe do značajnijeg pogoršanja 
situacije u gospodarskom 
okruženju na koju ne možemo 
ni izravno, ni značajno utjecati. 

Igor Fazekaš, član uprave Hrvatskih šuma
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POSLJEDNJE JESENSKO KOLO PRED 
ŽUPANIJSKIM PRVOLIGAŠIMA

Sloga putuje u Koriju po potvrdu 
jesenskog naslova, u Gornjem 
Bazju borba za treću poziciju 
Nastavlja se borba za vodeću poziciju 1. ŽNL. Zdenačka 
Sloga jedini je ligaški sastav koji je uspio svladati 
Graničar Bušetinu, što im je uoči posljednjeg kola 
osiguralo tri boda prednosti i čelnu poziciju na ligaškoj 
ljestvici. 
Zanimljivo će biti i u donjem domu tablice gdje je čak 
pet momčadi ‘’nagurano’’ u svega dva boda. Za njima 
kaska Omladinac iz Korije koji se nalazi na začelju 
tablice sa svega šest osvojenih bodova u 14 odigranih 
kola.
Ovoga vikenda na rasporedu je posljednje jesensko 
kolo.
Prvu utakmicu u subotu, 14. studenog, na stadionu 
Školski vrt u Gorenjem Bazju igraju Bratstvo i Mladost 
iz Čačinaca, a pobjednik iz ovog susreta prezimit će na 
trećem mjestu. Domaćoj momčadi za taj uspjeh dovol-
jan je i remi zbog bolje gol razlike.
Vodeća Sloga iz Zdenaca gostuje kod posljednjeplasira-
nog Omladinca u Koriji. Gostima je i bod dovoljan za 
potvrdu jesenske titule, ali kalkulacije sigurno neće biti. 
Domaćoj momčadi, s druge strane, svaki osvojeni bod 
ima veliko značenje u borbi za opstanak u najvećem 
rangu županijskog nogometa.
Drugoplasirana Graničar Bušetina gostuje u Miljevcima 
kod Mladosti. Domaći nemaju bezazlen sastav pa gosti 
samo punim angažmanom mogu doći do novih bodova. 
Zanimljivo bi trebalo biti i u Sladojevcima gdje kod 
Slavonije gostuje Rezovac. Gostima je i bod dovoljan 
za ostanak na trenutnoj poziciji, dok bi domaći sastav 
pobjedom preskočio Rezovac. 
Na padinama Papuka igraju se dva susjedska derbija 
koji će sigurno donijeti puno uzbuđenja. Dinamo 
je u Četekovcu domaćin Mikleušu, a Voćin će kao 
‘’domaćin’’ odigrati susret protiv Ćeralija na njihovom 
terenu.
Dvoje trenera s velikom reputacijom odmjerit će svoje 
snage u posljednjem kolu. Borova Mile Grdića na 
domaćem terenu dočekat će Podravac iz Sopja koji vodi 
iskusni trener – igrač Mario Tolo. 
Sve utakmice na rasporedu su od 14 sati, a sukladno 
epidemiološkoj situaciji odigrat će se bez gledatelja.

M. Šolc

Sport

Virovitičani minimalno poraženi 
od Rudara iz Murskog Središća
U 12. kolu 3. hrvatske nogometne lige Sjever igrači 
Virovitice na svom terenu su ugostili momčad 
Rudara iz Murskog Središća i gostima uzvratili 
gostoprimstvo od prije četiri mjeseca, kada su 
Virovitičani bili uspješniji na njihovom terenu 6:4. 
Ovoga puta gosti iz Međimurja su pobijedili 1:0.
U domaćim redovima i dalje nije bilo ozlijeđenog 
kapetana Krešimira Crvenke, ali se u prvu postavu 
vratio Luka Duvnjak, koji se ozlijedio upravo za 
vrijeme susreta s Rudarom u Murskom Središću.
Prvi, ispostavit će se i jedini pogodak na utakmici 
postignut je na samom početku drugog poluvre-
mena. Igrač koji je upravo ušao u igru s klupe, Ro-
berto Skoliber, iskoristio je dugi ubačaj i lijepim 
udarcem postigao vodeći zgoditak za goste. Tri 
minute kasnije domaći sastav ostaje s igračem 
manje, što je bio dodatni problem za domaćeg 
trenera Vjekoslava Vučetu. Isključenje je zaradio 
obrambeni igrač Virovitice Domagoj Mrazović.
Do kraja utakmice rezultat se nije mijenjao i 
gostujući nogometaši iz Virovitice vratili su se kući  
punim plijenom.

M. Šolc

3. HRVATSKA NOGOMETNA LIGA SJEVER

Vjekoslav Vučeta više 
nije trener virovitičkog 
nogometnog 
trećeligaša, naslijedio 
ga je Goran Bosilkovski
Nakon subotnjeg domaćeg 
poraza do Rudara iz Murskog 
Središća, tijekom nedjelje došlo 
je do sporazumnog prekida 
suradnje između Nogometnog 
kluba Virovitica i dosadašnjeg 
trenera seniorske momčadi 
Vjekoslava Vučete.
Očito je nestalo “kemije” između 
trenera i igrača, koja bi osigura-
la nastavak uspješne suradnje. 
Vučeta je momčad Virovitice 
preuzeo u listopadu prošle go-
dine i u prvoj sezoni natjecanja 
u novoformiranoj 3. hrvatskoj 
nogometnoj ligi Sjever bio na-
domak plasmana u doigravanje 
za prvaka. Međutim, zbog pan-
demije koronavirusa sezona je 
prekinuta.
Ljetos je momčad osvježena 
s nekoliko kvalitetnih igrača, 
ali ozljede i odlasci igrača u 
klubove iz viših liga okrnjili su 
sastav, što se na kraju osjetilo i 
na rezultatima. Veliki problem 
virovitičkih nogometaša bile su 
utakmice na domaćem terenu. 
U šest domaćih prvenstvenih 
utakmica imali su samo jednu 
pobjedu, dva remija i tri poraza.
U klubu treneru zahvaljuju na 
dosadašnjoj suradnji te mu žele 
puno uspjeha u nastavku daljnje 
trenerske karijere 
Upravi virovitičkog nogometnog 
trećeligaša trebalo je samo dva 
dana da pronađe nasljednika 
dosadašnjem treneru seniorske 
momčadi Vjekoslavu Vučeti. 
Rješenje je pronađeno, u susjed-
stvu, u Pitomači. Novi trener 
Virovitice je dojučerašnji trener 
seniorske momčadi Pitomače 
Goran Bosilkovski.  
Novi trener igrački karijeru je 
započeo u Pelisteru iz Bitole, a 
igrao je za makedonske klubove 
Makedoniju Đorđi Petrov i 
Vardar Dekamel iz Negotina. 
 Bosilkovski je, nakon dolaska 
iz Sjeverne Makedonije, igrao 
za hrvatske klubove Croatiju iz 
Grabrovnice, Suhopolje, Lučko, 
Novalju, Pitomaču, a sezonu i 
pol bio je standardni prvotimac 
Virovitice.
U Makedoniji je diplomirao za 
nogometnog trenera, u Zagrebu 
je položio ispite za trenersku 
UEFA A licencu. 
- Poznajem ekipu, koju preuzi-
mam. Uvjeren sam de se još 
možemo uključiti u borbu za 
prvih šest mjesta na tablici, koje 
vode u doigravanje za prvaka. 
Ova dva kola izgurat ćemo sa 
kadrom, koji imamo, a  nakon 
toga pokušat ćemo osvježiti 
igrački kadar. Gledao sam neko-
liko utakmica našeg subotnjeg 
domaćina Varteksa. Uvjeren sam 
da se već u Varaždinu možemo 
izboriti za pozitivan rezultat  - 
izjavio nam je novi trener Viro-
vitice Goran Bosilkovski.

Mario Šolc

4. NOGOMETNA LIGA BJELOVAR – KOPRIVNICA – VIROVITICA

Slatina, Suhopolje i Pitomača 
žele osvojiti nove bodove

U protekla dva kola 4. nogometne lige 
Bjelovar – Koprivnica – Virovitica tri 
kluba s područja Virovitičko-podravske 
županije učvrstila su se u sredini tablice. 
Trenutno je najbolje plasirana Pitomača 
na šestom mjestu s 18 bodova, isti broj 
bodova ima i Suhopolje koje je na sed-
mom mjestu, a nogometaši Slatine su na 
devetom mjestu sa 17 osvojenih bodova.
Pred ligašima su ostala još dva kola. U 
subotu, 14. studenog, od 14 sati igraju 
se susreti 14. kola. Slatina će jedina od 
naših predstavnika odigrati na domaćem 
terenu, ali i s najzahtjevnijim pro-
tivnikom. U goste im dolazi vodeća Bil-
ogora 91 iz Grubišnog Polja, koja trenutno 
ima niz od četiri pobjede. Trener Slatine 
Damir Pemper nema kažnjenih igrača, te 
bi u kompletnom sastavu njegovi igrači 
trebali pružiti čvrst otpor favoriziranom 
gostu.

Pitomača u Velike Zdence putuje s ulogom 
favorita, međutim opuštanja ne smije 
biti. Ako sastav trenera Ivana Presečana 
odigra na dosadašnjoj razini, pobjeda ne 
bi trebala doći u pitanje. No, nešto se pita 
i domaćine kojima je svaki bod bitan u 
borbi za opstanak. 
Suhopolje putuje u Legrad kod nove 
ligaške momčadi, Graničara. Legrađani se 
nalaze pri dnu tablice i pokušat će doći do 
tri boda u ogledu sa suhopoljskim zeleno-
žutima. Trener/igrač Suhopolja Tomislav 
Filipović u tom susretu ne može računati 
na svog najboljeg strijelca Denija Kucl-
jaka, koji je sakupio tri žuta kartona, ali to 
ne znači da se suhopoljska momčad odriče 
borbe za tri boda.
Zbog epidemioloških razloga sve se 
utakmice i dalje igraju bez nazočnosti 
gledatelja. 

M. Šolc
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U subotnjem susretu 7. kola 1. 
rukometne lige za žene, igračice 1234 
Virovitice na svom terenu u sportskoj 
dvorani Osnovne škole Ivane Brlić – 
Mažuranić poražene su od Murvice iz 
Crikvenice rezultatom 34:30.
Do 40. minute domaća ekipa je većim 
dijelom imala nekoliko zgoditaka 
prednosti. Od 40. minute gošće 
preuzimaju kontrolu rezultata i na 
kraju dolaze do dva boda i pobjede, 
koje će im puno značiti u daljnjoj 
borbi za opstanak u ligi.
Najviše pogodaka u redovima ekipe 
trenera Vladimira Gašparca upisala 
je Nika Deskar, njih devet, od čega 
sedam iz sederaca. Ovim porazom 
virovitičke Lavice ostale su na 
pretposljednjem, 13. mjestu s dosad 
jednim osvojenim bodom u šest 
susreta.
Pred virovitičkim Lavicama su dvije 
utakmice s najboljim hrvatskim 
ženskim ekipama. U subotu 14. 
studenog gostuju kod zagrebačke 
Lokomotive, a u srijedu 18. studenog 
bi trebale ugostiti koprivničku 

Podravku Vegetu. Te dvije utakmice 
treneru Vladimiru Gašparcu trebaju 
poslužiti za uigravanje ekipe za 
nastavak natjecanja. 
1234 Virovitica: Marija Devald, 
Martina Majkovčan (8+1), Jelena 
Pratljačić, Lukrecia Veršec 1, Nadia 
Dujmović, Ivana Kirin 4, Marija 
Medved 1, Ana Blažev, Nika Deskar 

9 (7), Tea Strusa, Klara Crnoja, 
Viktorija Šestak 1, Laura Oršulić, Nea 
Kovač, Tena Mioč – Cabadaj 7 (1) i 
Lea Vukojević 7. Trener: Vladimir 
Gašparac.
Sedmerci: 8 (8)
Isključenja: 4 minute (Medved i 
Šestak po dvije minute).

18 I SPORT

• Još jednom se potvrdilo, ono što sam već rekla, 
da imamo odlične individualke, koje su u ekipi 
pokazale svoju kvalitetu – na kraju je zadovoljna bila 
trenerica Pitomače Sanja Šandrovčan.

KOŠARKA

RUKOMET
2. HRL Sjever: 

Pitomačanke predvođene 
neuhvatljivom Ninom Ferić razbile 
Đurđevčanke u derbiju kola

U sportskoj dvorani Osnovne škole 
Petra Preradovića u Pitomači zbog 
epidemioloških razloga pred praznim 
tribinama odigrana je derbi utakmica 
6. kola 2. hrvatske rukometne lige 
Sjever između rukometašica Pitomače 
i Đurđevca. Gošće iz Đurđevca 
doputovale su s dosad maksimalnim 
učinkom od pet pobjeda, uvjerene da 
će nastaviti pobjednički niz, a domaće 
rukometašice su u nekompletnom 
sastavu izgubile na gostovanju u 
Koprivnici od druge ekipe Podravke.
Gošće su imale prvi napad, ali ga nisu 
iskoristile. Igračice Pitomače nakon 
toga u dva navrata osvajaju loptu, a 
oba puta kao vjetar brza Nina Ferić 
pogađa gostujuću mrežu za prednost 
na otvaranju od 2:0. Upravo je s 
krilnih pozicija Pitomača bila ubojita, 
a uz Ninu Ferić napadački dio posla 
odrađivala je Marija Roberta Magić. 
Na vratima je sigurna bila Iva 
Blažević, koja je uz obrane iz igre 
uspjela obraniti i četiri šuta sa sedam 
metara.
Da u redovima gostujuće ekipe nije 
bilo Virovitičanke Anamarije Mikulić, 
koja je vodila igru i postizala zgoditke, 
Pitomača bi na odmor otišla i s većom 
prednošću od 18:11.

Na početku drugog dijela, kada su 
se u napadu više uključile vanjske 
igračice, rukometašice Pitomače 
imaju u dva navrata plus 9 (21:12 i 
22:13). Najbolje što su gošće uspjele 
izvući u ovom susretu bio je poraz 
od sedam pogodaka razlike, konačan 
rezultat utakmice glasio je 33:26 u 
korist Pitomače.
-J oš jednom se potvrdilo ono što 
sam već rekla, da imamo odlične 
individualke koje su u ekipi 
pokazale svoju kvalitetu - na kraju je 
zadovoljna bila trenerica Pitomače 
Sanja Šandrovčan.
U subotu, 14. studenog, u 7. kolu 
2. HRL Sjever Pitomača gostuje u 
Vinkovcima kod istoimene domaće 
ekipe. 
Za RK Pitomaču nastupile su: Iva 
Blažević, Iva Biuk, Maja Biuk, Lea 
Crlenjak, Nina Ferić 10, Tamara 
Štefanec 6 (2), Antonela Brlas, 
Sofija Martinčević, Andreja Matić 3, 
Marija Roberta Magić 6, Valentina 
Šanteković 5 (1), Ana Šimić Kaša, 
Dora Šandrovčan i Vita Domijan 3. 
Trenerica: Sanja Šandrovčan.

M. Šolc

KADETI VIRKA VIROVITICE NA DOMAĆEM TERENU 
SVLADALI BJELOVAR: 

Do 2. mjesta ligaške 
ljestvice uz dvije pobjede i 
tri susreta   
Košarkaši Virka Virovitice u kategoriji M-17 ostvarili su svoju drugu 
ligašku pobjedu u tri odigrana susreta. Četvrto kolo Lige kadeta 
u dvoranu Osnovne škole „Vladimir Nazor“ dovelo je momčad 
Bjelovara kojoj je ovo bila prva ligaška utakmica.
Nakon poprilično nervozne prve četvrtine, u drugu se ušlo s rezultatom 
12:7 u korist domaćeg sastava. Tijekom drugih 10 minuta virovitički 
mladi košarkaši povezuju nekoliko odličnih napadačkih akcija koje 
su rezultirale otvorenim šutevima za tri poena uz vrlo visok postotak 
realizacije, a u istom ritmu nastavilo se i do kraja susreta. Nakon 
isteka vremena semafor je pokazivao 67:41. Puleni trenera Marina 
Ferenčevića upisali su tako devet trica u utakmici koje su postigli pet 
različitih strijelaca.
Posebno veseli što su nam mladi Virovitičani pokazali da, iako se 
natječu sa starijim momčadima cijelo prvenstvo, mogu parirati 
svakome te se nalaze na visokom drugom mjestu ligaške ljestvice.
Virka Virovitica: Gvojić, Prevedan 12, Zubić 3, Bukvić, Mucak 10, 
Pažin 13, Zidar 18, Fuis 10, Kalaš, Vučak 2, Kovačević. Trener: Marin 
Ferenčević.

M. Rajnović

Mlađi kadeti  
M 15  Virke Virovitice 
uvjerljivi protiv  
Mladosti iz Đurđevca
Mlađi košarkaši Virke Virovitice nastavljaju s odličnim igrama 
u konkurenciji M15 gdje su na svom terenu pobijedili košarkaše 
iz Đurđevca rezultatom 87 : 42.
 Ulazak u samu utakmicu pokazao nam je u kojem će se smjeru 
utakmica odvijati, jer su mladi Virkasi već u prvoj četvrtini 
odličnim presingom i obranom poveli 23:10. Trener Mladosti 
nije imao rješenja za naše košarkaše koji su čvrstom obranom i 
kontra napadima  otišli na odmor s prednosti od 26 koševa. 
I u nastavku utakmice naši Virkasi nastavljaju istim tempom, 
agresivna obrana s visokim presingom donijela je ulazak u 
zadnju četvrtinu prednost od 36 poena. U zadnjoj četvrtini 
trener Hrvoje Dragičević dao je šansu i najmlađima koji su na 
najbolji način opravdali njegovo povjerenje te su dobili zadnju 
četvrtinu rezultatom 17:8 . 
Za  Virku Viroviticu su igrali i postigli koševe:
Bošković M. 2, Kečkiš A. 4, Kečkiš G. 2, Zubić D. 10 (1x3), Tutić 
A. (cap) 14, Mihajlović S. 1, Vdović G. 2, Obrovac J. 4, Brlas B. 
2, Vučak T. 15, Fuis P. 31 (5x3). Trener Hrvoje Dragičević
 Virka Virovitica u konkurenciji M 15 do sada je odigrala tri 
utakmice i ima omjer od dvije pobjede i jednog poraza.

Mario Šolc

1. HRL SJEVER 

Odlična partija Virovitičana, Vašarević: 
Nije mi običaj slaviti poraze, ali pružili 
smo odličan otpor
Nakon dvotjedne pauze, zbog 
samoizolacije uzrokovane 
pandemijom koronavirusa, 
rukometaši Viro Virovitice vratili 
su se natjecanju u 1. hrvatskoj 
rukometnoj ligi Sjever u 6. kolu 
gostujući u Ivanić Gradu, kod 
domaćeg Ivanića.
U dosadašnjem dijelu natjecanja 
domaći nisu znali za poraz, a gosti 
za pobjedu. Na terenu to većim 
dijelom nije tako izgledalo. Kao da 
je pauza odlično došla virovitičkim 
rukometašima. Domaći igrači su 
poveli u drugoj minuti 1:0 i to je 
bila njihova jedina prednost do 39. 
minute.
Punih 37. minuta gosti iz Virovitice 
su kontrolirali rezultat i imali 

prednost od jednog do tri zgoditka. 
U posljednjih dvadeset minuta 
očitovala se dvotjedna pauza 
Virovitičana te su domaći došli do 
pobjede 32:28.
-Nije mi običaj slaviti poraze, 
ali smo pružili odličan otpor 
kvalitetnoj domaćoj momčadi. U 
nekompletnom sastavu bili smo 
nadomak osvajanju bodova. Nadam 
se da ćemo u ovom ritmu igrati i 
u nastavku ligaškog natjecanja – 
nakon utakmice je izjavio trener 
Viro Virovitice Damir Vašarević.
U subotu 14. studenog u 19 sati 
rukometaši Viro Virovitice na svom 
terenu u sportskoj dvorani osnovne 
škole Ivane Brlić – Mažuranić u 7. 
kolu 1. Hrvatske rukometne lige 

Sjever dočekuju momčad Dugog 
Sela, koja je do sada osvojila četiri 
boda. 

Viro Virovitica: Dino Meter, Karlo 
Štimac, Tim Čevelak 2, Hrvoje 
Vašarević,  Leon   Dujmović,  
Dominik Arsić,    Gabrijel 
Marjanović, Antonio Pavić, 
Dominik Sabo 13 (5), Marko Đeri, 
Mateo Mijatović, Matko Crljenić, 
Antonio Starčević, Vladimir Flanjak 
5, Toni Smutni i Dubravko Benko 
8. Trener: Damir Vašarević.
Sedmerci: 7 (5)
Isključenja: 8 minuta (Đeri četiri 
minute, Čevelak i Smutni dvije 
minute).

Mario Šolc

NASTAVAK SLABIH REZULTATA U PRVOLIGAŠKOM DRUŠTVU

Novi domaći poraz Lavica od crikveničke 
Murvice 34:30
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Razvoj tehnologije i promjene 
načina života pridonijele su 
tome da su brojne fizičke i 
sportske aktivnosti danas 
zamijenjene računalnim 
igrama i boravkom u 
zatvorenom prostoru. Boravak 
u prirodi, fizička aktivnost te 
prije svega druženje jednih 
s drugima nekako su pali u 
zaborav, osobito kod mladih, 
stoga je virovitički trojac 
svoju ljubav prema 
svemu navedenome 
odlučio prenijeti i 
na druge koji svoje 
slobodno vrijeme 
žele provesti 
kvalitetno i 
korisno. Marko 
Celić, Vanja Lach 
i Josip Mihelčić 
zaljubljenici su u 
adrenalin, timski 
rad i druženje na 
otvorenom, a sve to 
nudi airsoft koji su, kao 
takav, odlučili približiti 
svim istomišljenicama kroz 
novoosnovanu udrugu ASK 
„Jaguar“ Virovitica.
Airsoft je vojni simulacijski 
sport koji svoje korijene vuče 
iz Japana gdje se razvio kao 
zabavna timska igra. Svoj 
procvat doživio je u SAD-u gdje 
je, uz paintball, postao vrlo 
popularna timska igra zbog 
svoje realističnosti, sigurnosti 
i pristupačnosti.
Iako ga mnogi poistovjećuju s 
paintballom, valja razlikovati 
ta dva sporta, prvenstveno po 
tome što je oružje za airsoft 
realnije te je domet veći nego 
kod paintball oružja. Replike 
vatrenog oružja izbacuju 
kuglice od tvrde plastike 
promjera 6 do 8 milimetara, 
a igrači moraju imati zaštitnu 
opremu koja dodatno daje 
dojam realnosti. Igra se odvija 
tako da je namjera jedne ekipe 
usmjerena k eliminiranju 
druge, a naravno za sve to 

postoji određeni scenarij.
TRI SATA ZABAVE I 

STRATEGIJE
U tome pomažu taktičnost, 
brzina, okretnost te nadasve 
oružje, odnosno replike 
čije cijene mogu doseći i do 
nekoliko tisuća kuna. Upravo 
su vjerne imitacije oružja te 
adrenalin koji je sveprisutan 
u ovoj igri zaokupili interese 
navedenog trojca koji su tako 
krenuli u avanturu zvanu 
Airsoft. Slobodno vrijeme 
provodili su na terenima drugih 
Airsoft klubova u susjednim 
gradovima i županijama, a 
onda su nakon kilometara i 
kilometara prijeđenih zbog 
ovog adrenalinskog hobija, 
odlučili osnovati svoj klub. 
Po uzoru na druge gradove u 
kojima su gostovali, osnovali 
su Airsoft klub „Jaguar“ 
Virovitica, za koji se nadaju da 

neće ostati samo na njima već 
da će se brojni zaljubljenici 

u ovaj sport priključiti 
njihovoj udruzi.
Naš sugovornik je 
predsjednik udruge ASK 
„Jaguar“ Marko Celić, 
koji nam je s izuzetnim 

zadovoljstvom ispričao 
o inicijativi koju su 

pokrenuli, a koja je odmah 
naišla na odobrenje kako 

od strane Grada Virovitice, 
tako i do sponzora koji žele 
pridonijeti radu ove udruge, 
a svoje prve treninge već sada 
odrađuju na svojim vlastitim 
terenima koji se nalaze u 
Špišić Bukovici i u Jasenašu. 
Osim njih trojice u prvih 
mjesec dana udruga ima šest 
novopridruženih članova, što 
je odličan rezultat za početak.
- Čar airsofta je u tome što 
ovdje ne postoji „JA“, naglasak 
se stavlja na tim i on je na 
prvom mjestu, a što za sobom 
povlači brojne dobrobiti i u 
svakodnevnom životu. Svaki 
trening je drugačiji, a ovisi 
o scenariju koji je za taj dan 
predviđen. Nakon toga kreće 
tri sata adrenalina, zabave i 
druženja koji kad se spoje s 
trčanjem predstavljaju jedan 
ugodno-koristan trening - 
uvjerava nas M. Celić te dodaje 
kako se nada da će broj članova 
iz dana u dan rasti, a ASK 
„Jaguar“ Virovitica postati 
uspješan član Airsoft obitelji.

• Čar airsofta je u tome što ovdje ne postoji „JA“, naglasak se stavlja na tim i 
on je na prvom mjestu, što za sobom povlači brojne dobrobiti i u svakodnevnom 
životu. Svaki trening je drugačiji, a ovisi o scenariju koji je za taj dan predviđen, 
uvjerava nas M. Celić te dodaje kako se nada da će broj članova iz dana u dan 
rasti, a ASK „Jaguar“ Virovitica postati uspješan član Airsoft obitelji.

Na temelju članka 11. Odluke o stipendijama Općine Špišić Bukovica (Službeni 
vjesnik 06/12 i 07/16) i čl.2. Odluke o visini i broju stipendija za akademsku godinu 
2020/2021. Klasa: 604-01/20-01/01, Urbroj: 2189/06-01-20-1 od 29.10.2020., 
raspisujem

JAVNI NATJEČAJ
za dodjelu stipendija Općine Špišić Bukovica 

u akademskoj godini 2020./2021.

I. Raspisuje se javni natječaj za dodjelu 20 stipendija Općine Špišić Bukovica iz sredstava 
Proračuna Općine Špišić Bukovica u akademskoj godini 2020./2021.

II. Javni natječaj provodi Povjerenstvo za dodjelu stipendija (u daljnjem tekstu: Povjeren-
stvo).

III. Pravo na sudjelovanje u Javnom natječaju za dodjelu stipendija imaju studenti koji 
udovoljavaju sljedećim uvjetima:
1. da su državljani Republike Hrvatske s prebivalištem na području Općine Špišić Bukovica,
2. da su redoviti studenti na visokim učilištima koja imaju sjedište na području Republike 
Hrvatske te ispunjavaju uvjet prosječne ocjene i to:
 - prosjek 4,0 u srednjoj školi - za studente 1. godine  studija 
 - prosjek 3,0 na studiju - za studente 2. i viših godina studija,
3.  da nisu kažnjavani za kaznena djela,
4. da nisu korisnici koje druge stipendije ili novčane potpore za vrijeme školovanja,
5. da svladava upisani studij bez ponavljanja godine, izmjena programa studija, te ne mijenja 
prvotno upisani studij,
6. da nisu navršili 27 godina života,
7. da domaćinstvo u kojem žive podmiruje sve obaveze prema Općini Špišić Bukovica
8. da je studij koji studiraju udaljen od mjesta prebivališta studenta najmanje 50 km.

IV. Stipendije Općine Špišić Bukovica dodjeljuju se na temelju sljedećih kriterija:
1. socijalni status i druge socijalne prilike obitelji kandidata,
2. uspjeh u školovanju, odnosno studiju i postignuti rezultati na natjecanjima, odnosno 
znanstveno-stručni i drugi odgovarajući radovi i uspjesi u struci studenata.

V. Uz prijavu za sudjelovanje na javnom natječaju kandidat prilaže:
1. domovnicu / presliku osobne iskaznice
2. dokaz o prebivalištu na području Općine Špišić Bukovica – potvrda o prebivalištu od MUP 
RH
3. dokaz o nekažnjavanju – potvrda Općinskog suda o nekažnjavanju  
4. dokaz da su redoviti studenti i da savladavaju upisani studij bez ponavljanja godine uz 
obveznu naznaku sveučilišnog studija – Potvrda Fakulteta kojeg student pohađa da je upisan 
prvi puta u određenu godinu studija i da je redovan student
5. prijepis ocjena iz svih godina srednjoškolskog obrazovanja (za studente 1. godine studija), 
odnosno prijepis ocjena iz svih položenih kolegija (za studente 2. i viših godina studija) 
6. potvrdu Porezne uprave o dohotku za sve članove kućanstva za proteklu godinu
7. Izjava o članovima zajedničkog kućanstva ovjerena kod javnog bilježnika 
7. izjava da nije korisnik koje druge stipendije ili novčane potpore za vrijeme školovanja
8.  uvjerenje o školovanju brata / sestre kandidata (ne starijeg od 27 godina) 
9. druge dokaze kojim se potvrđuju činjenice odlučne za bodovanje znanstveno-stručnog ili 
umjetničkog rada studenta.
10. druge dokaze kojima se potvrđuju činjenice odlučne za bodovanje socijalnog statusa;  
- invalidnost kandidata, 
- invalidnost roditelja, 
- kandidat dijete bez roditelja / samohranog roditelja,
- kandidat / roditelj korisnik stalne socijalne zaštite
 
Prijave bez potpune dokumentacije neće se razmatrati.

VI. Pojedinačni mjesečni iznos stipendije utvrđuje se u iznosu od 1.000,00 kuna.

VII. Rok za podnošenje prijava za dodjelu stipendije je 10 dana od dana objave Javnog 
natječaja u Virovitičkom listu i na Internet stranici Općine Špišić Bukovica   www.spisicbuk-
ovica.hr.
Prijava s potrebnim  dokazima dostavlja se s naznakom “Javni natječaj za dodjelu stipendija 
Općine Špišić Bukovica” na adresu: 
Općina Špišić Bukovica, Vinogradska 4,
33 404 Špišić Bukovica

VIII. Temeljem pristiglih prijava za dodjelu stipendije i izvršenog bodovanja prema kriteri-
jima iz Odluke o stipendijama Općine Špišić Bukovica, u roku od 30 dana od dana isteka roka 
za podnošenje prijava Načelnik utvrđuje konačnu listu kandidata na temelju prijedloga liste 
korisnika stipendija od strane Povjerenstva za dodjelu stipendija Općine Špišić Bukovica. 
Konačna lista se objavljuje na oglasnoj ploči Općine Špišić Bukovica i Internet stranici 
Općine.
U roku od osam dana od dana objave liste, svaki kandidat može podnijeti pisani prigovor 
Načelniku Općine Špišić Bukovica.
Odluka Načelnika po prigovoru je konačna.

IX. Na temelju Odluke o dodjeli stipendija Načelnik Općine Špišić Bukovica i stipendist 
sklapaju Ugovor o korištenju stipendije Općine Špišić Bukovica.
Prije potpisivanja ugovora o stipendiranju, odabrani stipendisti Općine Špišić Bukovica 
dužni su predati bjanko zadužnicu ovjerenu kod javnog bilježnika na ime jednog roditelja ili 
staratelja na iznos do 10.000,00 kn, i očitovanje roditelja ili staratelja potpisnika zadužnice 
da pristaje biti jamac u slučaju vraćanja stipendije.

X. Stipendija za studente dodjeljuje se za 10 mjeseci i to u pravilu za razdoblje od mjeseca 
listopada do mjeseca srpnja tekuće akademske godine.
Korisnik stipendije koji redovno ne upiše slijedeću akademsku godinu mora vratiti prim-
ljenu stipendiju, te se ne može javiti na buduće natječaje za dodjelu stipendije Općine Špišić 
Bukovica.

Klasa: 604-01/20-01/01
Urbroj: 2189/06-01-20-2
Špišić Bukovica, 29.10.2020.godine

Načelnik:
Hrvoje Miler 

Ivana Vidas
Foto: Arhiv kluba

ENTUZIJASTI OSNOVALI AIRSOFT KLUB „JAGUAR“ VIROVITICA

U ovaj adrenalinski sport žele 
privući nove zaljubljenike
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Oglasi
PRILOG VIROVITIČKOG LISTA

PRIMAJTE Virovitički list na svoju kućnu adresu. 
Pretplatite se ili obnovite pretplatu • 033/740-000

Rok za prijem malih oglasa i javnih zahvala je ponedjeljak, 9. studenoga, do 12 sati. 
Idući broj Virovitičkog lista izlazi 26. studenoga.

VAŠ GLAS
ČITA VAŠ OGLAS

060 515 515
PRODAJEM kuću u Špišić Bukovici, u 
Kolodvorskoj ulici. Uz kuću je i pomoćna 
građevina, sve legalizirano. Upit na broj: 
098/271-644.
............................................................................
PRODAJEM kuću u Virovitici, Kraševo 
naselje ili mijenjam za manji stan u Virovitici, 
certifikat P-721 2014 521. Mob. 091/598-
4561.
............................................................................
PRODAJEM gradilište u Virovitici 966 m2, 
na kojem se nalazila stara kuća. Gradilište 
je udaljeno pet minuta hoda od centra grada 
u Ilićevoj ulici 28. Mob. 098/9900-799, 
098/232-548.
............................................................................
PRODAJEM katnicu u Virovitici  od oko 250 
m2 ili ju mijenjam za dvosobni stan u Zagrebu. 
Mob. 098/271-723.
............................................................................
PRODAJEM kuću katnicu u bivšem Kraševom 
naselju u Virovitici, etažno centralno grijanje, 
B energetski certifikat ili zamjena za manji 
stan uz nadoplatu. Mob. 098/170-3457.
............................................................................
PRODAJEM kuću namještenu u Suhopolju 
Ivana Mažuranića 17, 72m2, sve komunalije, 
voda, struja, plin, klima. Jedno staro jutro 
okućnice, ograđeno, 1/2 jutra zasađenih oraha. 
Cijena 32.000 eura. Mob. 098/995-3885.
............................................................................
PRODAJEM dizalicu trofaznu, mješalicu 
motornu, građu polovnu i daske 1 i 3/4 cola. 
Mob. 091/766-2801.
............................................................................
PRODAJEM ispravan štednjak 2 plin 2 struja, 
rerna, cijena 200 kn. Mob. 098/9633-966.
............................................................................
PRODAJE se kuća u Špišić Bukovici, vrlo povljno, 
useljiva, obnovljena. Mob. 095/535-9430.
............................................................................
MUŠKARAC srednjih godina, živi na moru, 
Istra, traži žensku osobu od 18 do 38 godina, 
Mob. 097/744-0908. Javi se - čekam.
............................................................................ 
SAMAC traži nekoga da mu kuha, sam dolazim 
po jelo, plaćam po dogovoru. Mob. 097/678-
8994.
............................................................................ 
MLADI bračni par s djecom traži kuću ili 
stan za stanovanje, u Grubišnom Polju. Mob. 
095/523-7458.
............................................................................  
PRODAJEM ili mijenjam mlin Mio Standard 
za šrotanje za 450 kn, frezu kopačicu 5 ks 
sačuvanu za 2700 kuna. Mob. 095/868-
0525.
............................................................................

ŽENSKA osoba u mirovini traži namještenu 
garsonijeru ili manji stan u Virovitici. Mob. 
091/917-4801.
............................................................................
PRODAJEM dva ženska bicikla i ledenicu od 
150 litara. Mob. 098/170-3457.
............................................................................
PRODAJEM suhi kukuruz, zob i tritikal. Mob. 
098/176-5199.
............................................................................
PRODAJEM debelu svinju do 290 kg. Mob. 
099/198-6586.
............................................................................
TRAŽIM slobodnu ženu od 60 do 75 godina za 
suživot. Mob. 099/640-8983.
............................................................................
PRODAJEM varaždinski kupus, moguć i 
dovoz. Tel. 775-281.
............................................................................
PRODAJEM sijeno u balama i rasipač, te 
dajem zemlju u rentu u Jasikima. Tel. 777-
247.
............................................................................
PRODAJEM nerasta oko 400 kg ili mijenjam 
za kukuruz. Mob. 098/917-0937.
............................................................................
PRODAJEM BMW 5, 2016. godina ili mijenjam 
za traktor ili jeftinije vozilo. Mob. 098/519-
060.
............................................................................
PRODAJEM suhi kukuruz. Mob. 095/530-
8286.
............................................................................
PRODAJEM domaće pure i patke. Mob. 
098/178-7356.
............................................................................
PRODAJEM krmaču oko 300 kg, 2 bekona 
do 120 kg, 5 tona žute zobi za sijanje, žensko 
ždrijebe staro 8 mjeseci. Mob. 095/733-
4743.
............................................................................
PRODAJEM kupus varaždinac, krumpir 
crveni, besplatna dostava. Mob. 099/507-
0696.
............................................................................
PRODAJEM sjetvospremač s duplim valjcima, 
runilicu s elevatorom. Mob. 099/732-5502.
............................................................................
PRODAJEM muško tele. Tel. 566-025.
............................................................................
PRODAJEM 3 jutra šume u Gradini, 4 gume 
s felgama 155-70-13 i očišćene orahe. Mob. 
095/751-1265.
............................................................................
PRODAJEM traktorski plug, tanjuraču i 
drljaču. Tel. 787-148.
............................................................................
PRODAJEM dva teleta. Mob. 098/497-675.
............................................................................
TRAŽIM slobodnu ženu od 75 godina na dalje 
za suživot. Tel. 727-334.
............................................................................
PRODAJEM Opel Corsu registrirana do 15. 
siječnja 2021. godine te malo korišten skuter. 
Tel. 774-080.
............................................................................
PRODAJEM manji hladnjak, još pod 
garancijom, mašinu za rezance, stolnjake 
ručni rad, stazu 3x1 m, stol. Tel. 730-198.
............................................................................
PRODAJEM motornu pilu Husqvarnu staru 
dvije godine, žensko štene njemačkog ovčara 
i žensko štene američke akite. Mob. 091/601-
0689.
............................................................................
PRODAJEM prasad. Tel. 784-454.
............................................................................
PRODAJEM rasipač umjetnog, berač za 

BESPLATNI MALI OGLASI
DO DESET RIJEČI

Kuće

Stanovi

Vozila

Poslovni prostor

TEKST OGLASA (MOLIMO UPISATI ČITKO, VELIKIM TIS-
KANIM SLOVIMA, IZMEĐU RIJEČI OSTAVITI RAZMAK) 
- MOŽE SE ODNOSITI SAMO NA JEDAN PREDMET ILI US-
LUGU.

PODACI O OGLAŠIVAČU

IME I PREZIME

TELEFON

ADRESA

OIB

POTPIS

Oglasi s više od deset riječi neće biti objavljeni. Kupon za besplatne male 
oglase odnosi se samo na navedene rubrike (molimo označiti rubriku). Kupon 
s oglasom treba stići u redakciju najkasnije do utorka u 12.00 sati (poštom 
ili osobno). 

BR. 3237/38 I 12. 11. 2020.

Poznanstva

Poljoprivreda

Ostalo

SLUŽI SAMO ZA POTREBE UREDNIŠTVA

Kupon vrijedi samo do 
izlaska sljedećeg broja.

CJENIK
1. MALI OGLAS 
- do 15 riječi                10,00 kn

- svaka daljnja riječ                               1,00 kn

- u okviru                                            20,00 kn

2. MALI OGLAS SA SLIKOM 

(6 x 4,5 cm)                                          20,00 kn

3. MALI OGLAS S kuponom 

iz Virovitičkog lista                    BESPLATNO

U CIJENU JE UKLJUČEN PDV!

PRETPLATNIČKI KUPONPRETPLATNIČKI KUPON

6 MJESECI (cijena 150,00 kn)

12 MJESECI (cijena 290,00 kn)        IZVAN VIROVITICE 350,00 kn

12 MJESECI - inozemstvo (cijena 750,00 kn)

Ime: ............................................................. Prezime: .................................................................
OIB. ..................................................................................................................................................
Ulica i broj:...................................................................................................................................
Mjesto: ......................................................... Poštanski broj: ...................................................
Država: ..........................................................................................................................................
Kupon pošaljite na adresu: “Virovitički list”, Rusanova 1/9, 33000 Virovitica
Poštom ćete primiti uplatnicu a dokaz o uplati pošaljite poštom ili mailom (racun@icv.hr)

kukuruz. Mob. 091/563-4056.
............................................................................
TRAŽIM kuću za održavanje u Virovitici. Tel. 
731-956.
............................................................................
PRODAJEM namještenu kuću u Detkovcu oko 
70 m2, stol s metalnim nogama za mesarenje 
s hrastovom pločom, novi neraspakirani 
umivaonik i wc školjku, 150 kom staklene 
cigle. Mob. 091/626-6050.
............................................................................
PRODAJEM sijačicu za žito IMT 23 reda. Mob. 
091/606-0632.
............................................................................
PRODAJEM mladog ovna oko 40 kg, može i 
zamjena za malo većeg. Tel. 787-604.
............................................................................
PRODAJEM plug, tanjuraču i drljaču. Tel. 
787-148.
............................................................................
PRODAJEM krave simentalske pasmine, 
uglavnom stelne. Tel. 771-481.
............................................................................
PRODAJEM sadnice lješnjaka. Mob. 099/417-
7454.
............................................................................
KUPUJEM traktor do oko 10.000 kuna. Mob. 
091/785-5214.
............................................................................
PRODAJEM svinju do 150 kg i tovne piliće. 
Mob. 091/792-3285.
............................................................................
PRODAJEM debele svinje. Tel. 548-010.
............................................................................
PRODAJEM šivaću mašinu za postolare. Tel. 
552-671.
............................................................................
PRODAJEM prasce. Mob. 098/937-7893.
............................................................................
PRODAJEM prikolicu kiper, debelu svinju, 
krumpir, pazinske pure, balirku, sijeno i slamu 
u balama, sjetvospremač. Tel. 787-747.
............................................................................
PRODAJEM muško janje. Tel. 787-604.
............................................................................
KUPUJEM traktore, berač kukuruza i razne 
strojeve. Mob. 099/506-2343.
............................................................................
PRODAJEM oko 350 kg pšenice. Mob. 
099/211-7469.
............................................................................
PRODAJEM sjetvospremač, trobrazni plug, 
sijačicu za žitarice, dvije kobile, muško 
ždrijebe. Mob. 098/914-9683.
............................................................................
PRODAJEM sadnice lješnjaka, kestena, 
vinogradske breskve, vinovu lozu, trgovačku 
vagu i trimer. Mob. 098/325-180.
............................................................................
PRODAJEM debele svinje do 180 kg, zečeve, 
rasipač, orahe sadnice, Mercedes E 220 cdi 
‘99. g. odjavljen, motor, crijep 650 komada, 
plinske peći Maja 12, manju ledenicu Gorenje. 
Tel. 731-217.
............................................................................
PRODAJEM stelne junice, samoutovarnu 
prikolicu, romanovske ovce. Tel. 561-090.
............................................................................
PRODAJEM perilicu posuđa i PlayStation 3. 
Mob. 098/183-1098.
............................................................................
PRODAJEM traktor IMT 560. Mob. 099/710-
0902.
............................................................................
PRODAJEM novu električnu masažnu fotelju, 
bijele boje. Mob. 099/801-6481.
............................................................................
PRODAJEM 5 odojaka. Tel. 031/644-029.

Za sve informacije potražite nas na 

Facebooku pod “Dom Baturina“ 
internet stranici baturina.hr ili 

na broj telefona 033/618-800 ,
mob. 099/215-3722

Baturina – više od 20 godina posvećeni 
vašem zdravlju i kvaliteti života!

............................................................................
PRODAJEM Renault Senic 1.5 dci, 2005. 
g., registriran do srpnja, bicikl Head. Mob. 
098/985-8182.
............................................................................
PRODAJEM prasce do 27 kg, janjce do 35 kg. 
Tel. 787-642.
............................................................................
PRODAJEM krmaču s 15 prasaca, 5 odojaka 
oko 35 kg, krmaču težine oko 300 kg i suprasnu 
krmaču. Tel. 043/636-548.
............................................................................
PRODAJEM Mercedes ‘97. g., C klasa, 
Mercedes kupe 2002. g. Mob. 098/178-
7356.
............................................................................
PRODAJEM kombinirani stroj Miostandard 
Osijek za obradu drva. Mob. 091/514-3310.
............................................................................
PRODAJEM vikendicu s manjim vinogradom 
i voćnjakom u Podgorju. Tel. 722-505.
............................................................................
PRODAJEM štence belgijskog ovčara stare 
dva mjeseca. Tel. 777-197.
............................................................................
PRODAJEM prasce do 22 kg. Tel. 786-212.
............................................................................



VIROVITIČKI LIST I ČETVRTAK I 12. STUDENOGA 2020. I 21OGLASI

RADIO VIROVITICA
MARKETING

Tel.: 033/740-000
marketing icv.hr@

MALI OGLASI
SVAKOG RADNOG DANA U 11
SUBOTOM U 10.45

Tel.: 060/515-515
Cijena usluge: tel. 3,49 kn/min

mob. 4,78 kn/min, PDV uključen

Informativni centar Virovitica d.o.o.
Rusanova 1/IX, Virovitica,
OIB:01156745523

HT d.d. Savska c 32 Zagreb,
tel. 0800 1234, OIB: 81793146560

Poštovani čitatelji,
uspomene na vaše najmilije koji 

više nisu s vama i dalje žive 
u vašim sjećanjima. 

Podijelite ih s rodbinom, prijateljima 
i znancima, putem sjećanja, 

posljednjih pozdrava i zahvala. 

U rubrici SJEĆANJA 
objavljivanje teksta (pjesme, riječi) 

iznosi 40 kuna, 
a uspomene s fotografijom 50 kuna.

Sjećanja možete poslati i 
mailom: racun@icv.hr  

SJEĆANJA

POSLJEDNJI 
POZDRAV

DAVOR ZORETIĆ - DADO
hrvatski branitelj

30. 12. 1966. - 25. 10. 2020.
Zauvijek ćeš ostati u našim srcima i 

mislima.

Tvoje najmilije 

Adrijana, Sara i Patricia

PRODAJEM krmaču oko 300 kg, bekone do 
180 kg, tri tone zobi i dva ždrebeta. Tel. 714-
462.
............................................................................
PRODAJEM prasce do 25 kg, dvorednu 
sijačicu. Tel. 774-196.
............................................................................
PRODAJEM krmaču oko 250 kg, bekona 160 
kg. Mob. 095/856-9564.
............................................................................
PRODAJEM ječam. Tel. 784-252.
............................................................................
PRODAJEM češnjak. Tel. 737-054.
............................................................................
PRODAJEM Renault Clio 2003. g. Mob. 
098/898-517.
............................................................................
PRODAJEM ovogodišnji kukuruz, zob, 
tritikal. Mob. 098/176-5199.
............................................................................
PRODAJEM tri kante za mast. Mob. 099/844-
2868.
............................................................................
PRODAJEM zeca šarca, može i zamjena za 
manje zečeve, suncokret. Tel. 730-219.
............................................................................
PRODAJEM visokostelne junice ili mijenjam 
za hladnokrvne konje. Tel. 561-090.
............................................................................
PRODAJEM  Renault Clio 2003.g. Mob. 
098/898-517.
............................................................................
PRODAJEM plug, sijačicu za žitarice, dvije 
kobile, muško ždrijebe. Mob. 098/914-
9683.
............................................................................
PRODAJEM gradilište u Milanovcu. Mob. 
091/736-1148.
............................................................................
PRODAJEM plugove ravnjake i okretače, 
roto branu, sadilicu pneumatsku, sijačicu, 
prikolicu, roto kosu, sakupljač, pauk, 
traktorski ciklomlin. Mob. 098/922-6088.
............................................................................
PRODAJEM tri praseta. Tel. 716-134.
............................................................................
PRODAJEM hladnjak i peć na struju. Mob. 
091/943-1014.

1. Izborna skupština Mjesnog društva Crvenog 
križa Milanovac i Jasenaš održat će se u petak, 
20. studenoga 2020. godine s početkom u 9 
sati u sjedištu Gradskog društva Crvenog križa 
Virovitica, Masarykova 6,
2. Izborna skupština Mjesnog društva 
Crvenog križa Rezovac i Rezovačke Krčevine 
održat će se u petak, 20. studenoga 2020. go-
dine s početkom u 10 sati u sjedištu Gradskog 
društva Crvenog križa Virovitica, Masarykova 
6,
3. Izborna skupština Mjesnog društva Cr-
venog križa Podgorje održat će se u petak, 20. 
studenoga 2020. godine s početkom u 11 sati 
u sjedištu Gradskog društva Crvenog križa 
Virovitica, Masarykova 6,
4. Izborna skupština Mjesnog društva Cr-
venog križa Golo Brdo i Sveti Đurađ održat 
će se u petak, 20. studenoga 2020. godine 
s početkom u 12 sati u sjedištu Gradskog 
društva Crvenog križa  Virovitica, Masarykova 
6,
5. Izborna skupština Mjesnog društva Crvenog 
križa Korija održat će se u petak, 20. studeno-
ga 2020 godine s početkom u 13 sati u sjedištu 
Gradskog društva Crvenog križa Virovitica, 
Masarykova 6,
6. Izborna skupština Mjesnog društva Cr-
venog križa Čemernica održat će se u poned-
jeljak, 23. studenoga 2020. godine s početkom 
u 9 sati u sjedištu Gradskog društva Crvenog 
križa Virovitica, Masarykova 6,
7. Izborna skupština Društva Crvenog križa 
Mjesnog odbora Taborište održat će se u 

ponedjeljak, 23. studenoga 2020. godine 
s početkom u 10 sati u sjedištu Gradskog 
društva Crvenog križa Virovitica, Masarykova 
6,
8. Izborna skupština Društva Crvenog križa 
Mjesnog odbora „Josipa Jurja Strossmayera“ 
održat će se u ponedjeljak, 23. studenoga 
2020. godine s početkom u 11 sati u  sjedištu 
Gradskog društva Crvenog križa Virovitica, 
Masarykova 6,
9. Izborna skupština Društva Crvenog križa 
Mjesnog odbora „Matije Gupca“ održat će se 
u ponedjeljak, 23. studenoga 2020. godine 
s početkom u 12 sati u sjedištu Gradskog 
društva Crvenog križa Virovitica, Masarykova 
6,
10. Izborna skupština Društva Crvenog križa 
Mjesnog odbora „Stjepan Radić“ održat će se 
u ponedjeljak, 23. studenoga 2020. godine 
s početkom u 13 sati u sjedištu Gradskog 
društva Crvenog križa Virovitica, Masarykova 
6,
11. Izborna skupština Društva Crvenog križa 
Mjesnog odbora „Zbora narodne garde“ 
održat će se u ponedjeljak, 23. studenoga 
2020. godine s početkom u 14 sati u sjedištu 
Gradskog društva Crvenog križa Virovitica, 
Masarykova 6.

Ravnateljica Hrvatskog Crvenog križa Grad-
skog društva Crvenog križa Virovitica

Željka Grahovac, dipl. iur., v.r .

URBROJ: 899/2020.
Virovitica, 10. studenog 2020.

Gradsko društvo Crvenog križa Virovitica poziva sve članove Društva koji imaju 
prebivalište na području Grada Virovitice i naselja Grada Virovitice na izborne skupštine 

Mjesnih društava Crvenog križa i Društava Crvenog križa Mjesnih odbora.

Izborne skupštine Mjesnih društava Crvenog križa i Društava Crvenog 
križa Mjesnih odbora održat će se prema sljedećem rasporedu:
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sabiru se listovi dok su još mladi i svježi. 
Ujesen, prije pojave prvog mraza, 
sabiru se plodovi bez peteljke. 
Cvjetovi, cvjetni vrščići i 
listovi se suše u hladu na 
prozračnom mjestu i u 
tankom sloju. Plodovi 
se suše najprije u 
hladu da uvenu, a 
iza toga se oprezno 
dosuše u toploj peći. 
Glog se čuva u zat-
vorenim posudama 
na suhome mjestu. 
Kemijski sastav li-
stova i cvjetova bijelog 
gloga je vrlo promjenjiv 
i ovisi o stupnju razvoja. 
Najviša koncentracija fla-
vonoida nalazi se u vremenu prije 
cvatnje bijelog gloga. Osim flavonoida, 
bijeli glog sadrži i katehine, procijani-
dine, triterpene, amine, eterično ulje 
fruktozuok, glikozide, tanine, saponine, 
sol fosforne kiseline te natrij, kalij, kalcij 
i željezo.
Plod bijelog gloga je bogat vitaminom C, 
provitaminom A, limunskom i vinskom 

kiselinom, šećerima i pektinom zbog čega 
je pogodan za pripravljanje pekmeza, 
marmelade i džemova.

Priprema 
čaja

Za pripremu 
čaja mogu 
se upotrije-
biti cvje-
tovi i listovi 
pojedinačno 
ili pomiješani 

u jednakim 
dijelovima 

s plodovima. 
Za čaj se uzima 

jedna čajna žličica 
mješavine i prelije se u 

šalici vrućom vodom. Po želji 
se može zasladiti medom. Preporučuju se 
dvije do tri šalice na dan. Čaj od gloga se 
tradicionalno upotrebljava za liječenje i 
sprječavanje kardiovaskularnih smetnji. 
Pozitivno utječe na anksioznost, nervozu 
i napetost.

Džem od gloga

Sastojci: 500g gloga, 500ml vode, 1 kg 
šećera i sok od dva limuna.
Priprema: Plodove gloga oprati i skuhati 
u 300 ml vode. Skuhane bobice izgnječiti 
da se oslobode pulpa i koštice, dodati 
ostatak tople vode i procijediti da se uk-
lone koštice. Pulpu prebaciti u posudu za 
kuhanje dodati šećer, limunov sok i kuhati 
do potrebne gustoće. Prema želji količina 
vode i šećera se može promijeniti.

Liker od gloga

Sastojci: 300g plodova gloga, 1 l rakije i 
150 g šećera.
Priprema: Za pripremu uzeti bocu šireg 
otvora i u nju staviti plodove gloga, pre-
sutu ih šećerom i preliti rakijom. Dobro 
zatvoriti i tokom mjesec dana povremeno 
bocu prostresti kako bi se šećer otopio. 
Nakon toga sadržaj boce procijediti i 
spremiti u bocu od tamnog stakla.Ovako 
pripremljen liker se ostavi da odleži još 
2 tjedna. Liker se pije svaki dan po mala 
čašica za bolji rad srca.

Izvor: Gospodarski list

22 I MOZAIK

Ljekoviti glog
Glog je jedna od biljaka 
s najjačim smirujućim 

učinkom. Pomaže kod umora, 
manjka energije, lošeg sna, 
teškog disanja, vrtoglavica, 
lupanja srca, tjeskobe, nervoze i 
šuma u ušima.

Ova biljka danas je proširen po čitavom 
svijetu. Poznat je i pod nazivima bijela 
drača, bijeli trn, glogić, glogovac, glogov-
ina, oštri trn, trnka, žetica, glagovna glog, 
gloginja i medvedove hruške.

Voli sunčana mjesta

Bijeli glog ljekoviti je grm ili drvo koje 
naraste do 8 m, raste samoniklo uz 
rubove šuma i polja, uz ograde i živice, 
po šikarama, planinama i među drugim 
grmljem. Voli sunčana mjesta. Drvo 
bijelog gloga je tvrdo i žilavo, kora glatka 
i sivo-pepeljaste boje, a grane su trno-
vite. Listovi su duboko urezani i na vrhu 
pilasti te variraju oblikom, a s donje 
strane su svijetlozeleni, s gornje tamno-
zeleni i sjajni. Cvjetovi su bijeli s crvenim 
prašnicima. Crveni plod, gloginja je jajo-
likog ili kuglastog oblika s ostatkom čaške 
na tjemenu, a nosi jednu sjemenku. Plod 
ima, sve do prvih mrazeva, trpak i kiseo 
okus nakon kojih postaje mekši i ukusniji. 
Crvena boja ploda sušenjem se mijenja u 
crvenkastosmeđu.

Cvatnja i berba

Bijeli glog cvate u svibnju i lipnju. Plod 
sazrijeva u rujnu i listopadu. Cvjetovi i 
cvjetni vrščići se sabiru samo s grmova 
koji su u početnom cvatu (prije nego se 
otvore) jer se tijekom sušenja gube latice. 
Zbog dobivanja što svjetlije boje, cvjetovi 
se prilikom sabiranja ne smiju gnječiti. 
Branje cvjetova za vrijeme rose ili kiše 
kao i sušenje na suncu uzrokuje promjenu 
boje i gubitak vrijednosti. Poslije cvatnje 
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on-line izdanje:
www.icv.hr;

e-mail: vijesti@icv.hr

KRIŽALJKA

bs
 

NAJVIŠA 
PLANINA U 
GORSKOM 
KOTARU

KOJI IMA 
VELIKE 
KRAKOVE

NASUTI KAPI 
(U OKO)

NASELJE U 
OPĆINI 
VOĆIN

NEKADAŠNJI 
MINISTAR 
UNUTARNJIH 
POSLOVA 
RH IVAN

„EAST ZION 
ADVENTURES“

SREDSTVA 
PROTIV 
ZATVORA 
STOLICE, 
PURGATIVI 

GRAD U 
BRAZILU

PRVO I 
DVADESETO 
SLOVO 
ABECEDE

OKRUGLO 
SLOVO

VLAŽNO 
PODRUČJE U
 PUSTINJI

PRVI VOKAL

RUSKI OBLIK 
IMENA 
KATARINA, 
EKA

„COMPUTOR 
UPGRADE 
KING“

ŽITELJI GRADA 
U VIROVITIČKO-
PODRAVSKOJ 
ŽUPANIJI

„ELECTRO 
VOICE“

ANTUN 
RADIĆ

PJEVAČICA
TURNER

GLUMICA WEST _________

ŠTUKA U 
ZAGORJU

PISAC NEKOG 
DJELA_________

NEGACIJA

ISTA SLOVA   _________

TUNIŠKI 
POLITIČAR 
ABDELWAHEB

ABECEDNI 
POPIS SVIH 
NASLOVA

ZAKRIVLJENI 
NOŽ_________

RIMSKI 500

IZRAĐIVAČ 
LUTAKA

NORTH _________

KEM. OZNAKA 
ZA UGLJIK

USPRAVNI 
DIO ZGRADE

MAĐ. PLEME-
NSKI POGLAVAR_________

GODIŠNJI 
ODMOR (GERM.)

„ZAPAD“_________

NJEMAČKI 
PJEVAČ KLAUS

BUDISTIČKI 
LIDER, ATISA_________

ENGL. 
ODVJETNIK 
ROBERT   

ALBANSKI 
DRAMSKI 
PISAC 
JETON      

ŠKRINJICA ZA
DRAGOCJENOSTI, 
KASETA  _________

„GLASNO“ 
JESTI JUHU

Pijanac cijeli dan pio u birtiji i i kad više 
nije mogao iziđe i sjeo u taksi. Taksist:
– “Kuda?”
Pijanac plete jezikom pa kaže onako 
munjeno:
– “Vozi me kući…”

Taksist:
– “Preciznije, molim vas”.
Kaže:
– “U…sp…spavaću sobu.”

“Dragi, je li te ikada probada u križima, znaš onako, kao da je 
netko napravio vudu lutkicu tebe i sada ju bode iglicama?”,
“Ne,”
“A sada?”

net.hr

VIC
tjedna

Uživajte u mozgalicama Mladena Mrčele

PRONAĐI 10 RAZLIKA

KRIŽALJKA ZA NAJMLAĐE
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Urednica Virovitičkog lista: Marija Lovrenc, mob. 099 489 7262, marija@icv.hr, urednica portala www.icv.hr Mirjana Lukačić, mob. 098 914 9643, mirjana@icv.hr, Novinari i 
fotografi: Marija Lovrenc, Mirjana Lukačić, Željka Đaković Leš, Bruno Sokele, Matija Rođak, Tin Szabo, Ena Aragović, Mario Šolc, Matej Rajnović, Antonio Fišli, 
Vladimir Grgurić, Foto-Begović, Ivan Bedeković. 
Lektura i korektura Renata Turković-Kasumović; Grafička obrada Martina Moslavac;  Marketing  033 740 000.
Izdavač Informativni centar Virovitica d.o.o. Direktor Robert Cenger. Adresa 33000 Virovitica, Ferde Rusana 1/9. 
Telefon: centrala 740 000.
List izlazi četvrtkom. Žiroračun Slatinske banke d.d. Slatina IBAN: HR4024120091131006789. Inozemne uplate na devizni račun broj IBAN: HR4024120091131006789 
kod Slatinske banke d.d. Slatina (za Virovitički list). Cijena ekonomske propagande 70 kn + PDV po centimetru u stupcu, na prvoj i zadnjoj strani dvostruko. Natječaji, javne 
prodaje i sl. po posebnom cjeniku. Tisak Tiskara Zagreb d.o.o.
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VREMENSKA 
PROGNOZA

Četvrtak
12. 11. 2020.

Petak
13. 11. 2020.

Subota
14. 11. 2020.

Nedjelja
15. 11. 2020.

Ponedjeljak
16. 11. 2020.

Utorak
17. 11. 2020.

Srijeda
18. 11. 2020.
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Promjenjivo 
i ugodno za 
studeni   
Do kraja tjedna 
očekujemo izmjenu 
sunca i oblaka. Jutarnje 
temperature zraka od 
3°C do 6°C, najviše 
dnevne temperature od 
10°C do 14°C.
Vjetar slab, promjen-
jivog smjera. Moguća 
magla ili sumaglica, 
mjestimice se može 
zadržati i veći dio dana. 
Početak novog 
radnog tjedna ne 
donosi ništa novo. Uz 
više oblaka očekujemo 
gdje koju kišnu kap. 
Sunčanih razdoblja neće 
nedostajati.  Jutarnje 
temperature zraka od 
2°C do 5°C, najviše 
dnevne od 8°C do 12°C. 
Vjetar slab, sjevernih 
smjerova.
Moguća magla ili su-
maglica, mjestimice se 
može zadržati i veći dio 
dana. 

DHMZ, K.P.

Bok, ja sam Nela.Trenutno živim u 
virovitičkom Skloništu za životinje 
i u potrazi sam za domom. Znam 
da nisam štene, ali zaista vjerujem 
volonterima kada kažu da svi 
psi zaslužuju pravi dom. Nadala 
sam se da je moj prošli dom taj 
dom. Bila sam uvjerena, ali bila 
sam u krivu. Trudim se ostati 
optimistična i nadati se da će 
svakog trena naići pravi ljudi za 
mene. Dobra sam, volim se maziti 
i družiti i svakog ću se dana truditi 
biti najsavršeniji pas koji postoji. 
Znaš li prave ljude za mene? 
Čekam ih.

M. L.

NJUŠKA TJEDNA
Nela (2 godine)

Jesenska foto-razglednica

Foto: K. Toplak, I. Bedeković, M. Rođak


